
         
     

  

                            
                                                                   

                  
                          

          
  

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
Mislata, 23 de desembre de 2015 
Hora: 18 hores 

Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudamentconvocada, es reunixen en sessió pública, presidida pel Sr. alcalde, Carlos Fernández Bielsa, els regidors i les regidores: 
⦁ MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA ⦁ JOSÉ LUIS GARCÍA GARCÍA⦁ ALFREDO CATALÁ MARTÍNEZ ⦁ JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ ⦁ CARMEN LAPEÑA BUENO ⦁ JOSÉ FRANCISCO HERRERO MONZÓ ⦁ TERESA PEÑARRUBIA GIL⦁ ANTONIO ARENAS ALMENAR ⦁ ANA MARÍA JULIÁN RUIZ⦁ JOAQUÍN MORENO PORCAL ⦁ MARÍA CARMEN TARÍN DARROCHA ⦁ JAVIER SANTÉS ALPUENTE ⦁ DOLORES HORTELANO RAMÓN ⦁ JAIME LÓPEZ BRONCHUD ⦁ ANTONIO SANCHIS NAVARRO ⦁ JOSEFINA SÁIZ GÓMEZ ⦁ ALEJANDRO MARTÍNEZ MONTORO ⦁ FERNANDO GANDIA ESCORIHUELA ⦁ JAVIER GIL I MARÍN⦁ JOSÉ MARÍA GONZÁLEZ MURGUI 

Assistits per Luis Ramia de Cap Salvatella, com a secretari de laCorporació. Assistix la interventora, Herminia Llop Gil. 
Abans d'iniciar-se la sessió, el Sr. alcalde sol·licita un minut de silenci per les cinc dones víctimes de violència de gènere assassinades durant el mes de desembre. 
1. MODIFICACIÓ DEL DIA DE CELEBRACIÓ DEL PLE ORDINARI DE 

DESEMBRE DE 2015. 
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Es dóna compte de la proposta de la modificació del dia de celebracióde la sessió ordinària del Plenari corresponent al mes de desembre. 
El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va adoptar l'acord següent: 
De conformitat amb el que establix l'art. 46 de la Llei 7/1985, Reguladora de les Bases de Règim Local, i art. 38 del Reglamentd'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, elPle de l'Ajuntament va aprovar en sessió plenària de 2 de juliol de 2015 el calendari de sessions del Ple, establint-se que el Ple celebrarà sessió ordinàrial'últim dijous de cada mes, a les 20 hores, i si l'indicat dia fóra festiu, l'immediatdia hàbil anterior. 
Pel fet que en este mes de desembre l'últim dijous és el dia 31, data en què els servicis administratius estan tancats excepte el registre d'entrada, i considerant que és més convenient que la sessió ordinària de desembre se celebre abans de l'inici de festes nadalenques. 
S'acorda: 
Únic: Ratificar la modificació del dia de celebració del Ple ordinari corresponent al mes de desembre de 2015, que serà el dimecres dia 23, a partir de les 18 hores. 
2. APROVACIÓ DEL PLA MUNICIPAL SOBRE 

DROGODEPENDÈNCIA I ALTRES CONDUCTES ADDICTIVES. 
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de controld'Interior i Benestar Social, favorable a l'aprovació del Pla Municipal sobre Drogodependència i altres conductes addictives. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos, Sr. González Murgui idiu que, en compliment de l'art. 43 de la CE, que imposa als poders públics eldeure d'organitzar i vetlar per la salut pública a través de les mesures preventives i de la prestació de servicis necessaris, i a iniciativa de la Regidoriade Joventut, es proposa l'aprovació del Pla de Drogodependència i altres conductes addictives per al període de 2016 a 2019. 
Prosseguix dient que este Pla ha de ser elaborat en coordinació i davalll'empara del Pla estratègic sobre la drogodependència i altres trastorns addictius de la Comunitat Valenciana, per la qual cosa en esta qüestió s'impliquen totes les administracions, ja no sols de la Comunitat Valenciana, sinó també de l'Estat espanyol. 
Assenyala que es tracta d'un gasto pressupostat només per a l'any 2016, de 41.000€, però es reitera que valoren positivament este tipus d'accions, entenent que es tracta d'un col·lectiu d'alt risc i que precisa d'una atenció de primer orde, per la qual cosa anuncia que votarà a favor. 
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Pren la parabra el Sr. Gil i Marín, portaveu del Grup Compromís per Mislata i diu que, atenent a tota la informació que se'ls ha facilitat, així com a la realitat social que es patix al municipi i a la resta de l'Estat en relació amb ladrogodependència, així com tenint en compte també distints informes que indiquen que cada vegada els jóvens s'inicien en el consum d'estupefaents en edat més primerenca, resulta evident la necessitat de posar en marxa plans com el que es proposa i, per tant, el seu vot serà favorable. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud i diuque és un moment històric per a Mislata poder debatre el Pla Municipal de Drogodependències. Afig que el primer es va constituir l'any 2008 i tenia una duració de dos anys, i quan calia prorrogar-ho o construir un segon Pla per a Mislata, com s'estava en un any d'eleccions, es va prendre la decisió de prorrogar l'existent per a construir un nou Pla per als anys 2011 d'ara en avant,però amb el canvi de govern en el 2011, aquell Pla va desaparéixer i mai més es va saber d'ell en este poble. 
Prosseguix dient que este municipi ha estat quatre anys sense tindre un Pla Municipal de Drogodependències i conductes addictives, quan era quelcom que tenia els seus pilars posats l'any 2007, com ell sap bé perquè en eixe moment era regidor de Joventut i es va encarregar de portar-ho avant, així com de fer el primer Pla de Drogodependències i Conductes Addictives, cosa que va fer amb el consens de tots els grups polítics. 
En este sentit, diu que la primera cosa que va fer per a traslladar al Pleun Pla d'estes característiques, va ser posar-se en contacte amb el llavors regidor d'Esquerra Unida, Sr. García de la Mota, i amb el Partit Socialista, que va decidir que fóra la companya Lucía Moreno la que el representara en les moltes reunions de treball que van tindre. 
Diu al veïnat present al Saló de Plens que s'ha trobat amb este Pla en una comissió, ja redactat i sense comptar amb cap possibilitat de participar en la seua realització, i hui ve també sense cap tipus de debat previ per a la seua aprovació, quan per a ell el consens és important, i la participació, en democràcia, més. 
Prosseguix dient que en els primers anys de la legislatura passada es va poder veure com el PSOE va fer desaparéixer el Pla municipal de Drogodependències i Conductes Addictives i la Unitat de Prevenció de Conductes Addictives de l'Ajuntament, alhora que es perdien molts programes de família i d'infància. 
Afirma que un Pla municipal de calat només pot nàixer i créixer fort através del consens i la participació, i no naix així perquè este govern parla moltde participació i de transparència, però als grups de l'oposició no se'ls deixa participar, i ell haguera agraït poder ajudar a la seua elaboració i redacció, així com considera que s'hauria d'haver invitat a tots els col·lectius d'este municipiperquè pogueren expressar-se, no a través d'accions teledirigides en què es pregunten coses concretes o li'ls indica què poden dir i què no, sobre quin Pla necessita este municipi. 
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Prosseguix dient que el Pla que porten hui per a debat, entre altres coses, porta dades que són de l'any 2010, i no cal explicar a la gent que està ací present que no es pot construir un Pla municipal de Drogodependènciaamb dades de fa cinc anys perquè, per exemple, el consum dels jóvens en haixix, canabis o alcohol estava en una edat de catorze o quinze anys i hui,lamentablement, es compta amb informes que diuen que hi ha jóvens d'onze anys que tenen contacte amb la cocaïna. Per això, diu, si esta és la lamentable realitat, els plans han de servir per a posar solució a això, i no per a eixir en una foto en el periòdic per a dir que Mislata compta amb un Pla municipal de Drogodependència. 
Diu que recomanaria a tots els que no van ser regidors l'any 2007 que revisen les actes i com es va aprovar el Pla en aquell Ple, i com va arribar acíi va ser aprovat per unanimitat de tots els grups i, en este sentit, anuncia que el seu grup no pot aprovar l'actual perquè és un talla i apega de l'anterior, dels anys 2008-2010, quan la realitat social ha canviat molt. D'altra banda, assenyala, se'ls diu que és un Pla de Drogodependència i Conductes Addictives, però totes les referències de la labor preventiva que es van a fer són únicament sobre drogodependència, i en els últims cinc anys hi ha altres conductes addictives que els jóvens o no tan jóvens tenen, com pot ser laludopatia, l'addicció a internet o moltes altres. 
Afirma que s'està fent un Pla de mínims, mentres que l'any 2008 es va fer un Pla que naixia del no-res i posava a este poble en l'avantguarda dels plans municipals en drogodependència i conductes addictives. Afig que el que porten hui després de quatre anys de no tindre res suposa un pas arrere molt gran, perquè ni es té en compte els grups de l'oposició, ni es té en compte els col·lectius socials de Mislata, ni es té en compte la realitat que tenen els jóvens de Mislata. 
Prosseguix dient que cada u té un eslògan per a vendre el seu producte, però no es pot continuar dient que el grup popular o l'oposició maiproposen res, perquè porta des de l'any 2011 en comissions d'Interior o de Cultura, en plens i a través dels mitjans de comunicació demanant que el seu poble tinga un Pla municipal de drogodependències i conductes addictives, i s'ha trobat durant quatre anys amb el silenci, que és la resposta habituald'este govern. 
Afirma que es necessiten polítiques socials reals, i no valen els titulars de premsa, sinó que cal tindre una sensibilitat especial per a portar-les a lapràctica, i una capacitat i generositat especials per a posar-les en marxa. 
Prosseguix dient que este Pla arreplega que el pressupost de 2016 tindrà una partida de 41.000€, que suposa que estarà dotada respecte a accions que es vagen a desenrotllar i que el grup popular desconeix, a causa d'una opacitat absoluta en comissions, plens i on pregunten sobre les accions que l'equip de govern desenrotlla. Afig que, en tot cas, és una bona notícia perquè els fa pressuposar que en 2016 sí que tindran un pressupost municipal, ja que en estos moments s'està a huit dies d'acabar l'any i no 
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compten amb un pressupost aprovat. 
Finalitza dient que, si hagueren obert la porta per a participar, elshaguera recomanat que este Pla no isquera avant des de Joventut, sinó des de Sanitat, mentres que les qüestions que tractava el primer Pla municipal sí que afectaven directament la joventut. Finalment, diu que ara tenien l'oportunitat d'haver fet un Pla per a Mislata que servira a tots els col·lectius, perquè la transversalitat és un poc més que una paraula en un document. 
Per part del grup PSOE pren la paraula el Sr. Arenas Almenar, i diu que hui porten a l'aprovació del Ple el Pla de Drogodependències i altres conductes addictives per al període 2016-2019, que ha sigut desenrotllat des d'este Ajuntament i que pretén, sense oblidar les trajectòries anteriors, enriquir més si és possible actuacions en matèria d'addiccions, amb nous programes, noves estratègies i altres àmbits d'actuació, com pot ser elconsum diari de cànnabis als instituts, que és un dels majors problemes entre els adolescents, així com el consum d'alcohol en el temps d'oci de caps de setmana, i les addiccions tecnològiques i apostes, aspectes que són hui en dia les més reals i estan afectant els adolescents cada vegada en edat més primerenca. 
Explica que el Pla municipal es conforma com una gran líniatransversal de treball, i respon a la necessitat de treballar en matèria preventiva el fenomen addictiu en el municipi. Afig que la prevenció requerix, a més, en gran manera, de la cooperació de les administracions locals, itambé del conjunt de la ciutadania, per al desenrotllament de totes les polítiques de prevenció i reinserció social. Cal recordar, diu, que el Pla és un instrument impulsat des del govern municipal per a donar estabilitat a les actuacions i programes que es desenrotllen en matèria de drogodependènciai este projecte servirà també per a establir les necessitats i per a donar respostes, així com per a definir els principis generals d'actuació. 
Continua dient que el Pla servirà també per a afavorir la màxima participació d'entitats i administracions, a fi de partir d'una anàlisi correcta, iha de ser un instrument dinàmic i flexible per a permetre que puga tindre canvis si la situació social ho requerix durant el transcurs d'estos quatre anys. Al mateix temps, assenyala, este Pla ha de ser també un instrument capaç de donar coherència a totes les respostes oferides des dels diferents nivellsde l'Administració i també ha de saber-se que ha de comptar amb el vistiplau de la Conselleria de Sanitat, i este Pla el té. 
Manifesta que, de manera paral·lela, este Ajuntament no ha deixat en estos últims quatre anys de treballar amb campanyes i projectes de prevenció amb adolescents en instituts i fora d'ells. Destaca la campanya de “Practica salut”, que és una campanya de prevenció amb especial interés en l'àmbit educatiu i sociocomunitari que es realitza en tots els instituts de Mislata des de fa molts anys, així com projectes d'oci nocturn per a previndre també el consum d'alcohol i drogues entre adolescents durant els caps de setmana, perquè centenars de jóvens, durant els caps de setmana, en diferents col·legis i centres juvenils de Mislata, realitzen activitats de formació 
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i prevenció. 
En conseqüència, diu, el Pla municipal sobre drogodependència i altres trastorns addictius comptarà amb un programa terapèutic de prevenciói, a més, les seues accions s'articularan a través de tres eixos de treball: el comunitari, l'educatiu i el familiar. 
Finalment, diu que el Pla té una periodicitat quadriennal i va dirigit a latotalitat del municipi, i per a la seua elaboració s'han tingut en compte les característiques i factors socials i estructurals de l'actualitat de Mislata. 
Els senyors González Murgui i Gil i Marín no fan ús del seu segon torn de paraula. 
A continuació, pren la paraula el Sr. López Bronchud i diu que esperava alguna resposta a la seua primera intervenció, per la qual cosa no sap si servix de molt el que puga plantejar, però, diu, es porta ací un Pla de Drogodependència i es diu que es dotarà amb 41.000€, mentres que resultaque 33.000€ són per a pagar el tècnic de la Unitat de Prevenció de Conductes Addictives, per la qual cosa es troben que del que es destina a este Pla el 80% és per a pagar al tècnic i es deixa només 8.000€ per al Pla municipal de drogodependència. Afig que no es tracta de fer una campanya de “no begues en festes”, sinó que els jóvens d'este municipi coneguen quins són els riscos de les conductes addictives i que hi posen remei. 
Repetix que li haguera agradat participar en l'elaboració del Pla que s'anava a aprovar, i que quan es va fer el primer, abans de portar-lo a Ple, va reunir a tots els grups polítics i als col·lectius socials, i amb ells es va construir, i quan va nàixer després d'eixe consens es va portar a Ple i es va aprovar per unanimitat, mentres que el que es porta ara és un còpia i apega d'un Pla de 2008-2010, i encara que els diguen que els van a deixar participar després, la veritat és que ja tenen fins a la campanya de “No t'ofegues”, perquè la gent no bega en festes. Afig que no hi ha cap Pla, sinó una acció de 8.000€ per a l'any que ve. Afirma que no entén que es presumira de ser el primer Ajuntament que comptava amb una Regidoria d'Infància i amb un Consell Municipal de lainfància i, no obstant això, en cap pàgina d'este Pla es parle d'ells, més quan les dades que dóna l'OMS diuen que hi ha xiquets d'onze anys que accedixen al consum de cocaïna, i estes són dades reals i molt perilloses. Tot això, diu, pareix donar-li la raó quan diu que es van fent coses per a traure titulars de premsa i fotos. 
Torna a dir el Sr. López Bronchud que era necessària la participaciódels col·lectius i que no es pot tindre una Regidoria de Participació Ciutadana que no haja invitat, especialment, els col·lectius vinculats a l'educació i la sanitat a què participen en la concreció d'este Pla, ni es pot tampoc continuar lamentant que hi haja víctimes de violència de gènere quan se sap que en moltes cases el problema s'origina en l'alcoholisme de les parelles i no s'actua directament sobre això. 
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Finalitza sol·licitant que este Pla quede sobre la taula a fi d'elaborar un Pla de veritat que s'aprove en un termini de sis mesos per unanimitat. 
En el seu segon torn de paraula, el Sr. Arenas Almenar diu al portaveu del Grup Popular que creu que no s'ha llegit el Pla; d'altra banda, diu, ells són polítics, i no són els que redacten plans, que han de ser redactats per tècnics, i este Pla ha sigut redactat per tècnics municipals de diferentsdepartaments: joventut, educació, servicis socials i dona. 
Prosseguix dient que moltes vegades el portaveu del grup popular parla de participar i després, no obstant això, no acudix. 
Afirma que porten anys treballant amb els jóvens i amb les associacions, recolzant-les econòmicament perquè puguen dur a terme els seus projectes. 
Explica que cal centrar-se en l'important perquè els ciutadans que estan ací coneguen un poc els cinc reptes que s'assumixen amb este Pla: el primer d'ells és el de sensibilitzar la societat respecte de la dimensió delfenomen de les addiccions, els seus efectes i repercussions, i per a això estePla realitzarà campanyes de sensibilització i programes de prevenció, així com s'articularà una comissió tècnica i una comissió ciutadana, perquè per a l'equip de govern és molt important que la ciutadania puga expressar les seues necessitats. Un altre repte, diu, ha de ser la reducció del consum d'alcohol, tabac i cànnabis, perquè segons l'enquesta del Pla Nacional sobre Drogues són les més consumides pels jóvens, que cada vegada comencen abans. S'ha de continuar treballant sobre l'oci i temps lliure per a ensenyar als jóvens que es poden divertir els caps de setmana sense necessitat de consumir. Assenyala que el tercer dels reptes és el treball sobre les addiccions tecnològiques, ja que les noves tecnològiques presenten moltes possibilitats, però també el perill de generar addiccions, i més en la poblacióadolescent. Per això, diu, des del Pla es van a articular un conjunt de propostes relacionades amb la formació, la informació i la responsabilitat delsadolescents en el bon ús de les noves tecnologies. Quant al quart dels reptes, diu que és la prevenció de la violència lligada al consum de tòxics, i que es presenta d'una forma molt clara en relació amb la violència de gènere i en la violència filoparental. Finalment, diu, el quint repte ha de ser el deltreball amb els col·lectius més vulnerables, com la tercera edat, les persones que viuen soles, dones víctimes de violència de gènere, persones afectades pel VHI, moltes de les quals afronten carències econòmiques, socials, culturals... i la major part de les vegades estan relacionades entre si i poden conduir-los a l'exclusió o consum d'estos tòxics, per la qual cosa és una necessitat treballar amb estos col·lectius per a donar resposta als problemes addictius que puguen tindre, i previndre l'aparició d'altres en el futur. 
Finalment, diu que este Pla treballarà en diferents àmbits preventius: comunitari, familiar i escolar, i entre les seues prioritats es troba la implicacióde la ciutadania en la prevenció d'estes addiccions. Estos reptes seran oportunitats importants de millora i de treball que redundaran en el benestar de la població. 
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Agraïx el vot favorable de Compromís i de Ciudadanos, i demana al grup popular que recapacite i vote a favor d'este Pla. 
Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament Ple, per setze vots a favor (Grup PSOE, Grup Compromís per Mislata i Grup Ciudadanos-Mislata) i cinc abstencions (Grup Popular), va adoptar l'acord següent: 
En relació amb l'expedient instruït per a l'aprovació del Pla Municipalsobre Drogodependència i altres conductes addictives. 
Vist l'informe emés pel cap de Servici de Cultura i Festes, de data 26 de novembre de 2015, que literalment diu: 
“Vista la proposta del regidor de Joventut, de data 18 de novembre de 2015, referent a l'aprovació deí Pla sobre drogodependències i altres conductes addictives 2016-2019, de desenrotllament municipal de caràcter transversal. 
Vist l'informe de la cap de Secció de Joventut, Participació Ciutadana iFestes, de data 24 de novembre de 2015. 
Resultant que s'ha elaborat el Pla Municipal sobre Drogodependències i altres Trastorns Adjectius 2016-2019 amb un programa terapèutic de prevenció que contempla la població a què es dirigix, descripció dels servicis que conté l'oferta assistència!, objectius que es perseguixen, tècniques i activitats per a aconseguir-los, personal necessari per a la seua execució i metodologia per a la seua avaluació. Per a la posada en marxa del citat PlaMunicipal en l'exercici 2016 s'estima necessari un pressupost de 41.000 €, el qual quedarà supeditat a l'existència de consignació pressupostària suficient iadequada en el Pressupost municipal per a l'any 2016. 
CONSIDERANT: El Pla Municipal sobre Drogodependències i altres conductes addictives ha de ser elaborat en coordinació i davall l'empara del IIIPla Estratègic sobre Drogodependències i Altres Trastorns Addictius a laComunitat Valenciana, d'acord amb el que disposa l'art. 61 de la Llei 10/2014, de 29 de desembre, de la Generalitat de Salut de la Comunitat Valenciana per quant que és un instrument per a la planificació i ordenació de recursos, objectius i actuacions en matèria de drogodependències i trastorns addictius que es desenrotllen en l'àmbit territorial de la Comunitat Valenciana que vincularà a totes les administracions públiques i institucions privades que desenrotllen les seues actuacions a la Comunitat Valenciana. 
I en l'article 62 de la mateixa llei s'establix que correspon a les administracions públiques, en els seus respectius àmbits de competències, desenrotllar, promoure, donar suport, fomentar, coordinar, controlar i avaluar els programes i actuacions en matèria de prevenció. 
CONSIDERANT: La Llei 10/2014, de 29 de desembre, de la Generalitatde Salut de la Comunitat Valenciana que té per objecte garantir el dret a la 
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protecció de la salut en l'àmbit territorial de la C.V. En l'article 6. 2o es disposa "En el marc del que preveu la legislació bàsica estatal, els municipis exerciran les competències següents:... en l'epígraf g) en matèria de drogodependències establix que: 
⦁		 "Els municipis de més de 20.000 habitants exerciran les competències 
següents: 

⦁ L'aprovaciói execució d'un Pla Municipal sobre trastorns addictius, 
enelaborado coordinació i de conformitat amb els criteris establits en el PlaEstratègic sobre Trastorns Addictius de la Generalitat, que inclourà programes de prevenció, així com d'informació i assessorament a través de les unitatsdestinades a la prevenció comunitària de conductes addictives. 
⦁ La coordinació dels programes municipals de prevenció en matèria de 
trastorns addictius que es desenrotllen exclusivament en el seu àmbit territorial. 
⦁ La constitució d'unitats destinades a la prevenció comunitària de conductes 
addictives, dotant-les dels mitjans tècnics i humans necessaris. 
⦁ La constitució d'unitats destinades a la prevenció comunitària de ⦁ conductes addictives, dotant-les d'ios mitjans tècnics i humans necessaris. 

CONSIDERANT: D'acord amb el Decret 132/2010, de 3 de setembre, del Consell, sobre registre i autorització de centres i servicis d'atenció i prevenció de les drogodependències i altres trastorns addictius, a laComunitat Valenciana, la Unitat de Prevenció Comunitària de Conductes Addictives (UPCCA) de l'Ajuntament de Mislata ha sigut autoritzada per laConselleria de Sanitat Universal i Salut Pública, acordant-se la seua inscripció en el Registre de Centres i Servicis d'Atenció i Prevenció de les Drogodependències d'ia Comunitat Valenciana, amb el n° ACD/9074. 
CONSIDERANT: En el Decret 78/1999, d'1 de juny, del Govern Valencià, s'establixen els criteris bàsics per a l'acreditació dels programes de prevenció en drogodependències i altres trastorns addictius, com a garantiade qualitat i idoneïtat de les intervencions preventives. 
CONSIDERANT: L'article 6. 2. g) de la Llei 10/2014, de 29 de desembre, de la Generalitat, de Salut de la Comunitat Valenciana, establix que per a l'aprovació del pla municipal, se sol·licitarà informe preceptiu i vinculant a la Conselleria que tinga les competències en matèria de trastorns addictius. 
Sol·licitat informe a la Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública en relació amb l'aprovació del Pla Municipal sobre Drogodependències i altres conductes addictives, este esdevé favorable. 
CONSIDERANT: El que disposa l'art. 214 del Reial Decret Legislatiu2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora 
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d'ias Hisendes Locals, quant a la funció fiscalitzadora de la Intervenció municipal, que es concreta específicament en el control previ de tot acte, document o expedient susceptible de produir drets o obligacions de contingut econòmic ... 
CONSIDERANT: Les atribucions que corresponen al Ple de laCorporació, segons el que disposa l'art. 22 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril,Reguladora de les Bases de Règim Local i restant legislació d'aplicació”. 
Vist l'informe del cap del Servici de Joventut, Participació Ciutadana iFestes, de data 24 de novembre de 2015, que literalment diu: 
En relació amb l'expedient instruït per a l'aprovació del Pla Municipalsobre drogodependències i altres conductes adjectives, a iniciativa de laRegidoria de Joventut però de desenrotllament municipal de caràcter transversal, la Tècnic que subscriu informa que: 
La necessitat d'aprovar un "Pla Municipal sobre drogodependències i altres conductes addictives" ve motivada per:-L'òmplic amb l'article 43 d'ia Constitució Espanyola que "imposa als poders públics el deure d'organitzar i tutelar la salut pública a través de les mesures preventives i de les prestacions i servicis necessaris. La salut constituïx, per tant, un dret essencial de la persona i, com a tal, només a través de la seua satisfaccióindividual i col·lectiva pot materialitzar-se la igualtat substancial entre els individus, que la societat demanda i la Constitució sanciona". 

-D'acord amb la recent Llei 10/2014 de 29 de desembre de la Generalitat,de Salut de la Comunitat Valenciana (2014/11888) que té per objecte garantir el dret a la protecció de la salut en eí àmbit territorial de laComunitat Valenciana, en el seu Titule II, article 6o sobre "les Competències de les entitats locals" en l'epígraf q) en matèria de drogodependències establix que "vos municipis de més de 20.000 habitants exerciran les competències següents: 
⦁		 L'aprovació i execució d'un pla municipal sobre 
trastorns addictius, elaborat en coordinació i de conformitat amb els criteris establits en el PlaEstratègic sobre Trastorns Addictius de laGeneralitat que inclourà programes de prevenció, així com d'informació i assessorament a través d'unitats destinades a la prevenció comunitària de conductes addictives. ⦁		 La coordinació dels programes municipals de 
prevenció en matèria de trastorns addictius que es desenrotllen exclusivament en el seu àmbitterritorial.⦁		 El foment de la participació social i de les 
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institucions sense ànim de lucre que en el municipidesenrotllen les actuacions previstes en el pla municipal sobre trastorns addictius. 
Tenint en compte este marc competencial, l'Ajuntament de Mislata proposa l'aprovació d'un Pla Municipal sobre drogodependències i altres conductes Addictives que es conforma com una ferramenta transversal de treball i sorgix de la necessitat de treballar en matèria preventiva el fenomen addictiu en el municipi de Mislata. A nivell general la prevenció en esta matèria requerix de la cooperació de les administracions locals per aldesenrotllament de les polítiques de prevenció i reinserció social en el seu àmbit competencial; l'àmbit del municipal està considerat com l'escenariidoni d'intervenció en este camp, sent un instrument clau per al seu desenrotllament disposar d'un Pla Municipal de Drogues. Tal com anteriorment s'ha apuntat, els ajuntaments de més de 20.000 habitants han de disposar d'un Pla Municipal de Drogues elaborat en coordinació amb elPla Estratègic sobre Drogodependències i Altres Trastorns Addictius a laComunitat Valenciana 2016-2019, davall les directrius establides en elDecret Legislatiu 1/2003, d'1 d'abril, del Consell de la Generalitat, pel qual s'aprova el Text refós d'ia Llei sobre Drogodependències i Altres Trastorns Addictius. 
Per a l'aprovació del Pla s'ha sol·licitat l'informe preceptiu i vinculant ala Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública, el qual ha sigut favorable. S'adjunta còpia. 
Tenint en compte que la UPCCA (Unitat de Prevenció Comunitària de les Conductes Addictives) de l'Ajuntament de Mislata ha sigut autoritzada per la Conselleria de Sanitat en el registre de centres i servicis d'atenció i prevenció de les drogodependències de la Comunitat Valenciana amb el n° ACD/9074, i que entre les seues competències es troba la de realitzar un PlaMunicipal d'acord amb les necessitats de la població municipal. En este sentit, es va crear una comissió tècnica gestora d'este Pla Municipal sobre Drogodependències i altres Trastorns Addictius 2016-2019 que proposa un programa terapèutic de prevenció que contempla els següents apartats, tal com establix el Decret 132/2010 de 3 de setembre del Consell sobre registre i autorització de centres i servicis d'atenció i prevenció de les drogodependències i altres trastorns addictius a la Comunitat Valenciana:⦁ La població a qui es dirigix. ⦁ Descripció dels servicis que conté l'oferta assistència!.⦁ Els objectius que es perseguixen. ⦁ Les tècniques i activitats per a aconseguir-los. ⦁ El personal necessari per a la seua execució. ⦁ La metodologia per a la seua avaluació. 
Comptarà també amb un Reglament de Funcionament i Règim interior que arreplegue els drets i deures de les i els usuaris, l'organització i horarisdel centre o servicis i l'organigrama del personal de direcció i dels professionals que allí presten servici. 
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Així, el Pla Municipal sobre Drogodependències de Mislata que es proposa va dirigit a la població del municipi i ha tingut en compte les característiques i els factors sociodemogràfics i estructurals del dit municipi.Factors tan importants com l'aglutinamiento poblacional, la densitat de població o l'emigració que condiciona la multiculturaíidad, són alguns de les variables demogràfiques a tindre en compte. 
Les accions preventives tindran un marcat interés sobre la poblaciójove que comprén un total de 2024 alumnes (dades de l'I.N.E 2014) que cursen estudis d'ESO i que són un dels col·lectius diana i vulnerables amb els que la UPCCA va a haver de realitzar gran part de les accions de prevenció. El col·lectiu de jóvens amb edats compreses entre els 15 i els 29 anys és més ampli amb aproximadament 7073 jóvens (dades I.N.E 2014). 
El Pla Municipal des de la seua funció d'òrgan impulsor i coordinador d'accions prioritzarà diferents àmbits preventius d'actuació com són la prevenció comunitària, la familiar, l'escolar i la investigació. També abordarà l'àrea de la reducció de danys així com el control de l'oferta, la integració soci- laboral i la formació. Es pretén articular el treball a través de diferents eixos de treball:⦁ Eix de Prevenció Escolar. ⦁ Eix de Prevenció Familiar. ⦁ Eix de Prevenció en l'oci i temps lliure. ⦁ Eix d'Investigació, formació i comunicació. ⦁ Eix de Control de l'oferta i reducció de danys. 
Els objectius d'estos eixos són:1.- EIX DE PREVENCIÓ EDUCATIVA. Objectius. ⦁ Sensibilitzar a la comunitat educativa per a una plena implicació 
en la prevenció de les addiccions. ⦁ Oferir als centres de primària un programa municipal integral de 
treball sobre la prevenció d'addiccions. ⦁ Afavorir hàbits i actituds positives per a la salut entre els jóvens de Mislata. ⦁ Oferir als centres de secundària un programa integral de prevenció de 

drogues que fomente els valors i les habilitats per a la vida. 
⦁ Dotar els docents d'habilitats necessàries per a la detecció i abordatge 
inicial de les problemàtiques d'ús o abús de conductes addictives. 
⦁ -EIX DE CONTROL DE L'OFERTA. Objectius. ⦁		 Disminuir el tràfic, promoció i consum de drogues tant legals 

com il·legals així com els riscos associats a les mateixes en el Municipi de Mislata. ⦁ Establir convenis amb Policia Local per a abordar les 
sancions imposades per consums en via pública. ⦁ Dotar membres de policia local de formació sobre la 
prevenció del consum de drogues en zones d'oci i centres 
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escolars. ⦁ -EIX DE PREVENCIÓ EN OCI I TEMPS LLIURE. Objectius. ⦁ Impulsar campanyes de prevenció des de les associacions 
juvenils del municipi i des del Consell de la Joventut.⦁ Treballar amb els jóvens per a aconseguir alternatives d'oci
més sanes i positives. ⦁ -EIX DE COMUNICACIÓ, FORMACIÓ I INVESTIGACIÓ. Objectius. ⦁ Realització d'un estudi d'hàbits i patrons de consum 
en jóvens del municipi.⦁ Realització d'un estudi de necessitats en col·lectius 
vulnerables, 3a edat, dones i immigrants. ⦁ Formació de mediadors, monitors i agents que medien 
en l'execució del Pla municipal.⦁ Difondre les activitats de la UPCCA. 

5.- EIX DE PREVENCIÓ FAMILIAR. Objectius. ⦁ ⦁ Generar junt amb l'àrea de joventut, SS.SS, gabinet 
psicopedagògic una escola de pares municipal.⦁ Realització d'un estudi de necessitats per al col·lectiu
familiar en matèria de prevenció que permeta adaptar el servici de la UPCCA a les necessitats i la realitat de les famílies del municipi. 

Quant a la periodicitat, es proposa una duració del Pla de quatre anys, amb la intenció d'iniciar un procés que permeta planificar el compliment delsseus objectius i poder avaluar i millorar amb la intenció d'aconseguir els resultats esperats. 
La metodologia del Pla planteja una estructura davall la coordinació professional del tècnic de la UPCCA que compta amb la participació de diferents tècnics municipals ja que la prevenció és un fenomen molt ampli que afecta diferents àrees de gestió municipal, així la Comissió Tècnica delPla estarà formada per representants dels Departaments de Cultura, ServicisSocials, Igualtat, Joventut, Festes i Participació Ciutadana, Esports, Educació, Seguretat Ciutadana i Mitjans de comunicació. A més, es proposa la creació d'una Comissió Ciutadana que ajude a aconseguir la implicacióde !a comunitat en el Pla, per a això se sol·licitarà la participació en la mateixa a representants del moviment associatiu local, com són les AMPAS, associacions esportives, juvenils, de dones, de comerciants, veïnals, festives, dels centres educatius, dels centres de salut i dels diferents grups polítics amb representació electoral. 
L'avaluació del Pla la considerem com un procés fonamental del Pla, part d'una avaluació de "necessitats" i d'una avaluació de "processos", la primera ens servirà per a detectar necessitats i realitzar diagnòstics previs a la implantació de projectes, i la segona per a realitzar el seguiment delfuncionament del Pla i poder plantejar modificacions i millores en els projectes. Per a realitzar ambdós avaluacions s'utilitzaran ferramentes que 
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periten la participació directa de la ciutadania. 
Per a la posada en marxa del Pla en l'exercici 2.016 s'estima un primer pressupost de 41.000 €, no obstant l'aprovació del gasto quedarà supeditada a la consignació adequada i suficient en l'exercici del 2016, donant lloc llavors a la provació de les diferents adjudicacions en les partides pressupostàries corresponents”. 
Vist l'informe d'intervenció, de data 2 de desembre de 2015. 
En conseqüència, 
S'acorda: 
Aprovar el Pla Municipal sobre Drogodependències i altres Conductes Addictives 2016-2019 de Mislata, fixant-se un import màxim en l'exercici2016 de 41.000.“€, gasto que quedarà supeditat a l'existència de consignació adequada i suficient en el Pressupost municipal per a l'any 2016. 
3. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA SOBRE 

IMPLANTACIÓ A MISLATA DE GUARDERIES PER A XIQUETS I
XIQUETES DE 0 A 3 ANYS. 

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de controld'Interior i Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del Grup Compromís per Mislata sobre implantació a Mislata de guarderies per a xiquets i xiquetes de 0 a 3 anys, així com de les esmenes presentades pelgrup PSOE amb números de registre d'entrada 24586, 24588 i 24604. 
El Sr. alcalde diu que es procedirà a debatre conjuntament els puntstres i quatre de l'orde del dia. 
A continuació, pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín i dóna lectura dels acords que proposa la seua moció. 
A continuació, pren la paraula el Sr. López Bronchud i dóna lectura de la presa d'acords proposats per la moció presentada pel Grup Popular sobre programa experimental per a l'escolarització en Centres públics de xiquets i xiquetes de 2 a 3 anys. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos, Sr. González Murgui, i diu que les dos mocions pareixen semblants però plantegen qüestions diferents, en una matèria que considera molt sensible. 
Prosseguix dient que fa aproximadament un mes van rebre en eldespatx del seu grup a l'associació de centres educatius infantils de Mislata, col·lectiu que agrupa a set escoles infantils de la població, que facilita ocupació directa a 36 persones i que fins al moment està desenrotllant un treball de qualitat i amb experiència demostrada. 
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Este col·lectiu, diu, els va posar de manifest tota la problemàtica i els amagatalls que tenen a veure amb l'educació infantil de 0 a 3 anys, així com també van tindre l'ocasió de poder veure alguns aspectes que entenen que són qüestions de rerefons polític, ja que hi ha un nou govern en la GeneralitatValenciana que vol implantar les seues propostes, i tot el contingut que en matèria d'educació s'arreplega en el seu programa polític. Considera que açò és lloable, però s'ha d'atendre també a tots els col·lectius i a totes les sensibilitats. 
Respecte a la moció que presenta Compromís, diu que no és possible no estar a favor de la plena escolarització de la població infantil de 0 a 3 anys i a una creació de xarxes públiques d'escoles infantils, encara que Ciudadanos considera que no es pot renunciar a la iniciativa privada, que també està realitzant un treball de qualitat, per la qual cosa anuncia que, tal com va manifestar en la Comissió d'Interior, el seu vot serà d'abstenció. 
En relació amb la moció presentada pel Grup Popular, diu que han pogut comprovar i sentir en boca d'esta associació de centres d'educacióinfantil de Mislata, que és molt problemàtic i quasi inviable posar en marxa un programa d'escolarització en centres públics de xiquets de 2 a 3 anys, entre altres qüestions perquè estos xiquets, majoritàriament, no estan preparatsbiològicament per a fer-se càrrec de les seues pròpies necessitatsfisiològiques i d'alimentació. Per tot això, i vistos els acords que proposa la moció presentada pel Grup Popular, el seu vot serà favorable. 
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu, respecte a les esmenes presentades pel Grup PSOE, que, quant a les que ve amb número de registre d'entrada 24.586 i 24.588, les podrien acceptar, però els agradaria que els explicaren la motivació de l'esmena amb registre d'entrada 24.604, relativa a l'exposició de motius, perquè tal com l'entenen, no l'acceptarien. 
Prosseguix dient que les motivacions que els han portat a presentar esta moció partixen de la pròpia ciutadania i estaven en el programa electoralde Compromís, i l'any 2011 també formaven part del programa electoral delPartit Socialista. 
Afirma que és una demanda que la societat realitza fa molt de temps, principalment per una necessitat que té uns quants vessants: en primer lloc perquè posar en marxa estos centres infantils de 0 a 3 anys facilita la conciliació de la vida laboral, familiar i social, i no sols això, sinó que permetla busca activa d'ocupació i la formació, ja que moltes persones no tenen eixa possibilitat al dedicar gran part del temps a la cura dels seus fills. 
Un altre component de la moció és la integració en la formació a edat primerenca, ja que hi ha molts estudis que indiquen que els xiquets i les xiquetes escolaritzats en eixa edat tenen un desenrotllament molt positiu. Afigque estan presents membres de l'Associació de Centres Infantils de Mislataque podrien confirmar este extrem. 
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Entén que es poden generar certs problemes en alguns col·lectius, però en el punt u de la presa d'acords també es parla de la iniciativa privada, és a dir, en cap moment es pretén deixar-los fora, ja que volen que en eixe pla que es desenrotlle a nivell municipal es compte amb l'experiència i el coneixement de les empreses i les iniciatives privades que existixen en el municipi. 
Prosseguix dient que no totes les famílies poden accedir a 

proporcionar als seus fills eixa etapa formativa, i suposaria donar la solució a esta problemàtica i facilitar-los eixa possibilitat, tenint en compte que l'escolarització de 0 a 3 anys no és obligatòria, però la demanda és moltàmplia i són moltes les famílies que volen que este servici es pose en pràctica. 
Per això, demana a l'Associació de Centres Infantils de Mislata que estiguen tranquils, que es comptarà amb la seua experiència i amb la seua opinió, i que del que es tracta és d'incrementar l'oferta existent, perquè per a Compromís és molt important mantindre l'ocupació actual i el servici que s'està realitzant. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud, idiu que el que es va a debatre no és quelcom que el govern vol implantar, sinó quelcom que el govern autonòmic vol imposar, ja que el que està fent eltripartit és imposar el seu model educatiu. 
Diu al Sr. Gil Marín que no pot demanar a les representants de les escoles infantils que tinguen confiança perquè es van a negociar les coses, perquè hi ha dos noms que poden fer tremolar a la mitat del públic present,que són Miquel Soler i Vicente Marzà. Per això, afig, no se'ls pot demanar que estiguen tranquil·les, ni elles ni les cinc mil persones que a la ComunitatValenciana treballen en centres d'educació infantil, perquè el que està en joc és el seu lloc de treball, i tot perquè volen continuar adoctrinant des de l'educació, com el sistema de CiU a Catalunya, començar a adoctrinar els xiquets menuts en els col·legis per a obtindre resultat en dos dècades. Invita els membres de Ciudadanos, Compromís o el Partit Socialista que els presenten llibres, informes o documents de qualsevol lloc d'Europa on hi haja algun exemple del que estos senyors volen imposar a la ComunitatValenciana, perquè considera que no hi ha psicòleg o pedagog que recomane l'educació en centres públics per a xiquets de 0 a 3 anys, perquè suposa ficar uns xiquets que estan en l'edat de creixement i constitució amb xiquets que mesuren un metre més que ells, sense veure els riscos que això comporta. 
Prosseguix dient que açò, que no es pot admetre des d'un punt de vista pedagògic, tampoc es pot admetre des del punt de vista de l'autònom ide l'emprenedor, perquè es van a jugar els llocs de treball de cinc mil persones a la Comunitat Valenciana, la majoria dones i jóvens. 
Afirma que el que cal millorar és el sistema educatiu d'este país, però seguint la lògica, i no els criteris d'aquells que oculten un altre tipus 
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d'interessos. 
Assenyala que en els últims anys, amb el beneplàcit de la Conselleriad'Educació i dels ajuntaments, han augmentat les escoles infantils privades de primer cicle, perquè creen escola de qualitat, proximitat i atenen directament a les famílies i a les persones. Afig que sap quin serà el discurs que trauran, que el PP i la dreta només vol que estudien els fills dels rics, encara que ell ja ha explicat moltes vegades el seu origen obrer i que ha estudiat en un col·legi públic, però, diu, a la dreta no li dóna al·lèrgial'educació concertada. 
Prosseguix dient que la creació d'escoles infantils municipals suposarà un sobrecost que els ajuntaments no poden portar a la pràctica, i també que persones hui presents, i moltes que estan a sa casa, hagen de tirar la persiana. Esta és, diu, la realitat a la Comunitat Valenciana per a cinc mil persones a qui no han tingut en compte, com tampoc han tingut en compte la caiguda de la natalitat, o com molts immigrants han hagut de tornar als seus països d'origen en els últims anys, ni l'augment de la desocupació, ni ladisminució del bo infantil a la Comunitat Valenciana, mentres el senyor Ximo Puig i companyia s'han pujat el sou públic per primera vegada en els últims dotze anys. 
Prosseguix dient que a Mislata hi ha set centres infantils, i en estos moments hi ha 108 places vacants, és a dir, no es van a constituir escoles municipals perquè els xiquets no càpien en les escoles existents, caben perfectament i a més decidint les famílies on volen portar els seus fills, que pareix que és quelcom que els preocupa perquè es van a carregar el districteúnic. 
Afirma que és evident que no es pot justificar de cap manera lainversió en aules de 2 a 3 anys en col·legis públics del municipi, entre altres coses, no es pot tindre en compte, diu, perquè amb esta decisió que porten a Ple s'acaba amb la llibertat d'elecció de centre, i perquè hi haurà centres que dubte que estiguen adaptats a les necessitats i no cal oblidar que les persones que estan en el saló plenari i les que no estan per a obrir un centre han hagut de complir uns mínims que els han exigit la classe política, i ara se'ls està dient que ells podran ficar els xiquets on vullguen perquè eixes mesures que a elles se'ls ha exigit no són necessàries per a l'Administració. Açò, diu, és enganyar la gent, i és el que proposa la moció de Compromís i elque proposa Miquel Soler, del PSPV, en el Govern de la Generalitat. 
Pregunta què s'aconseguirà quan les escoles públiques siguen municipals i per barris, i si dependrà l'elecció del centre de la renda que tinga per viure al barri en què u visca. Afig que, al final, depenent dels honoraris que tinguen els pares, podran portar els seus fills a uns centres o a altres, construint guetos. Esta, diu, és la realitat de l'educació valenciana, i és important saber què volen per a l'educació i per al futur els que estan governant. 
Prosseguix dient que el que ell vol saber és com s'aconseguirà acabar 
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amb l'assetjament escolar, com s'aconseguirà l'atenció primerenca, la prevenció i el tractament de patologies que tenen a veure amb l'aprenentatge, que les dones ací presents sí que descobrixen perquè tenen un contacte directe amb els xiquets. I també vol saber com s'aconseguirà traure places en este municipi que siguen més econòmiques i més rendibles 
per a l'Ajuntament. 

Per part del PSOE pren la paraula la Sra. Julián Ruiz, i diu al portaveu del grup popular que no li va haver de quedar clar el debat que van mantindre sobre el districte únic, i que, respecte de les necessitats específiques que puguen tindre alguns alumnes en edats primerenques, creu que tampoc sap que el gabinet psicopedagògic no és municipal i el costegen amb molt esforç cada any. 
Diu, no obstant això, estar d'acord que l'evolució de l'educació a Espanya ha sigut positiva, però sempre tardana respecte de països de laComunitat Europea, exemple d'això seria la implantació de l'educacióobligatòria fins als 16 anys, que es va decidir en la major part dels països europeus en els anys seixanta i, encara que a Espanya es va debatre al llarg dels noranta, no es va portar a la pràctica fins fa a penes quinze anys. 
Prosseguix dient que a Espanya menys d'un 50% de la població ha cursat nivells postobligatoris, mentres que en països nòrdics com Canadà o Estats Units, la xifra és del 80%, és a dir, es viu en un context socioculturalamb retards importants en relació amb els països considerats més avançats a nivell educatiu a Europa, i com els canvis són lents, no és fàcil esperar situacions bones en contextos tan delicats i difícils com els que ha viscutl'educació a Espanya 
Afirma que l'educació infantil és una realitat imparable que, per sort,s'ha generalitzat a Espanya al llarg de l'última dècada, i com bé deia el portaveu de Compromís, la modificació de les condicions de vida i laincorporació massiva de la dona al treball, així com la concentració de lapoblació en el nucli urbà, entre altres raons, ha implicat que l'atenció de la primera infància tinga un enfocament diferent del que tradicionalment se lihavia donat. D'altra banda, diu, hi ha cada vegada major consciència socialde la importància de l'educació, la qual cosa ha aconseguit no sols a les etapes obligatòries sinó a les no obligatòries, com en este cas a l'educacióinfantil, de manera que hi ha cada vegada més famílies que se situen davantd'este tram educatiu, no sols com a forma de l'atenció infantil, sinó per a satisfer les necessitats educatives reals, tant de la família com dels seus fills ifilles. 
Assenyala que és cert que la seua extensió, sobretot per als xiquets i xiquetes més xicotets, va tindre un caràcter assistencial en un primer moment, i inclús queden alguns badalls d'això, però actualment laintencionalitat educativa està present en la major part de les escoles infantils. 
Afirma que creuen fermament que s'ha de caminar cap a una pràctica educativa intencional que es convertisca en una font important per al 
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desenrotllament infantil des de les primeres edats i que, a pesar que nombrosos treballs realitzats des de la sociologia de l'educació mostren que l'educació escolar primerenca, per si mateixa, no és una garantia d'igualtat social, són conscients que ajuda a això, entre altres coses perquè fer de l'educació una font d'igualtat social significa adaptar-se a les realitats i a les necessitats de la ciutadania, dels xiquets i de les xiquetes. 
Considera que és molt important que la infància, especialment la més desfavorida, assistisca a contextos educatius des de molt enjorn per a poder encarar amb èxit posteriors tasques acadèmiques i escolars. Afig que és cert que resulta molt controvertit invocar l'obligatorietat d'esta etapa, però sí es tél'obligació de desenrotllar polítiques educatives positives que garantisquen eldret de tota eixa part de la infància a disfrutar de l'educació infantil. 
Continua dient que, sense pretendre establir analogies directes, es pot afirmar que les escoles infantils fan hui en dia un treball de valor ingent per a establir hàbits de treball, rutines, desenrotllar capacitats afectives, físiques, cognitives i també motrius des d'edats molt primerenques, la qual cosa facilita a l'alumnat l'accés a l'etapa obligatòria. 
Explica que s'està arribant a la societat de la informació i del coneixement, i són perceptibles els seus efectes encara que el procés no ha fet més que començar; el primer d'estos efectes, diu, és fàcilment constatable, i és que les oportunitats socials de les persones depenen cada vegada més de la seua qualificació i del capital humà, de la seua capacitatd'obtindre, manejar i interpretar la informació i d'emprar i adquirir el coneixement. Per descomptat que estes capacitats, diu, estan, al seu torn, influïdes per altres factors, però l'educació és un element fonamental. 
Afirma que des de l'equip de govern són especialment sensibles a esta realitat, i per això, ja des de la legislatura passada es destinava una partimportant del pressupost a ajudes socials relacionades amb l'educació. L'any 2012, acabada d'iniciar la legislatura passada, Mislata, fent grans esforços donada la situació econòmica en què es trobaven, destinaven 240.000€ a beques i ajudes a l'estudi per a les famílies amb menys recursos, realitat que ha crescut al llarg d'estos anys. Actualment, l'Ajuntament concedix ajudes individualitzades per a escolarització de 0 a 3 anys, menjador i adquisició de material escolar, fent-se càrrec a més de complementar el bo infantil o les ajudes d'escolarització de 0 a 3 anys, fins i tot el 100% de cost total,depenent de les necessitats econòmiques de les famílies sol·licitants. 
Diu al Sr. López Bronchud que en la seua intervenció ha criticat que s'haguera imposat esta mesura, i que els alumnes compartirien centre escolar amb alumnat d'un metre més que ells, i és cert que no sempre és senzill prendre este tipus de decisions en educació, però el PSOE porta apostant per esta realitat diverses legislatures, a pesar d'això, cal admetre que és una tasca complexa, a nivell econòmic, organitzatiu i social, i a pesar de ser conscients que la manera en què s'ha dut a terme pot no haver sigutla més idònia, de fet, els produïx rebuig la paraula “experimental” en qualsevol mesura concernent a l'educació o a la infància, no poden deixar 
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d'estar orgullosos que, per fi, s'haja donat un pas avant, un pas que genera precedents, una mesura que, encara que sense dubte és controvertida en un principi, finalment se sap que ve a quedar-se i per a bé. 
Assenyala que és important mirar arrere, i en educació les mesures que s'adopten sempre generen crispació i malestar en els agents implicats, l'educació és un àmbit molt sensible, i pensar per un moment que es puga posar en dubte este valor els posa els pèls de punta. Històricament, diu, s'han pres mesures valentes en el seu moment, executades lluny de la perfecció que els haguera agradat, però que van prenent formes i perfilant la seua importància dia a dia. Afig que hui, per exemple, no es concebria una escola sense primer cicle d'educació infantil, o un institut en què l'educació no fóra obligatòria fins als 16 anys, o inclús cal recordar l'angoixa amb què els pares van assumir que els seus fills havien d'abandonar l'escola en un últim cicle d'educació primària i escolaritzar-los en els instituts tot just 12 anys. Per això, diu, han de donar suport a eixa mesura, i no els cap dubte que apostar per l'educació de la primera infància és una aposta segura de desenrotllament social, familiar i personal per a la ciutadania del municipi, i creuen fermament que han de continuar treballant perquè este dret es garantisca. 
En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui diu que, com jaha manifestat, es tracta d'un tema molt sensible i serà difícil posar-se d'acord, la qual cosa seria lloable atés que s'està tractant d'un element de socialització fonamental i imprescindible. Des de Ciudadanos entenen que l'educació, junt amb les llibertats i la sanitat, és un dret fonamental consagrat per la Constitució, de la mateixa manera que la iniciativa privada i la iniciativa pública, per això sol·liciten un enteniment perquè els actors socials i polítics puguen treballar i dialogar sense marginar a ningú. 
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que considera que és moltimportant incrementar l'oferta de places públiques en estos primers cicles d'educació, perquè és una forma de garantir la igualtat d'oportunitats per a la ciutadania, i és important per a la conciliació de la vida laboral i familiar. 
Destaca que hi ha dades que el portaveu del grup popular no ha donat, perquè hauria de saber que després de 20 anys de govern del PartitPopular la Comunitat Valenciana és el territori que compta amb major índex de fracàs escolar, i això demostra també la importància que té apostar des d'un principi per l'educació, com està fent el nou Consell. 
Prosseguix dient que l'escola pot incidir de forma decisiva i compensatòria en el desenrotllament dels xiquets i xiquetes des d'edat primerenca, i és un element fonamental i essencial d'integració idesenrotllament en condicions d'igualtat, i no és casualitat que la UNESCO, en la seua iniciativa que denominava “Educació per a tots”, establisca com objectiu número u millorar la protecció i educació integral de la primera infància, especialment amb aquells que són més vulnerables, és a dir, aquells que no tenen possibilitat d'accedir a eixa formació. 
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Quant als recursos materials que s'estan aportant, diu que tots aquells centres que s'han acollit al Pla que ha posat en marxa el Consell han rebuttot el material específic per a cada aula. La Conselleria d'Educació ha programat i realitzat una formació específica per a cada tutor, a més, s'està realitzant un seguiment i una valoració del projecte des de la Conselleria, es va a planificar d'una manera científica perquè es permeta la comprovació del nivell de qualitat del projecte, i l'estabilitat dels plans de millora a partir de la constatació dels diversos elements que vagen a ser analitzats. Afig que fins al moment són 600 els xiquets i xiquetes que estan matriculats en esta ofertaque ha partit des del Consell, i també és important realitzar una valoració alfinal d'este primer curs per a avaluar si és realment necessària la implantació o continuïtat del projecte, entre altres coses perquè respon a una necessitat real per a equiparar en igualtat social a tota la ciutadania 
Quant als perjuís que pogueren ocasionar a les iniciatives privades, diu que les primeres dades que es tenen són que el 70% d'eixos xiquets i xiquetes matriculats no havien estat mai escolaritzats en cap centre privat, la qual cosa indica que els seus pares no tenien possibilitats econòmiques de poder accedir a ells, i també que és una demanda de la ciutadania valenciana, ja que si un setanta per cent dels xiquets no havia estat matriculat anteriorment per qüestions econòmiques i hi ha hagut més de mil sol·licituds, açò significa que es tracta d'una qüestió que la societat està exigint als poders públics. D'altra banda, diu, de la mateixa manera que en altres etapes de l'educació conviuen iniciatives privades i públiques, no entenen per què l'oposició del Grup Popular. 
Prosseguix dient que l'escolarització a la Comunitat Valenciana, comparant-la amb altres autonomies de l'Estat espanyol, és molt reduïda, exactament la quarta per la cua en nivells d'escolarització en estes edats, la qual cosa indica que hi ha una necessitat en este sentit. 
Quant al bo a què ha fet menció, de 60€ per família, per a les que no poden pagar una escola infantil, entenen que ha de ser una mesura progressiva i que s'ajuste a les necessitats familiars, que és el que s'està estudiant per a posar-ho en marxa el més prompte possible. 
En relació amb el que s'ha manifestat que no hi ha diners, diu que l'any 2016 es va a incrementar el pressupost en quasi tres milions d'euros respecte dels de 2015, que va realitzar el govern del Partit Popular, fins a aconseguir una xifra de més de trenta milions d'euros, xifra que permetrà continuar desenrotllant este pla. 
Finalitza dient que no es pretén adoctrinar, i que si es parla d'açò s'haurien de mencionar els concerts que allà on governa el Partit Popular es realitzen amb l'Església catòlica. 
Pren la paraula el Sr. López Bronchud i, sobre allò que s'ha indicat pelSr. Gil Marín que els Pressupostos de la Generalitat s'incrementen en tres milions i que es va a arribar als trenta, diu que cal tindre en compte que fins ara el Partit Popular posava 27 milions, que és nou vegades més, i diu al Sr. 
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Gil i Marí que són ells els que van prometre que rescatarien persones, i són ells els que porten sis mesos governant i, el mateix que estaven darrere de les pancartes, han d'estar ara davant dels despatxos, que és on es governa, i 
si no ho fan, podrien deixar espai per als que volen governar. 

Prosseguix dient que en vint anys no hi ha hagut una bona lleieducativa en este país, i totes han sigut aprovades pel Partit Socialista, idavant de la primera que ha aprovat el Partit Popular, la LOMCE, trauen les pancartes en contra el PSOE i Compromís, mentres els informes PISA diuen que s'està millorant en educació. 
Afirma que en este municipi hi ha una mitjana de huit treballadores per centre, de les quals el 47% són veïnes d'este poble, i en este poble es compta amb una taxa de desocupació femenina del 60%, i han de decidir si volen pujar-la o baixar-la. 
Prosseguix dient que ell dóna suport a allò que s'ha privatitzat, però ho fa veient que darrere d'este terme hi ha persones, famílies, autònoms itreballadors que s'alcen a les set del matí. Afig que els ha donat al·lèrgia la paraula privada i la paraula empresari mentres havien d'alçar la bandera de ser obrers, i quan necessitaven el seu suport els han cridat emprenedors, però és el mateix. Afig que per al 23% de les treballadores d'este poble que estan en les escoles infantils és l'única manera que tenen de guanyar-se la vida, perquè en sa casa no entra un altre sou que no siga el d'elles, per la qual cosa estaria bé que saberen que les seues veïnes són les que patiran la municipalització del servici, i que trencaran el cicle emocional i pedagògicdels xiquets entre 0 i 3 anys, cosa que no fa ningú a Europa. 
Continua dient que la regidora d'Educació ha estudiat magisteri infantil,i ell ha preguntat a companyes que els expliquen en la carrera sobre l'educació de 0 a 3 anys i li han contestat que res, i açò és perquè no es recomana l'educació a eixes edats. 
Proposa que pugen les beques, perquè, diu, de moment Ximo Puigs'ha carregat 600.000€ en beques per a jóvens investigadors universitaris, iho ha passat a promoció de la Comunitat Valenciana en els pressupostos de 2016. Proposa que deixen de pagar a les escoles infantils de Mislata per endós, perquè quan les famílies tenen problemes per a pagar, els que tenen els centres escolars també tenen problemes per a cobrar, per la qual cosa han de garantir que els que estan proveint a este poble de formació han de cobrar a temps, però este Ajuntament deu beques de setembre, octubre, novembre i desembre d'enguany. Proposa que els diguen al Sr. Marzá i al Sr. Soler que, en compte de dir als representants de l'educació que per a estar reunits amb ells se n'aniria a sopar i a prendre's unes canyes, els diga que pujarà el bo infantil, almenys al preu que va deixar el Partit Popular quan va deixar el govern. Proposa que no porten xiquets de manera experimental alFederico García Lorca quan és una aula que ni tan sols té banys, i proposa a l'alcalde que comence a actuar contra eixes “mares de dia” que estan treballant en negre i sense formació, atenent per pocs diners i fent un treball en precari per a cuidar xiquets que els seus pares no poden atendre, perquè 
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no és la millor manera de garantir un bon futur a ningú, ni a les cuidadores, ni a les educadores, ni als xiquets. 
Pren la paraula la Sra. Julián Ruiz i diu que, en primer lloc vol contestar al Sr. Gil i Marín, que ha fet referència a l'esmena 24.604 i diu que es responsabilitzen per la part que els puga tocar, ja que ells van incloure esta proposta en el seu programa electoral, però no comptaven amb el que un parell de mesos després s'anaven a trobar, per la qual cosa després d'esta reflexió que entenen que Compromís també haurà fet, poden concloure el següent, que és que si es compta amb “ics” recursos i totes estes necessitats en educació, és a dir, si dins del panorama educatiu en què ens trobem tenim uns recursos que repartir, òbviament el que es va primar van ser les necessitats educatives que les famílies patixen, que era molt més important que realitzar una obra faraònica, com van fer governs anteriors, ideixar-la apartada o dormida. 
Continua dient que el Grup Popular de Mislata pareix tindre una obsessió sobre si l'equip de govern declara la guerra o no a les escoles infantils privades, i inclús els han arribat a titlar de dilapidar l'escola concertada, per la qual cosa diu al Sr. López Bronchud que suposa que coneix les polítiques keynesianas, i permetre que les escoles infantils continuen tenint esta comesa de generar ocupació, que l'ocupació genera consum i que el consum fa que les famílies continuen creixent en una cadena d'efecte multiplicador. Afig que a pesar de defendre una educació pública, actualment es contempla una situació econòmica en què no es poden permetre sacrificar de cap manera l'Estat de Benestar dels Ciudadanos. 
Afirma que sí s'han reunit amb elles i saben el que pensen i el què necessiten, i és necessari saber que cal mantindre viu el malalt per a poder curar-lo. 
Prosseguix dient que en magisteri infantil no es dóna formació infantilde 0 a 3 anys i que este és un fet que li resulta lamentable. 
Manifesta que li agrada que el portaveu del Grup Popular alce la veu i gesticule tant per a dramatitzar la paraula i el verb, perquè, diu, quan es dramatitza tant és perquè realment no es donen raons. 
Diu a les presents que volen tranquil·litzar-les perquè saben que ho estan fent bé i compten amb tot el seu suport, per això, encara tenint en compte la situació econòmica, l'equip de govern continuarà assegurant una ajuda de forma continuada perquè açò no afecte el pressupost de les famílies d'una manera tan sobrevinguda, i lluitaran perquè la Conselleria no elimine els bons infantils, ja que això perjudica els Ciudadanos de menys possibilitatsi a les escoles infantils. 
Assenyala que les famílies no són responsables per les mesures preses pel seu Conseller, per la qual cosa no deuen veure's perjudicades, per a això l'Ajuntament estarà oferint el seu suport com ha fet fins ara. 
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Afirma que no cal oblidar que la competència municipal a nivelleducatiu està limitada i fitada per la llei, la delegació de competències en altres àrees, segons la Llei de Racionalització del Gasto Públic no els eximixde continuar lluitant per una millor educació per a tots els xiquets i xiquetes de 0 a 3 anys, però no es pot actuar amb independència del que realitze elgovern de la Generalitat, que és l'òrgan competent, així doncs reclamen que es tinga en consideració esta situació, i continuaran lluitant per a aconseguir suport real per a això, perquè actualment Mislata és un municipi en què fer ús d'este servici s'associa un gasto mínim per a les famílies en relació al que podria suposar si no es donara eixe suport econòmic. 
Finalitza dient que no poden votar a favor de la moció presentada pelGrup Popular ja que tenen una visió diferent de l'educació, i no es tracta d'un tema d'acords sinó de declaració de principis. Afig que continuaran perseguint millorar l'educació, assegurant que siga de qualitat, i per a això comptaran amb les escoles infantils, amb la seua col·laboració, perquè estan preparades per a conformar una xarxa pública d'escoles infantils. Tots saben, diu, que s'han hagut d'atindre a un Reial Decret molt exigent quant a requisits mínims per a les escoles infantils, però lluitaran perquè eixa seguretat que proclama el Reial Decret siga efectiva, i mai defendran una escola infantil ni una aula de 2 anys en què no es complisquen els mateixos requisits que es demanen a l'empresa privada, perquè eixa és la manera que tenen d'entendre l'educació: segura i de qualitat. 
Diu al Sr. Gil que fa l'ullet a les escoles infantils dient que es necessiten i es comptarà amb elles, però si no s'haguera proposat una esmena a la moció que ha presentat, haguera sigut un desastre. En resum, afirma, votaran a favor de la moció de Compromís, però vol deixar clar que açò serà així després d'haver-la esmenat. Afig que l'objectiu del Grup PSOE és transformar la societat, no trencar-la i pretenen generar amb la seua moció i mesures una alarma social que no ajuda ni a l'educació, ni a la seua qualitat, ni a l'empresa privada. És precís, diu, conciliar la realitat del momentamb l'ideal d'una educació pública, però sense acabar amb un negoci privat i menys en un període de sis mesos, perquè ho consideren inviable. 
Finalitza dient que l'Ajuntament amb les seues ajudes hi ha estés lamà a les escoles infantils, les quals en el seu dossier d'estudi que van presentar fa un parell de mesos ja afirmaven que la situació actual que estan patint era insostenible si perdien l'ajuda del bo infantil, ja que seria molt difícilla seua permanència i per això, diu, vol que sàpien que les necessiten, perquè no estan preparats a nivell econòmic i perquè es podria tornar a economies encobertes de cures de menors i perjudicar les classes mitjanes i als que més ho necessiten. Per això, diu, defendran la moció de Compromís, però sempre tenint en compte l'exposició de motius que ha realitzat. 
Conclòs el debat, se sotmeten a votació les esmenes presentades pelGrup PSOE, amb el resultat següent: 

⦁ Esmena R.E. núm. 24.586, que és aprovada per quinze vots a favor (Grup 
PSOE i Grup Compromís per Mislata), cinc vots en contra (Grup Popular) i una 
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abstenció (Grup Ciudadanos).⦁ Esmena R.D. núm. 24588, que és aprovada per quinze vots a favor (Grup 
PSOE i Grup Compromís per Mislata), cinc vots en contra (Grup Popular) i una abstenció (Grup Ciudadanos).⦁ Esmena R.D. núm. 24604, que és aprovada per catorze vots a favor (Grup 
PSOE)), cinc vots en contra (Grup Popular) i dos abstencions (Grup Compromís per Mislata i Grup Ciudadanos). 

A continuació, se sotmet a votació el fons de l'assumpte i el Ple de l'Ajuntament, per quinze vots a favor (Grup PSOE i Grup Compromís per Mislata), cinc vots en contra (Grup Popular) i una abstenció (Grup Ciudadanos), acorda aprovar la moció següent: 
“L'informe de la UNESCO de la Comissió Internacional sobre l'Educació per al Segle XXI, referint-se a l'educació de la primera infància precisa: «A més de l'inici de socialització que els seus centres i programes permeten efectuar, s'ha pogut comprovar que els xiquets a qui s'impartix una educació adscrita especialment a la primera infància estan més favorablement disposats cap a l'escola, és menys probable que l'abandonen prematurament que els que no han tingut eixa possibilitat. Una escolaritzacióiniciada prompte pot contribuir a la igualtat d'oportunitats a l'ajudar a superar els obstacles inicials de la pobresa o d'un entorn social o cultural desfavorit.Pot facilitar considerablement la integració escolar de xiquets procedents de famílies immigrades o de minories culturals o lingüístiques. A més, l'existència d'estructures educatives que acullen xiquets en edat preescolar facilita la participació de les dones en la vida social i econòmica». Les xiquetes i els xiquets de 0 a 6 anys són persones amb drets socials, entre ells el dret a l'educació, un dret que ha de ser garantit pels poders públics, i amb drets civils que han de ser respectats per tots d'acord amb els principis establits per la Convenció de Drets del Xiquet. Una educació infantil coherent suposa assentar els fonaments de la resta del sistema educatiu. La inversió generosa en estes primeres edats pot ajudar a previndre problemes posteriors, en moments en què és més difícil intervindre i sense dubte més costós, tant socialment com econòmica. 
Des d'UNICEF (la més alta organització mundial sobre la Infància) a multitud d'organismes internacionals i d'especialització educativa es proclama que la primera infància ha de rebre l'atenció prioritària dels governs responsables, plasmada en lleis, polítiques i recursos. 
Des de la Xarxa d'Atenció a la Infància de la Comissió Europea es recomana a les administracions que tenen encomanada la responsabilitateducativa l'elaboració de normes que establisquen el concepte d'educació en l'escola infantil, els requisits mínims que han de complir els centres i els programes, el calendari d'aplicació de la norma, el finançament de la mateixa i el control de la seua aplicació. 
Al Nostre País, el Consell, a través de la firma del conveni publicat en el Diari Oficial de la Comunitat Valenciana per mitjà d'una resolució de 17 de 
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febrer de 2010, del director general del Secretariat del Consell, de laConselleria d'Indústria, Comerç i Innovació, per la qual es disposa lapublicació del conveni de col·laboració entre el Ministeri d'Educació i laGeneralitat per al finançament de places públiques del Primer Cicled'Educació Infantil en el marc del Pla Educatiu, ha destinat poc més d'11 milions d'euros a la creació de 2.268 places escolars per a l'any 2010 i prorrogats al febrer de 2014 quan la població infantil de 0-4 anys, segons les dades de l'Institut Valencià d'Estadística (IVE), és de 267.689 persones. Això suposa que, per a complir amb l'objectiu d'escolaritzar a tota la poblacióinfantil es requeriria un període de més d'una dècada, és a dir, més de tres legislatures, això sense comptar que estes xifres de població infantil s'eleven en un futur immediat com a conseqüència de factors sociològics difícilment avaluables a priori però que són previsibles atés que vivim en un període inusualment lent en el creixement poblacional del nostre país. L'educació és un dret constitucional que es desenrotlla des del mateix moment del naixement i és obligació de les administracions públiques facilitar els mitjans adequats per possibilitar l'accés de totes les persones independentment de laprocedència social, cultural, ètnica, econòmica o per qualsevol altra circumstància personal o familiar. Només des de l'àmbit públic pot garantir-se plenament este dret. Respectant en tot cas els drets de xiquets i xiquetes, és necessari que l'educació infantil de primer cicle siga prou flexible per a adaptar-se, en tot el possible, tant a les necessitats dels escolars com de les seues famílies. Este cicle es pot desenrotllar segons diferents modelsd'organització i funcionament i d'acord amb uns calendaris i règims horaris que, estant al servici de l'interés educatiu, permeten conciliar la vida laboralamb la primordial responsabilitat de pares, de les mares o dels tutors en la criança i en l'educació dels seus fills i filles. En este sentit, esta llei és fruit de la preocupació i del compromís actiu de la societat valenciana per l'educaciódels seus menors, pretén ser un primer pas cap a una oferta pública ajustada a la demanda real i respondre a una reclamació cada vegada més generalitzada. L'article 144 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de laGeneralitat, de Règim Local de la Comunitat establix que el municipi pot exercir competències delegades per la Generalitat en els termes establits per les lleis. En els articles 144, 145, 146, 147, 148 i 149 del mateix text es regulen la delegació de competències de la Generalitat en els ens locals, elrègim de la delegació, així com l'acord de delegació i la seua suspensió o no efectivitat. Amb esta previsió és perfectament factible la participació activa de les administracions locals en el procés de creació de la xarxa d'escoles infantils. 
A Mislata, únic municipi de la comarca sense atenció educativa pública a la població infantil de 0 a 3 anys representa una anomalia que ha de ser atesa. Segons el Pla d'Infància i Adolescència per al 2014-2018 aprovat per este Ajuntament Ple el dia 28 de novembre de 2013, existixen 1585 xiquets i xiquetes entre 0 a 5 anys que durant 2014 han estat escolaritzat només 502. Eixe pla que ha sigut pressupostat amb un total de 1.310.965€ ni tan sols contempla una unitat educativa pública infantil de 0 a 3 anys de caràcter municipal. 
El fonament bàsic d'esta iniciativa és apostar inequívocament per 
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l'educació des de la primera infància. La coincidència amb la concepciódefinida per la legislació educativa de la consideració de l'Educació Infantil com a etapa educativa és total. Per això, és important realitzar l'esforç inversor necessari per a, d'una banda, consolidar la xarxa existent insistint en el seu caràcter educatiu i, d'un altre, ampliar-la fins a cobrir el 100% de lademanda potencial existent en l'àmbit de la Vila per a aconseguir LA PLENA ESCOLARITZACIÓ DE LA POBLACIÓ INFANTIL DE 0 A 3 ANYS I LA CREACIÓ D'UNA XARXA PÚBLICA MUNICIPAL D'ESCOLES INFANTILS. 
Per tot això, s'acorda: 
PRIMER. Instar a l'Ajuntament de Mislata a iniciar un procés perquè responsables dels Centres Educatius Públics, tècnics municipals, conjuntament amb les associacions de mares i pares i centres d'educacióinfantils privats amb representació a la vila, estudien, coordinen i determinen la necessitat d'implantar en el futur escoletes infantils de 0 a 3 anys en el municipi per a atendre tota la població d'esta edat a la vila. 
SEGON. Realitzar una revisió del Pla Local de la Infància iAdolescència en funció dels acords consensuats que es definixen en el punt primer d'esta moció. 
TERCER. Traslladar este acord als Consells Escolars, a les associacions de mares i pares de les escoles, als comerciants, i a les respectives associacions veïnals. 
QUART. Traslladar l'acord als grups parlamentaris de les Corts i de les diputacions provincials. 
4. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR SOBRE PROGRAMA 

EXPERIMENTAL PER A L'ESCOLARITZACIÓ EN CENTRES PÚBLICS DE 
XIQUETS I XIQUETES DE 2 A 3 ANYS. 

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de controld'Interior i Benestar Social favorable a l'aprovació de la moció del Grup Popular sobre programa experimental per a l'escolarització en centres públics de xiquets i xiquetes, de 2 a 3 anys. 
Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per sis vots a favor (Grup Popular i Grup Ciudadanos) i quinze vots en contra (Grup PSOE i Grup Compromís per Mislata, va acordar rebutjar la moció següent: 
“El passat 13 d'octubre van entrar en funcionament les noves aules creades pel Consell en el marc del seu programa experimental per a l'escolarització en centres públics de xiquets i xiquetes de 2 a 3 anys. 
Esta decisió, que ha sigut rebuda amb forts dubtes en diferents sectors de la comunitat educativa, pot suposar la “defunció” de les més de 600 escoles infantils que presten este servici en la Comunitat i, en particular, de les que ho fan en el nostre municipi. La qual cosa comporta la pèrdua de 
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més de 5.000 llocs de treball directes i indirectes. 
Una mesura implantada de forma improvisada i sense consensuar-laamb el sector educatiu, qüestionada també des del punt de vista pedagògic, de la que es desconeixen els criteris seguits per a l'elecció dels centres pilot i que no té una previsió de costos per a la seua implantació en el present curs, així com també per a una possible ampliació en els pròxims cursos. 
Però sobretot, es tracta d'una mesura que no respon a una faltad'aules o de places en el municipi, més aïna al contrari. De fet Mislatadisposa d'unes excel·lents escoles infantils caracteritzades per la qualitat de les seues instal·lacions, el caràcter innovador dels seus projectes educatius ila professionalitat i vocació dels professionals que en elles treballen. Una excel·lència en la prestació d'este servici fonamental que és conseqüènciade les fortes inversions dutes a terme en els últims anys pels seus titulars per a adaptar estos centres a la normativa valenciana aprovada en 2009 (Decret2/2009, de 9 de gener, del Consel 1, pel qual s'establixen els requisits mínims que han de complir els centres que impartisquen el Primer Cicle de l'Educació Infantil a la Comunitat Valenciana), una de les més exigents i garantistes del conjunt de normes autonòmiques que regulen el Primer Ciclede l'Educació Infantil. 
Sent cert tot l'anterior, la qual cosa no pareix responsable és llançar-se a obrir noves aules públiques quan la realitat és que hi ha places lliures en les escoles infantils del municipi; de fet, a Mislata més del 13% del total de places que oferixen els Centres d'Educació Infantil estan sense ocupar. Percentatges que es repetixen o inclús se superen en molts municipis de laComunitat Valenciana. 
Una realitat que posa de manifest la difícil situació en què es troba el sector, amb escàs marge de resistència quan encara està recuperant-se de les fortes inversions realitzades en els últims anys. En esta difícil conjuntura, pareix obvi que qualsevol transvasament d'alumnat a les aules públiques és un dur colp per a la viabilitat present i futura d'estos centres, amb el risc de lapèrdua de més de 5.000 llocs de treball, directes i indirectes, dels que molts estan a Mislata. 
Des del Partit Popular apostem perquè l'actual xarxa d'escoles infantilsde la Comunitat, tant privades com també municipals, continue prestant este servici de qualitat a tantes i tantes famílies valencianes, com ho ve fent amb èxit indubtable durant anys. En este sentit, advoquem per un acord entre laGeneralitat Valenciana i les Escoles Infantils privades i municipals per a establir convenis de col·laboració (concerts o bons infantils) que permeten, utilitzant els seus centres, garantir l'escolar i zación gratuïta dels xiquets de 2 a 3 anys, sense provocar el tancament de els centres privats, nil'acomiadament de treballadors valencians. 
Només així estarem garantint i fent efectiu, a més, el dret de qualsevolfamília a triar lliurement el centre d'educació infantil que preferix per als seus fills. 
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Es tracta d'una fórmula que no precisa de grans inversions per part de la Generalitat en la construcció de noves aules complementàries en els col· legis, la qual cosa reduïx costos i permet una implantació pràcticamentimmediata, garantint així que esta mesura arribe a totes les famílies valencianes per igual. 
Des del Grup Municipal Popular considerem que, davant d'este nou escenari, és imprescindible rectificar el model plantejat pel Consell, costós, lent i injust, i plantejar un més econòmic, d'implantació pràcticamentimmediata i respectuós amb les empreses i treballadors del sector. 
Per tot el que s'ha exposat anteriorment, el regidor que subscriu proposa la següent 
Proposta d'acords 
Primer. Instar al Consell que es reunisca, dialogue i busque un acord amb les Escoles Infantils privades i municipals de la ciutat, així com de la resta de la Comunitat, per a establir convenis de col·laboració que permeten a la Generalitat, a través d'estos centres oferir al menor cost, amb la major rapidesa possible i per a tots els valencians per igual l'escolarització gratuïta per als xiquets de 2 a 3 anys. 
Segon. Instar al Consell a què anul·le l'ORDE 7/2015, de 17 de setembre, de la Conselleria d'Educació, Investigació, Cultura i Esport, per la qual es regulen les bases que han de regir la implantació d'un projecte experimental d'incorporació deí nivell educatiu de 2 a 3 anys en determinats col·legis d'Educació Infantil i Primària de titularitat de la Generalitat. 
Tercer. Instar al Consell a què elabore un mapa escolar de 0 a 3 anys després d'efectuar un estudi de necessitats, en el municipi de Mislata i en la resta de municipis de la Comunitat Valenciana, que detecte les insuficiències de llocs”. 
5. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA SOBRE 

REFORMA IMMEDIATA DEL SISTEMA DE FINANÇAMENT AUTONÒMIC. 
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de controld'Interior i Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del Grup Compromís per Mislata sobre reforma immediata del sistema de finançament autonòmic. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil iMarín i dóna lectura als acords proposats en la moció. 
A continuació, pren la paraula el Sr. González Murgui, portaveu delGrup Ciudadanos, i assenyala que després d'haver llegit amb deteniment la moció ha de dir que, efectivament, la Comunitat Valenciana patixdesequilibris estructurals de qualsevol tipus, tant davall el govern del Partit 
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Socialista del País Valencià com amb el govern del Partit Popular, en tota latrajectòria que ha tingut la Comunitat fins a hui, i espera que a partir d'ara canvie, atés que ha canviat el panorama polític. 
Afirma que li ve molt bé la moció, perquè no sols cal tirar la culpa als partits que han governat en esta Comunitat sinó també als governs haguts a Espanya, que simplement s'han dedicat a dotar més a unes autonomies que a altres i crear així estos desequilibris, com, per exemple, Catalunya, que és l'autonomia que té majors recursos i no pot pagar ni tan sols el deute contretamb les farmàcies, una Comunitat a què, gràcies al malabarisme que va crear al seu dia el Sr. Montoro, se li ha donat la xifra de cinquanta mil milions d'euros, la qual cosa suposa més del cinquanta per cent de la caixa de pensions, caixa que dia a dia s'està buidant de manera que, dins de poc, s'impossibilitara que les persones que es jubilen tinguen dret a cobrar les seues pensions. 
Prosseguix dient que ara es pot tornar a posar els comptadors a zero, atés que hi ha una nova realitat política a Espanya que pot ser beneficiosa per a la Comunitat Valenciana si els seus representants a Madrid són dignes i recolzen les reformes adequades. En detriment de la moció diu que es tracta d'una moció relativa a un treball exclusiu de les Corts Valencianes, i el posicionament que es tinga en el Ple de Mislata, de poc o nul·la manera intervindrà, en la qual cosa vaja a ser la reforma del sistema de finançament autonòmic, perquè els partits polítics representats en les Corts Valencianes són els que han de fer el treball. 
Pren la paraula el portaveu del grup , Sr. Gil Marín, i diu que considera que els que hagen llegit el cos de la moció, i aquells que hagen agafat durant els últims anys un periòdic o hagen posat el televisor en marxa, saben perfectament del que s'està parlant: els valencians i valencianes tenen un greu problema de finançament perquè la Comunitat Valenciana és la pitjor finançada de tot l'Estat espanyol, l'única Comunitat pobra que contribuïxeconòmicament a l'economia del país, té un deute mitjana o dèficit pressupostari anual entorn de 1.300 milions d'euros, i només amb eixes xifres hauria de ser prou per a recolzar este tipus de mocions. 
Prosseguix dient que darrere d'açò hi ha moltes més dades, atés que eixos diners que no arriba a les arques dels valencians i valencians és diners que deixa d'anar a partides com l'educació o la sanitat, i impedix realitzar un altre tipus de polítiques socials en temes com, per exemple, ocupació, i suposa un greuge comparatiu. 
Amb esta moció, diu, no s'està sol·licitant que altres comunitats reben menys, sinó que esta Comunitat reba el més just, perquè hi ha un principi constitucional que diu que tots hem de ser iguals davant de la Llei, i ara mateix, els valencians i valencianes estan sent agreujats. Afig que és possible que este Ple no siga competent, però considera que des de tots elsàmbits de la societat, des de totes les administracions, s'ha de corregir eixe finançament injust que ha originat un dèficit de més de quaranta mil milions d'euros. 
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Per tot això, demana el suport de tots els grups a la moció, ja que és una necessitat. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud, idiu que es tracta d'un tema que és necessari i bàsic, ho ha sigut sempre, i ellho ha reclamat inclús quan governava el seu Partit, i tant a Espanya com en la Comunitat. 
Afirma que és bàsic, entre altres coses, perquè en qualsevol altre cas es podran passar els pròxims anys reclamant el finançament en els tribunals, i considera que quan es governa s'ha de fer coses. Afig que el Partit Popular ha governat en una època en què tampoc els valencians tenien elfinançament que es mereixien, i no per això s'ha deixat d'atendre'ls. En este sentit, diu que per a alguns s'ha acabat el temps de les pancartes, i el que han de fer és treballar, donar solucions i reclamar com han fet tots, i com ell mateix porta fent des de fa vint-i-cinc mesos, quan governava el PP, perquè li'ls abonara el deute que la Generalitat Valenciana tenia amb esteAjuntament, que encara no sap a quant ascendix a pesar d'haver-ho preguntat en diverses ocasions. 
Prosseguix dient que li fan gràcia els “tirs dialèctics” de la Regidora d'Educació contra el Conseller, o les crítiques del portaveu de Compromís contra el sistema de sanitat valencià que, recorda, lidera la socialista Carmen Muntó, i com Ximo Puig va córrer a firmar a Mislata els acords de l'HospitalMilitar, mentres que en data de hui se seguix com s'estava o pitjor, però com no es trauen pancartes al carrer pareix que està tot solucionat. 
Continua dient que El president de la Generalitat ha de resoldre el sistema de finançament de la Comunitat Valenciana, com en el seu momentho va intentar el President Fabra i els que li van precedir, però en el pla deldiàleg polític, i no en els tribunals, perquè si només es busquen titulars de premsa els anirà malament els valencians. Afig que potser el Sr. Puig és pres dels seus socis de govern, que potser hauran triat situar-se en l'enfrontamenti optar per la via dels tribunals, cosa que, diu, és un error i prolongarà la situació d'infrafinançament i d'incertesa, i només servix per a embossar més la situació i saturar més els jutjats. 
Afirma que des del Partit Popular sempre han reconegut el malfinançament de la Comunitat Valenciana, i sempre s'han compromés a canviar el model per a intentar combatre esta injustícia, que no sobra recordar que la va cometre el Sr. Zapatero aprovant este model, quan elllavors secretari general dels socialistes valencians, Jorge Alarte, no va dir res, per això, diu, agraïx més paraules del Sr. González Murgui, que ha passat del Sr. Ribera, que no reconeix que la Comunitat Valenciana estàinfrafinançada, al dir ací hui que sí ho està, perquè li honra dir el contrari que el seu cap polític en defensa dels interessos dels valencians. 
Prosseguix dient que el secretari general del Partit Socialista en estos moments, en juliol de 2009 que és quan s'aprova per un govern del Sr. 
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Zapatero el sistema de finançament, deia que era necessari aplicar amb urgència el nou model que proposava Zapatero perquè acostaria elfinançament dels Ciudadanos de la Comunitat a la mitjana nacional i reconeixia la realitat poblacional. 
Assenyala que el que sí que poden dir és que l'any que ve laComunitat Valenciana tindrà 1.600 milions d'euros més procedents de les arques de l'Estat de què va tindre l'últim govern autonòmic del Partit Popular, i açò és una realitat econòmica, i entén que quan estos diners vinga de Madrid a la Generalitat, els diners que esta deu a Mislata també ho abonaran i serà una notícia fantàstica, ja que l'equip de govern ho dirà en premsa i ellpodrà assabentar-se de quants diners era. 
Continua dient que açò és senzill i, al mateix temps, complicat, perquè es tracta de governar i gestionar, i el que s'espera de què governeu un municipi és que ho facen al capdavant de resolucions, i no darrere de les reivindicacions, perquè cal deixar de plorar com a ploraneres i començar a treballar per a buscar resultats. 
Manifesta que acull esta moció amb bon ànim perquè entén que té una voluntat d'aconseguir resultats, però es pregunta de què valdrà sidesprés les accions del President de la Generalitat van en una altra línia, i de què servirà aprovar una moció a Mislata exigint el finançament justa per a laComunitat si després els caps immediats superiors la frenaran on corresponga, perquè, probablement, el rèdit electoral que els de la pancartaés major que el fet de que els valencians aconseguisquen un finançamentjusta. 
Repetix que ell sempre ha mantingut el mateix discurs, quan estava d'acord amb els seus caps polítics i quan no era així, i és l'única manera de poder parlar amb el cap alt, quan un defén el que creu, i els valencians han estat molt mal finançats des que es va aprovar este pla per José LuisRodríguez Zapatero l'any 2009, amb el suport de Ximo Puig, de Jorge Alartei de Carmen Muntó, entre altres, que són els que ara ixen en els Mitjans de comunicació exigint un millor finançament, però que llavors, com a diputats, secundaven la proposta. 
Afirma que, si volen canviar el sistema de finançament, el PartitPopular estarà al seu costat, perquè quan governava ja exigia més diners per a la Comunitat Valenciana i portaven en el seu programa per a les passades eleccions de 20 de desembre el finançament justa de la ComunitatValenciana, i Compromís també, amb la qual cosa continua reivindicant elque defenia el seu propi programa electoral i perquè, en tot cas, en el seu moment es va aprovar un pla per a esta Comunitat que marginava els valencians i que va comptar amb el suport del PSPV, i açò cal resoldre-ho. 
Pren la paraula la Sra. Martínez Mora, portaveu del Grup PSOE i afirma que, segons un informe d'inspectors d'Hisenda, totalmentindependents i no afins a cap partit polític, la Comunitat Valenciana té una infrafinançament de mil huit-cents noranta-tres milions d'euros i és la pitjor 
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parada seguida d'Andalusia. Afig que en el dit informe també s'assegura que, en el cas de València, igualar el finançament per habitant amb la mitjana nacional bastaria per a eliminar més del noranta per cent del dèficit fiscal. 
Prosseguix dient-li al Sr. López Bronchud que els que porten uns anys ací li han escoltat sent govern i sent oposició,y no és cert que sempre mantinga el mateix discurs. Afig que el portaveu del Grup Popular,en la seua primera intervenció,ha tingut alguna que una altra contradicció i alguna que una altra llacuna. Hi ha dita que porta vint-i-cinc mesos reclamant què és elque deu la Conselleria a este Ajuntament,y que mentres que el govern de laComunitat Valenciana era del Partit Popular sí se li deia i ara que no ho és no se li diu, i to no és cert, diu la Sra. Martínez Mora, se li deia abans i ara també, si bé no la xifra exacta perquè per a això està la comissió d'Hisenda, que és on hauria de preguntar. Afig que si vol treballar com a oposició ho faça, però el que no pot fer és deixar d'assistir a quelcom tan important com la Junta de Portaveus i ni tan sols avisar de la seua falta d'assistència. 
Prosseguix dient al portaveu del grup popular que pot continuar culpant al Sr. Zapatero o al Sr. Alarte, però estem l'any 2015,y és fonamental que el nou Congrés aborde el tema del finançament autonòmic i la distribucióde les inversions, perquè és important que els nous diputats i senadors responguen al deure que els han encomanat tots els Ciudadanos. 
Assenyala l'alta participació ciutadana en les eleccions de 20 de desembre i, en concret, la dels valencians que han manifestat el que volien,y no li cap cap dubte que El president de la Generalitat reivindicarà eixe finançament autonòmic, que no és més que el que la toca com a Ciudadanos de la Comunitat Valenciana. Afig que esta Comunitat ha de deixar de ser invisible i que no es conega només per altres temes que no vol anomenar. Les urnes, diu, han parlat, i en este nou escenari plural s'ha de situar més que mai el finançament valencià que el Conseller Soler d'Hisenda està reivindicant, no sols amb accions polítiques, sinó amb números i amb informes de tècnics totalment independents. 
Finalitza dient que els Ciudadanos de la Comunitat Valenciana són iguals que els d'altres comunitats autònomes, i per això votaran a favor de la moció. 
Pren la paraula en segon torn el Sr. González Murgui, i afirma que laComunitat Valenciana és deficitària perquè, mentres en les CortsValencianes es votaven unes propostes favorables a la Comunitat, a Madrid es recolzaven altres mesures ben diferents, i açò no s'ha d'oblidar. 
D'altra banda, diu, ací s'està per a treballar, defendre i gestionar les mesures que afecten la localitat i, com és lògic, deixar treballar a les CortsValencianes en el seu àmbit. 
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que no sap si el Sr. López Bronchud residix en el mateix lloc que ell, si açò és Mislata, si estan al PaísValencià i en l'Estat espanyol o viuen en llocs distints, la veritat és que, si no 
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està mal informat, durant diversos anys tant el govern de la Generalitat com el govern de l'Estat eren del Partit Popular, i van tindre temps més que suficient per a haver canviat el model de finançament, cosa que no van fer. 
Per això, diu al portaveu del grup popular que no sap si és cert que ha exigit o no ho és, però el que sí que és cert és que el govern de la Generalitatno es va acordar del model de finançament fins que no van veure que perdrien les eleccions, perquè sempre han estat a mercé del que elsdigueren a Madrid però, afortunadament, el dia 20 de desembre els valencians han votat quelcom diferent, han votat per una opció que defenga realment els seus interessos, perquè el Partit Popular no ha sigut capaç de fer-ho. 
Prosseguix dient al portaveu del grup popular que pot tindre l'absoluta certesa que no es va a frenar cap iniciativa, sinó al contrari, que es van a potenciar, com es feia des d'abans d'arribar al govern. Explica que el Sr. Ximo Puig la primera cosa que va fer quan es va assentar amb el Sr. Rajoy va ser parlar del finançament autonòmic, i si fa falta anar als tribunals per a tindre un finançament més justa, se n'anirà i, potser, si haguera anat el PartitPopular, ara no seria ja necessari i els valencians no tindrien esta situacióeconòmica, ja que la Comunitat Valenciana és la més endeutada de totl'Estat espanyol, principalment com a conseqüència de les polítiques econòmiques del Partit Popular. 
Pren la paraula el Sr. López Bronchud i diu que no està al PaísValencià, però sí a Mislata, a la Comunitat Valenciana i a l'Estat espanyol. 
Diu que el diumenge els valencians han votat i l'opció majoritària ha sigut el Partit Popular, que ha sigut l'única formació que ha pujat des de maigen 188.000 vots i el Partit Socialista i els seus socis de Podem s'han deixat60.000 en el camí. Dit açò, diu, felicita els socialistes pels resultats obtingutsa Mislata, però, al temps, repetix que la majoria dels valencians han recolzat al Partit Popular de la Comunitat Valenciana. 
Prosseguix dient que el Sr. Camps es va reunir amb el Sr. Zapatero el2008, i posteriorment, el Sr. Fabra i el Sr. Rajoy es van reunir en el 2014. Pregunta al Sr. Gil Marín si creu que la legislatura que s'ha acabat tenia possibilitat de posar sobre la taula el canvi de finançament, perquè, diu, calrecordar coses del que es parlava l'any 2011, com la prima de risc, laintervenció... i, ja que es tira la vista arrere, mai li ha agradat el discurs del “itu més”, però agraïx a la portaveu del PSOE quelcom que ha dit, i és que no pot revisar al Sr. Zapatero perquè des de l'any 2012 ja no està i entén que elSr. Corredera, que se'n va anar en 2011 ja no serà la causa de les penes delseu govern. Promet que no tornarà a parlar del Sr. Zapatero, perquè ella farà el mateix i mirarà cap avant en esta ciutat, i reconeixerà que l'herència que es té hui és la de l'equip de govern socialista de la legislatura passada. Assegura que continua mirant cap avant i que si hui era important elfinançament dels valencians per al PSPV ho podien haver portat en elPrograma electoral. Afig que hi ha hagut un compromís amb la boca xicotetade Pedro Sánchez en estos quinze dies de campanya, perquè veia que es 
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quedaven despenjats, igual que el Sr. Ribera que deia que els valencians no estaven mal finançats, però que el que vol no és un Consell que reivindique sinó un Consell que negocie i, sobretot, aconseguisca, perquè, diu, el tema del finançament és seriós i no pot convertir-se en una bandera o en una pancarta. 
Finalitza dient que fins a hui portava 25 mesos sense tindre resposta a quin era el deute que la Generalitat tenia amb l'Ajuntament de Mislata, i des d'ara són vint-i-sis mesos, perquè la portaveu del PSOE li ha dit que li anava a contestar, encara que no fóra una xifra exacta, i espera que ho faça en el segon torn. 
Pren la paraula la Sra. Martínez Mora i diu que és cert que el Sr. Corredera no està, però ella no l'anomena a ell, sinó al portaveu del Grup Popular, que va ser partícip de les seues polítiques, principalment de les econòmiques ,que han portat a l'Ajuntament a la situació en què es troba, i si no estava d'acord podria haver fet el que ha manifestat en la seua primera intervenció, és a dir, demostrar que, a pesar del seu partit, tenia un criteri iuna veu pròpia. 
Prosseguix dient que en la seua intervenció ha destacat un informe d'experts d'Hisenda totalment independents que mencionava que cap altra Comunitat com la Valenciana va aconseguir millorar tant el seu finançamentcom durant eixos anys de Govern del Sr. Rodríguez Zapatero. 
Assenyala que és igual que quan a nivell personal un rep una herència, que es pot acceptar o no, i si s'accepta és amb actius i passius, béns i drets, però també deutes. En este cas, diu, es pot fer un símilsemblant: l'any 2011 van acceptar l'herència en què també s'incloïa el deutede quaranta milions que va deixar el Partit Popular. Posteriorment, afig, l'any 2015 quan els Ciudadanos de Mislata van decidir qui volien que governarà el seu municipi, van triar que a l'Alcalde i a l'equip de govern, perquè estaven en la línia del que desitjaven. Per açò, diu, al maig de de 2015 també van adquirir béns i drets i un deute que, ara, és inferior a la de 2011. 
Afirma que cal reivindicar eixe finançament perquè són ciutadans de Mislata, ciutadans de la Comunitat Valenciana i ciutadans espanyols, i volen ser iguals als ciutadans d'altres municipis i comunitats. 
Manifesta que la Conselleria deu molt menys i que, encara que no téles dades de memòria, en la Comissió d'Hisenda li respondrà amb una xifra exacta; la Conselleria va arribar a deure quasi quatre milions d'euros, i ara pot assegurar-li que no arriba a u, és a dir, menys de la quarta part que devia quan governava el Partit Popular. 
Finalitza dient que votaran a favor de la moció de Compromís, i afigque reivindicar no és estar sempre darrere d'una pancarta, sinó que es potfer en reunions en què es negocia i també es reivindica. 
Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament per setze vots a favor (Grup 
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PSOE, Grup Compromís per Mislata i Grup Ciudadanos) i cinc abstencions (Grup Popular) va acordar aprovar la moció següent: 
“Els valencians i valencianes hem sigut exemple de solidaritat amb la resta de pobles i lleials amb la idea de progrés compartit. En les nostres etapes de prosperitat econòmica hem sigut motor de creixement idesenrotllament per a la resta de comunitats autònomes. 
Les divises aportades pels nostres exportadors de productes agraris iindustrials i per les nostres empreses turístiques han ajudat a l'economia espanyola en moments difícils. 
Ara encara que continuem sent igual de lleials i solidaris, la prosperitat valenciana no existix. L'estereotip de riquesa s'ha esquerdat. Ens hem empobrit però continuem pagant com a rics. 
Altres territoris de l'Estat disposen ara de millors salaris i pensions, de millors servicis públics, de millors i gratuïtes infraestructures, de majors recursos per a donar suport al desenrotllament de pimes i autònoms, per a preservar el medi ambient i oferir una major qualitat de vida als seus ciutadans. 
Com demostren les xifres del propi Ministeri d'Hisenda iAdministracions Públiques, inclús sent més pobres continuem aportant una contribució de diners a l'administració de l'Estat que es troba per damunt de la que ens correspon pel nostre nivell de renda. 
De fet, som l'únic territori amb una renda per habitant inferior a la mitjana que rep dels poders públics menys del que aporta, la qual cosa suposa una fallida dels principis d'equitat i solidaritat. 
Si la Comunitat Valenciana haguera rebut un finançament per habitant equivalent a la mitjana d'Espanya al llarg del període 2002-2013, la nostra Administració autonòmica hauria ingressat 12.433 milions d'euros addicionals. 
Estos recursos equivalen a més del 50% del creixement del deutepúblic autonòmic al llarg del període. Altres comunitats, incloses algunes amb una renda per capita superior a la mitjana, han obtingut recursos per habitantper damunt de la mitjana. 
Amb un finançament com la d'estes comunitats, comptaríem amb un deute públic autonòmic molt inferior a l'actual, havent-hi invertit més en servicis públics fonamentals. 
El sistema de finançament autonòmic és el principal, però no l'únic motiu, pel que la Comunitat Valenciana és l'únic territori amb renda per capitainferior a la mitjana que registra un saldo fiscal negatiu. S'ha de dir que aporta al funcionament de les Administracions Públiques més recursos dels quals rep a través de les polítiques de gasto. 
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Les inversions de l'Estat són un altre dels factors fonamentals. A pesar d'aglutinar quasi l'11% de la població espanyola, els valencians i valencianes mai hem rebut més del 10% de les inversions de l'Estat. De fet, el més freqüent ha sigut que situaren entre el 6 i el 7 per cent. 
Els valencians i les valencianes portem massa temps maltractats. No hi ha cap explicació raonable, més que la prolongació de velles inèrcies històriques, a les que s'ha sumat una falta de pressió reivindicativa pel nostre costat. 
Sense oblidar les nostres pròpies responsabilitats i disposats a posar el millor de nosaltres mateixos en l'obstinació d'espentar amb energia i constància la Comunitat Valenciana, ens considerem amb una immensa força moral per a exigir al Govern d'Espanya un tracte just. 
Afortunadament, ara tot pot canviar, perquè hi ha una total coincidència entre totes les forces polítiques i socials per a acabar amb esta situació. Per açò, enfront del victimisme insubstancial i l'autosatisfaccióirresponsable, ara cal dir: PROU. Cal posar fi a la indiferència amb què ens ha tractat, des de fa anys, el govern central. 
Exigim, com a valencians i valencianes, no ser tractats com a ciutadans de segona. Exigim un finançament que permeta que els nostres malalts, escolars, universitaris, dependents, parats i xicotets i mitjans empresaris, siguen considerats igual que els de la resta de territoris. 
Ambicionem una Comunitat Valenciana forta i potent en una Espanya plural que atenga a les singularitats de cada territori i garantisca la igualtat entre els seus Ciudadanos. 
Per tot açò, s'acorda: 
Primer: El Ple de l'Ajuntament de Mislata exigix al Govern Central: 
1. 1. Una reforma immediata del sistema de finançament autonòmicamb efectes a 1 de gener de 2014 que possibilite als valencians i valencianes disposar d'uns servicis públics fonamentals (sanitat, educació i protecció social) de qualitat i permeta, de la mateixa manera l'exercici de les competències pròpies (ocupació, vivenda medi ambient, infraestructures, cultura, promoció econòmica) aconseguint, almenys, la mitjana de finançament per habitant del conjunt de comunitats autònomes. 1.2. El reconeixement dels dèficit de finançament acumulats des que es van dur a terme les transferències de competències a la ComunitatValenciana xifrada en almenys 12.433 milions d'euros des de 2002 a 2013, així com la definició i l'establiment de u mecanisme de compensació d'estos dèficits.1.3. L'execució per part de l'Estat d'unes inversions en infraestructures equiparables, com a mínim, al pes poblacional de la Comunitat Valenciana compensant, en tot cas, la insuficiència inversora dels últims anys. 
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Segon: Traslladar este acord al Govern Central, al Parlament de l'Estat, a les Corts Valencianes i a tots els grups parlamentaris amb representació en estes dos Cambres legislatives. 
A les 20 hores, el Sr. alcalde disposa la realització d'un descans, reprenent-se la sessió a les 20 hores i 15 minuts. 
6. MOCIÓ DEL GRUP PSOE PER A LA INCLUSIÓ DE CLÀUSULES 

SOCIALS EN LA CONTRACTACIÓ PÚBLICA A L'AJUNTAMENT DE 
MISLATA I LA GENERALITAT VALENCIANA. 

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de controld'Interior i Benestar social favorable a la inclusió de clàusules socials en la contractació pública en l'Ajuntament de Mislata i la Generalitat Valenciana, així com de les esmenes presentades pel grup popular i pel grup Compromísper Mislata. 
La portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, diu que farà ús de la paraula posteriorment, en la primera intervenció. 
El Sr. González Murgui, portaveu del Grup Ciudadanos, diu que considera que serà un avanç econòmic i social important que es tinguen en consideració tots els factors i mesures que presenta la moció del PSOE, i que alguns dels aspectes que planteja la moció ja estan arreplegats i es tenen en consideració en la mesa de contractació. Afig que cabria contemplar la possibilitat que, d'alguna forma, es poguera encaixar que es donara preferència a les empreses ubicades a Mislata. 
El portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, diu que la veritat és que seria millor que este tipus de mocions no foren necessàries, però tenint en compte la situació econòmica, social i humanitària actual, idavant de la falta d'iniciativa privada per a donar cobertura social i d'ocupació a les persones més desfavorides, entenen que són les administracions públiques les que han de fer-se càrrec d'organitzar esta labor, i el fet de posar en marxa este tipus de clàusules socials a l'hora de resoldre les contractacions públiques és quelcom necessari que cal impulsar. 
Cal tindre en compte, diu, els alts nivells de desocupació existents en l'actualitat, el tipus d'ocupació que s'està generant, mal retribuït, com hui en dia tindre una ocupació no garantix eixir de la pobresa, així com que hi ha un greu problema en relació amb els jóvens davant de l'accés a la seua primera ocupació que es troben en una situació més empobrida i tindran pitjors condicions de vida que els seus pares. Mentrestant, diu, l'oferta privada no atén tots estos paràmetres, i a aquelles ocupacions a què podrien tindre accés les persones més necessitades i amb menor qualificació, tampoc accedixen, generant a l'hora d'oferir ocupacions una superqualificació. 
Finalitza dient que hi ha una gran problemàtica entorn de l'ocupació, des del seu grup creuen que incloure este tipus de clàusules és necessari, i 
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el seu vot serà favorable. 
En representació del Grup Popular pren la paraula el Sr. Martínez Montoro, i comença assenyalant que li agradaria recordar a la regidora d'Hisenda que ell preguntaria en la comissió d'Hisenda quant deu laGeneralitat Valenciana si hi haguera sessió de la comissió d'Hisenda. 
Prosseguix dient que tant la normativa espanyola com l'europea establixen la responsabilitat dels poders públics respecte del progrés social ieconòmic; així, l'article 40.1 de la nostra Constitució establix que els poders públics promouran les condicions favorables per al progrés social i econòmic, i per a una distribució de la renda regional i personal més equitativa, en elmarc d'una política d'estabilitat econòmica. Per la seua banda, l'art. 150 delReial Decret Llei 3/2011, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic, establix que per a la valoració de les proposicions i determinació de l'oferta econòmicament més avantatjosa haurà d'atendre's a criteris directament vinculats a l'objecte del contracte, com ara la qualitat, el preu, etc., però a més, cal tindre en compte criterismediambientals o vinculats amb la satisfacció d'exigències socials. 
Fins i tot el Tribunal Suprem, en una Sentència de 1997, va expressar que l'Administració no està obligada a acceptar el millor preu, sinó que ha de tindre en compte també que l'oferta més favorable ha de satisfer l'interés públic, i és que, diu, el pes dels contractes públics al nostre país està pròxim al 20% del producte interior brut, i per tant, l'Administració pública es convertix en agent econòmic de primer orde i cal exigir-li eficàcia i eficiència en el gasto públic, i la seua responsabilitat social, ja que és gestora de fons i pressupostos públics, és consumidora, i ha d'actuar com a referència per a la resta dels agents socials. 
Afirma que es tracta de concebre la contractació administrativa com un instrument que possibilite polítiques públiques transversals, i donar un nou impuls a les polítiques d'ocupació i a la inserció laboral de col·lectius exclosos del mercat de treball, com les dones. Açò, diu, connecta amb un dels eixos de la tradició europea, que fa referència a la vinculació amb mesures actives del mercat laboral, propiciant mercats laborals inclusius, i estes polítiques d'incloure criteris socials, ètics i mediambientals no es deuen només a un color polític, sinó que hi ha multitud d'exemples en ajuntaments, diputacions i comunitats autònomes, com pot ser l'Ajuntament de Castelló, Pamplona, Còrdova, Valladolid, diputacions com les de Guipúscoa, Biscaia, Juntes de Castilla-León, Aragó, etc. I és que el govern central presidit per Mariano Rajoy, continua, ha avançat també cap a una contractació socialmés responsable. Menciona respecte d'això tres plans: u és el Pla d'Acció de l'Estratègia Espanyola sobre Discapacitat 2014-2020, l'objectiu operatiu del qual és fomentar la contractació pública socialment responsable amb un acció precisa; en segon lloc, l'Estratègia Espanyola de responsabilitat socialde les empreses 2014-2020, que tracta de mobilitzar i reforçar les distintes actuacions que en relació a la responsabilitat social s'estan desenrotllant, i en el Programa Nacional de Reformes de l'any 2014 s'assumixen moltes propostes i recomanacions que vénen de la Unió Europea, i no és que només 
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des de l'àmbit públic s'hagen de dur a terme mesures d'este tipus, sinó també des de l'àmbit privat, des de, per exemple, el Fòrum de Contractació Pública Socialment Responsable, que és una plataforma impulsada per la FundacióOnze a què estan adherits alguns ajuntaments i grans empreses, que té com a principal objectiu afavorir l'ocupabilitat de les persones amb discapacitat através de la contractació pública. Un dels últims ajuntaments a adherir-se, aclarix, va ser l'Ajuntament de Valladolid en este mateix any. 
Prosseguix dient que des del caràcter voluntari de la inclusió de consideracions socials en la contractació del sector públic, s'estan donant passos cap a l'obligatorietat de tindre en compte aspectes de tipus social en tots els contractes públics, llevat que s'acredite la incompatibilitat amb l'objecte del contracte i, a més, també en la normativa europea s'estan introduint noves ferramentes com l'Estratègia Europa 2020, que és una estratègia per a un creixement intel·ligent, sostenible i integrador, que proposa amb estos tres objectius bàsics aconseguir una economia amb un alt nivell d'ocupació i de cohesió social. 
Continua dient que este tema d'inclusió social ja s'arreplega des de l'any 1996, amb el Llibre Verd de la Contractació Pública en la Unió Europea, i més concretament, amb la comunicació interpretativa de la comissió sobre la legislació comunitària de contractes públics. La directiva més recent,explica, és la del Consell del Parlament Europeu sobre contractació pública de l'any 2014, que requerix als estats perquè adopten mesures efectives per a garantir en l'execució dels contractes el compliment dels compromisos socials legal i convencionalment establits. 
Explica que l'esmena presentada pel PP va referida que també l'empresa pública NEMASA adopte estos criteris, ja que no té sentit que elConsistori utilitze estos criteris i l'empresa pública no. 
Finalitza dient que per mitjà d'este ús intel·ligent de la contractaciópública poden donar-se nous impulsos a les polítiques actives d'ocupació id'inclusió soci laboral, dotant de major eficàcia i sentit als programes de formació, orientació i intermediació laboral, perquè el volum de contractacions públiques té un pes pressupostari molt important en la gran majoria de les administracions, per la qual cosa pareix pertinent destinar partd'este pressupost a fomentar l'accés a les mateixes a col·lectius de difícilaccés al mercat laboral de forma complementària a altres actuacions. 
Per part del Grup PSOE, pren la paraula el Sr. Moreno Porcal i dóna lectura als acords que proposa la moció. 
Prosseguix dient que, com bé ha explicat el regidor Alejandro Martínez, hi ha una llarga normativa sobre este assumpte, però volia donar un fonament al fet que este Ajuntament haja d'incloure clàusules socials, clàusules que ja s'estan aplicant perquè efectivament obliga la Llei, però elfonament d'esta moció és que la crisi ha aguditzat una de les principals alifacs del mercat laboral, la desigualtat salarial entre hòmens i dones s'ha incrementat en els últims anys, i no sols hi ha menys dones treballadores, 
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sinó que, a més, patixen una major bretxa salarial. La diferència entre el que guanya un home i una dona a Espanya per un treball del mateix valor és d'un 23,93%. Una dona, per a cobrar una pensió de la mateixa quantia necessitatreballar onze anys i mig més que un home en un treball del mateix valor. Espanya, diu, és la campiona europea de bretxa salarial a causa de l'absència de polítiques d'igualtat, i esta absència de polítiques és la principalresponsable de l'augment de la mateixa. 
Explica que un altre col·lectiu afectat és el d'aquelles persones que tenen diversitat funcional; la taxa de desocupació en este col·lectiu va arribar a aconseguir el 33% de la població activa i, en l'actualitat, només una de cada quatre persones amb diversitat funcional té una ocupació. A més, diu, les noves contractacions es caracteritzen per la seua precarietat iinestabilitat, a causa d'una reforma laboral que ha afectat a tots i a totes, mentres que els salaris són un deu per cent més baixos que els de la resta

de la població. 
Per tot això, diu, la contractació pública no pot ser considerada com un fi en si mateixa, sinó que ha de ser visualitzada com una potestat o una ferramenta jurídica al servici dels poders públics. El compliment efectiu dels seus fins i de les seues polítiques públiques, especialment socials, no sols estan incloses en la Constitució sinó també en l'ideari polític. La contractació pot i ha de ser una tècnica que permeta aconseguir objectius socials iambientals. 
Continua dient que, com s'ha dit, la contractació pública suposa del 15 al 20% del PIB espanyol i, des del punt de vista qualitatiu, realitza les principals obres, servicis i subministraments d'este país, la contractaciópública és un instrument a través del qual orientar la política econòmica, i els criteris socials i mediambientals vénen admesos i fomentats per les institucions comunitàries. Des d'eixa perspectiva, explica, es preveu la possibilitat que els poders adjudicataris puguen regir-se per criteris destinats a satisfer exigències socials, i d'esta manera respondre a necessitats pròpies de la població, especialment la més desfavorida. 
Assenyala que ja des de fa algun temps s'inclou alguna clàusula social respecte d'això en els plecs de contractació, com poden ser l'obligatorietat per part de l'empresa adjudicatària de contractar persones que es troben en situació legal de desocupació. 
Finalitza dient que el Grup Socialista considera que s'han de posar en marxa totes les ferramentes de què disposa l'Ajuntament, perquè té com a ideari reduir l'exclusió social, i considera que el camí que s'ha de seguir és que totes les persones estiguen en igualtat de condicions i, per això, el votserà favorable, tant a la moció com a les esmenes presentades. 
En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui diu que és una realitat que tant les dones com les persones amb diversitat funcional i aquelles que es troben en situació d'exclusió social són els sectors de la societat més castigats, i la contractació pública ha de promoure la igualtat 
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d'oportunitats entre hòmens i dones, el comerç just, i incentivar laresponsabilitat social en les empreses. Per això, Ciudadanos recolza la moció i les esmenes que acaben de posar-se de manifest. 
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i explica que l'esmena que ha presentat Compromís afecta el punt tercer, perquè entenen que havia de ser més ampli, i per això parlaven de matèria de dret i normativa laboral, que porta implícit també el tema de seguretat i higiene en el treball, ja que cal assegurar-se que les empreses que presten servicis públics complisquen de manera eficaç tota la normativa laboral. 
En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud anuncia el votfavorable del seu Grup. 
Pren la paraula el Sr. Moreno Porcal i, després d'agrair el vot favorablede tots els grups, destaca que l'aprovació de la moció suposa afegir un altre punt més a les polítiques socials que des d'este Ajuntament es realitzen. 
Afirma que, com s'ha dit anteriorment, en la situació social actual, les dones cobren menys i tenen menys accés al món laboral, i per això consideren que recolzar esta moció repercutirà en allò que durant mesos hem comentat en els diferents plens d'este Ajuntament, aconseguir una igualtat real entre dones i hòmens. Afig que recolzar esta moció és reduir ladiscriminació negativa que patixen les persones amb diversitat funcional, i les polítiques d'igualtat i l'accés universal al món laboral són el camí que s'ha de seguir, perquè potenciar instruments de política social deu de ser la prioritat. 
Diu al Sr. Gil i Marín que accepten l'esmena que han presentat, però que, actualment, en els plecs de contractació es té en compte la certificació que s'anomena OSAS, que establix els requisits mínims de les millores pràctiques en gestió de seguretat i salut en el treball, i quant a l'esmena delPP diu que han de diferenciar el Servici de Contractació de l'Ajuntament de Mislata, a què va dirigit esta moció, al Servici de Contractació de l'empresa pública, a qui no es pot obligar a realitzar unes determinades pràctiques, però vol aclarir que eixes pràctiques o clàusules socials també es realitzen des de l'empresa pública, i que seguixen la mateixa línia que l'Ajuntament. El Servicide Contractació, tant de l'empresa pública com de l'Ajuntament, afirma, seguixen la Llei. 
Finalment, diu que no ha pogut evitar fixar-se en la presentació de les esmenes, que diferixen en un escàs minut, per la qual cosa es dóna a entendre que els dos partits, ideològicament oposats, van de la mà a l'hora de fer el treball. 
Conclòs el debat, se sotmeten a votació les esmenes següents: 

⦁ Esmena R.E. núm. 24.616, presentada pel Grup Compromís per Mislata,
	
que és aprovada per unanimitat.
⦁ Esmena R.E. núm. 24.615, presentada pel Grup Popular, que és aprovada
	
per unanimitat.
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A continuació, se sotmet a votació el fons de l'assumpte, i l'AjuntamentPle per unanimitat dels seus membres, va acordar aprovar la moció següent: 
“La situació actual que vivim a Espanya i especialment a la ComunitatValenciana ha portat que les Administracions Públiques, especialment elsAjuntaments, utilitzem tots els mitjans disponibles per a poder pal·liar l'efecte que la crisi produïx en la nostra societat. 

Una de les conseqüències més greus de la crisi han sigut els alts nivells de desocupació que patim, situació que s'agreuja al considerar les diferents reformes laborals, que no han fet una altra cosa que empitjorar les condicions 
L'oferta econòmica més avantatjosa no sempre és l'oferta que millor satisfàl'interés general. Esta supeditació en la contractació pública a valors superiors pot desenrotllar-se en un doble vessant: 
⦁ Principis ètics, socials i mediambientals en els criteris d'adjudicació
dels contractes. ⦁ Exigència dels mateixos principis en l'execució de contractes. 
El marc legislatiu actual permet abordar el tema de les clàusules socials, ètiques i mediambientals en la contractació. Les Administracions Públiques hem d'aconseguir que les empreses adjudicatàries d'eixos contractes compten amb un percentatge de treballadors i treballadores amb una relació laboral igualitària, estable i que l'adjudicació del contracte supose per a l'empresa la generació d'ocupació i, donat el cas, que s'incremente el nombre de contractes indefinits, així com la inserció laboralde treballadors amb diversitat funcional”. 

Per tot això, s'acorda: 
⦁		 Incloure criteris ètics, socials i ambientals en els procediments
adjudicació i en l'execució dels contractes. 

⦁		 Encarregar als servicis tècnics de l'Ajuntament l'estudi i redacció de 
clàusules socials que puguen incloure's en els plecs de contractaciód'este Ajuntament, amb la finalitat d'afavorir a aquelles empreses torejadores en els procediments de contractació que afavorisquen laigualtat d'oportunitats, així com la generació d'una ocupació amb garanties. 

⦁		 Considerar en els plecs de contractació el que les empreses 
licitadores no hagen sigut sancionades en ferm per incompliments molt greus en matèria de dret i normativa laboral.. 

⦁		 Que la inclusió d'estes clàusules en els plecs tècnics de contractació 
siga valorada en l'adjudicació del contracte. 
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⦁		 Adquirir el compromís d'aplicar als nous plecs tècnics en la 
contractació per mitjà de procediment obert estes clàusules socials. 

⦁		 Que allò que s'ha acordat en Ple per esta moció s'aplique obligatòria
també en l'empresa pública NEMASA. 

7. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA PER A TORNAR LA 
PAGA EXTRAORDINÀRIA DE DESEMBRE DE 2012. 

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de controld'Interior i Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del Grup Compromís per Mislata, per a tornar la paga extraordinària de desembre de 2012. 
En primer lloc, pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i dóna lectura als acords que planteja la moció. 
El Sr. González Murgui, portaveu del Grup Ciudadanos, no fa ús del seu primer torn de paraula. 
El Sr. Gil i Marín diu que la motivació de la moció és clara, perquè no sols sol·licitaven que s'abonarà eixe 25%, que saben que es farà efectiu en els pròxims dies, i també se'ls ha comunicat en la Junta de Portaveus que, a més, es van a abonar 30 dies addicionals, però sol·liciten que el 50% restanttambé s'abone, per la qual cosa entenen que esta moció seguix vigent, i elsagradaria que es recolzara per tots els grups. 
Entenen, continua, que els treballadors, ja siguen del sector públic o privat, no tenen per què pagar les conseqüències d'una mala gestió i,evidentment, mai acceptaran que cap Administració retall drets alstreballadors com va passar l'any 2012. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud, i anuncia el vot favorable del seu grup. 
Per part del Grup PSOE pren la paraula el Sr. Catalá Martínez, i diu que es tracta d'una moció atípica ja que, com explicarà, la presa d'acords està complida pràcticament. 
Prosseguix dient que caldria matisar el títol de la moció, perquè liagradaria que s'emmarcara d'on partix, i és del Decret 20/2012, del govern del PP, que va suposar una sèrie de retalls als treballadors públics, que incloïen la supressió de la paga extra corresponent a desembre de 2012 i una altra sèrie de retalls, per la qual cosa podria haver sigut més ampli eltítol, encara que l'exposició de motius fa referència a una altra sèrie de qüestions, com la dels dies addicionals per antiguitat. 
Afirma que si es desgrana la presa d'acords es donaran compte que tots els punts estan complits o a punt de complir-se. 
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En relació amb la primera part del primer acord, que diu que “es consignen els fons.......”, assenyala que si es fa memòria es recordarà que en el ple ordinari del mes d'octubre ja es va aprovar una modificació de crèdits, precisament, per a consignar els recursos necessaris per a poder abonar esta quantitat, i com s'ha anunciat en la Junta de Portaveus, no sols es va abonar l'import corresponent a 48 dies sinó que es va a incrementar en 30 dies addicionals, i s'abonarà en els pròxims dies perquè tenen la voluntat que els treballadors recuperen este dret quan abans. 
La segona part del primer punt diu “Així com la consignació restant del50% pendent de la paga extraordinària del mes de desembre de 2012, per als pressupostos de 2016”. En este punt, diu, es poden comprometre que en els pressupostos que l'equip de govern present al Ple hi haurà consignació pressupostària per a abonar este percentatge; este compromís existix i ho manifesta ara públicament. 
Quant a la recuperació dels dies addicionals de vacacions i assumptes propis per antiguitat, diu que ja s'ha complit, tal com es van comprometre amb els representants dels treballadors en la mesa de negociació; els dies addicionals per antiguitat, que se sumen tant als assumptes propis com a les vacacions, es van donar immediatament i, davant de la petició dels representants dels treballadors d'ampliar el termini que s'atorgava pel Govern central, este es va ampliar fins al 31 de març. 
Finalment, quant al punt tercer, que es comunique personalment alstreballadors, també s'ha complit, perquè el que ha anat detallant s'ha fet en tot moment en comunicació directa amb els representants dels treballadors i,a més, amb comunicació directa amb cada un dels treballadors itreballadores d'este Ajuntament, en els dos aspectes que esta moció contempla, tant en la paga extra com en els dies addicionals per antiguitat.Així, diu, el dia 23 d'octubre l'Alcalde enviament una comunicació a una sèriede departaments tècnics i a tots els treballadors i treballadores de l'Ajuntament, en la que expressa el compromís d'abonar la paga extra, iinstava a preparar de manera urgent l'expedient per a aprovar de forma immediata la devolució de la paga extra, utilitzant per a tal fi els recursos necessaris. 
Quant a l'altre punt, el de dies addicionals, el dia 30 de setembre també hi ha una comunicació als treballadors per part de l'alcalde en què es comunica que el Reial Decret Llei d'11 de setembre reposa els funcionarispúblics de l Administració General de l 'Estat els permisos per assumptes particulars, antiguitat i vacacions existents fins a l'any 2012 i que, encara que este Reial Decret no té una aplicació directa als funcionaris públics dependents de l'Ajuntament de Mislata, és desig de l'alcalde que tots elstreballadors de la casa puguen disfrutar d'este dret a partir del pròxim 1 d'octubre de 2015. 
En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín diu que el títol de la moció podria haver sigut més ampli, però en el cos de la moció i en els 
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acords s'arrepleguen tots els aspectes que importen. 
Felicita a l'equip de govern pel fet de que totes estes mesures s'hagen posat en marxa, i també agraïx que es faça la consignació pressupostària per a la quantia que falta per percebre per part dels treballadors, i que es restablisquen els seus drets. 
El Sr. López Brochud diu que no és estrany que el govern municipal ho estiga resolent ja a Mislata, atés que es tracta d'una moció que es va presentar el dia 24 de setembre de 2015, i han passat quasi cent dies des de llavors, i si les mocions que es presenten tarden tant a arribar als plens, probablement es poden anar arreglant coses. El que no entén, continua, és per què es debat esta moció, que està quasi solucionada, o l'anterior, que, segons ha dit el Sr. Moreno Porcal, ja s'aplica des de fa anys. 
Anuncia que recolzen la moció perquè suposa que els treballadors recuperen el que els és propi, i a més, que es faça prompte. 
Prosseguix dient que no es pot obviar el debat polític, per la qual cosa recorda que, quan l'any 2012 es pren esta decisió, l'IBEX caminava per 8.200 punts, la prima de risc per 450, el dèficit públic pel nou, i no pel sis, i lainflació en el 3%. Afig que quan no se sabien les dades, en “l'època delsbrots verds” és quan es va congelar el sou dels funcionaris i quan es van abaixar les pensions, que és l'única vegada que s'havien baixat, i va ser amb un govern socialista, i ha sigut el govern de Mariano Rajoy el que ha garantit per llei que hauran de continuar pujant. 
Pren la paraula el Sr. Catalá Martínez i diu que, en relació amb el títol,volia emmarcar la moció en el Decret 20 aprovat pel PP i que, encara que la mesura que la gent més coneix va ser la supressió de la paga extraordinàriade desembre de 2012, va haver-hi una altra sèrie de coses, com allò que s'ha comentat sobre els dies “canosos” i una altra sèrie de mesures. 
Explica que, encara que tinga un valor únicament anecdòtic, quan es parla en el segon punt de la devolució dels dies addicionals i es diu que no suposen un gasto econòmic per a l'Ajuntament, no és cert, perquè tot té una incidència econòmica, i si a un treballador li pagues cent per treballar dos hores, cada hora són cinquanta, i si només és una hora, cada hora són cent. 
Quant a allò que s'ha comentat pel portaveu del Grup Popular sobre les mocions diu que, tal com s'ha parlat en la Junta de Portaveus, si cada grup presenta quatre tots els mesos, difícilment es podrà donar eixida a totes, i davant d'açò cada grup hauria de traure les seues conclusions. 
Afirma que esta moció ve a col·lació del que va passar l'any 2011 i2012 amb el decretàs del govern del PP presidit per Mariano Rajoy, i esta és la realitat, una sèrie de retalls a drets que tenien els treballadors públics. Açò, diu, és objectiu i no opinable, i ara, uns mesos abans d'eleccions, el mateixgovern va decidir retornar els dies per antiguitat i el 25% per a enguany de la paga extra que es va suprimir l'any 2012, mesura totalment electoralista, 
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perquè El Govern Central ho tenia fàcil quant al finançament d'eixe 25% per a pagar als funcionaris públics de l'Estat, però per a la resta d'administracions era quelcom sobrevingut. Afig que en molts ajuntaments, comunitats autònomes i diputacions, el PP ja havia perdut el poder, i es preteniatraslladar-los la responsabilitat i veure's en la situació d'haver de pagar amb els pressupostos ja executats i acabat l'any, amb la qual cosa és una decisióde política, de voluntat i d'esforç que els equips de govern han hagut de realitzar. Afig que en l'Ajuntament de Mislata han tingut molt clar que ho volien pagar enguany i, quan abans, fer front al major percentatge possible, iés un esforç que creu que s'ha de reconéixer. 
Conclòs el debat, l'Ajuntament Ple per unanimitat dels seus membres, va acordar aprovar la moció següent: 
“Els empleats públics han contribuït amb un esforç notable i directe a la recuperació econòmica i al compliment dels compromisos adquirits per Espanya en matèria de consolidació fiscal. 
Davant de l'escenari de greu crisi econòmica i dificultats d'accés alfinançament s'adoptaren amb caràcter urgent una sèrie de mesures relatives a l'ocupació pública amb l'objectiu de reduir la gaste públic, en els Realsdecrets-llei 20/2011 de 30 de desembre i 20/2012 de 13 de juliol. 
Tal com s'assenyalava en l'exposició de motius del Reial Decret Llei20/2012 de 13 de juliol, estes mesures tenien caràcter temporal i estava prevista la seua ampliació només mentres subsistiren les circumstàncies econòmiques i financeres excepcionals. 
El govern ha aprovat el Reial Decret Llei 10/2015 d'11 de setembre que en el seu capítol I conté la recuperació de part de la paga extraordinària iaddicional dels empleats públics corresponent a l'any 2012, abonant-se per una sola vegada dins de l'exercici 2015. 
Per tot això, s'acorda: 
PRIMER: Que es consignen els fons necessaris per a abonar una retribució de caràcter extraordinari equivalent a 48 dies o al 26.23% delsimports deixats de percebre com a conseqüència de la supressió de la paga extra, corresponent al mes de desembre de 2012 al personal funcionari ilaboral de l'Ajuntament de Mislata. Així com la consignació restant del 50% pendent de la paga extraordinària del mes de desembre de 2012, per als pressupostos de l'any 2016. 
SEGON: Recuperació dels dies addicionals de vacacions i assumptes propis per antiguitat que no suposen gasto econòmic per a este Ajuntament. 
TERCER: Que es comunique personalment este acord a tots i totes els treballadors i les treballadores afectats i afectades per este retall. 
8. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA RELATIVA A LA 
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POSADA EN MARXA DEL REGISTRE ELECTRÒNIC. 
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de controld'Interior i Benestar Social, favorable a la moció del Grup Compromís per Mislata relativa a la posada en marxa del registre electrònic. 
Pren la paraula el portaveu del Grup per Mislata, Sr. Gil i Marín, i dóna lectura als acords que proposa la moció. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos, Sr. González Murgui,i diu que, com tots recordaran, fa pocs mesos es va tractar en Ple un punt de l'orde del dia que feia referència a esta qüestió, i és cert que es van fer en el mateix uns avanços importants i es van donar els primers passos per a agilitzar l'Administració. 
Prosseguix dient que la tecnologia permet no haver d'estar presents per a la realització d'una sèrie de tràmits importants per als veïns, fonamentalment per a aquells que tenen escàs temps per a poder vindre a l'Ajuntament, la firma electrònica és un dels elements que permeten alsadministrats tindre una presència virtual i un paper destacat dins de l'administració, i entenen que totes les accions encaminades a desenrotllar latecnologia i a afavorir eixa perspectiva que els administrats puguen comunicar-se i fer les gestions amb l'Ajuntament són aplaudides, i per això consideren esta moció interessant i comptarà amb el seu vot favorable. 
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que entenen que l'Administracióha de tindre altura de mires, i ha de transformar la forma de gestionar iaccedir als Ciudadanos, que són els beneficiaris d'este tipus de mesures. Creu que es té l'obligació de desenrotllar una administració electrònica perquè és una demanda dels Ciudadanos, per comoditat, eficàcia i temps, i millora el que és el servici al ciutadà, la dota de proximitat, la fa més àgil i,per tant, facilita la gestió i els tràmits burocràtics, per la qual cosa implantantla gestió electrònica s'aconseguiria resoldre un problema que els Ciudadanos exigixen. 
Pren la paraula el Sr. López Bronchud i diu que estan a favor de la participació dels Ciudadanos i que se'ls faciliten els tràmits, així com que caldonar un gran pas en la modernització de l'Ajuntament, seguint les indicacions de les entitats europees, que inviten a actuar en línies de proximitat més directes i més transparents amb els propis Ciudadanos, per la qual cosa votaran favorablement. 
Per part del Grup PSOE, pren la paraula la Sra. Peñarrubia Gil i, en primer lloc, agraïx l'oportunitat de dirigir-se al Ple en el dia de hui. 
En relació amb la moció, diu que el Reglament de Registre electrònic va ser elaborat en 2009, en compliment de la Llei 11/2007, de 22 de juny, d'Accés Electrònic dels Ciudadanos als Servicis Públics i es troba en vigor des de l'1 de gener de 2010. Descriu de manera concreta els servicis que ha de prestar el dit Registre, i inclús en un Annex vénen perfectament descrits 
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els requisits tècnics, les aplicacions informàtiques precises i inclús elsnavegadors necessaris per a la seua implantació. Si bé és cert, diu, que ladescripció del text és detallada i adequada a la norma, la coherència política del govern que va aprovar el dit Reglament brilla per la seua absència, al no haver dotat pressupostàriament al departament d'informàtica perquè estedisposara dels mitjans i dels programes precisos per a dur a terme laimplantació del dit sistema. 
Explica que, al llarg del passat mandat, i en la mesura que allò que s'ha ajustat dels pressupostos ho va ser fent possible, se van anar millorant les estructures informàtiques, i al mateix temps, se va anar optimitzant el servici que este Ajuntament presta a la ciutadania a través de la seua pàgina web, sent possible en el dia de hui accedir al registre civil online a través de la web municipal, omplir i descarregar qualsevol formulari necessari per a la peticióde cessió d'espais públics en centres com La Fàbrica, Centre Jove; sol· licituds de llicència, ja siguen d'obra, indústria, guals, etc., tot això, en un futur més pròxim que llunyà es podrà gestionar telemàticament. 
En el seu segon torn d'intervenció, el Sr. Gil i Marín diu que el seu Grup no estava en este Ajuntament, però el PSOE sí que ha estat i ho podria haver posat en marxa. Afig que quan siga una realitat els felicitarà, però la veritat és que les gestions que es poden fer telemàticament estan molt per davalld'altres municipis que han donat un bot quantitatiu i qualitatiu en este sentit, iaçò és el que espera i desitja que passe en este municipi. 
En el seu segon torn d'intervenció, la Sra. Peñarrubia Gil afirma que potassegurar que durant els quatre anys anteriors l'equip de govern ha tingut molts fronts que defendre, i ha hagut de fer verdaders equilibris econòmics per a poder fer front a un deute heretat sense deixar d'atendre les necessitatsdels Ciudadanos, fent efectives eixes ajudes socials tan necessàries, perquè per al seu grup el primer són les persones. 
Assenyala que és una prioritat per a l'equip de govern fer de Mislata una ciutat moderna integrada en l'ús de les noves tecnologies que acosten al ciutadà, més si és possible, a l'administració local, evitant desplaçamentsinnecessaris per a gestions senzilles. 
D'ací, diu, que hagen posat en marxa des de fa ja uns mesos l'app Mislata Info, que permet al ciutadà col·laborar en la millora del municipi, i a poc a poc es continua avançant cap eixa Mislata en línia que anunciaven en el seu programa electoral per a aconseguir que la majoria de tràmits es puguen realitzar d'una forma còmoda i senzilla des del domicili, sol·licitar còpies de certificats, reserva d'espais públics, etc. Afig que tot això requerixd'un gran esforç, sobretot econòmic i és per això que s'ha de realitzar d'una forma racional, programada i pautada. 
Prosseguix dient que els dits terminis transcorren de forma paral·lelaamb l'obligació de complir la legalitat vigent, i atés que el passat 2 d'octubre va ser publicada en el BOE la Llei 39/2015, d'1 d'octubre del ProcedimentAdministratiu Comú de les Administracions que parla en l'article 14 del dret i 
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l'obligació de relacionar-se electrònicament amb les administracions públiques, per a la qual cosa “cada administració disposarà d'un registre electrònic general, en què es farà el corresponent assentisc de tot document que s'ha presentat o que es reba en qualsevol òrgan administratiu, organisme públic o entitat vinculada o dependent a estos”. Per a això, diu, és obligatoridotar-se d'un programa de registre electrònic propi, o si és el cas, adherir-se al de l Administració General de l 'Estat o de la Diputació de València, com ja s'ha fet des d'este Consistori amb el portal de facturació o el de transparència. 
Continua dient que segons la seua disposició final sèptima, la mencionada Llei entrarà en vigor a l'any de la seua publicació en el BOE, és a dir, el 2 d'octubre de 2016, data en la qual serà obligatori disposar de registre electrònic per a les persones jurídiques i professionals. 
Explica que les previsions relatives al registre electrònicd'apoderaments, registre d'empleats públics habilitats, punt d'accés general electrònic de l'Administració i l'arxiu únic electrònic produiran efectes als dos anys d'entrar en vigor esta llei, és a dir, el 2 d'octubre de 2018. 
Per a concloure, i per tot allò que s'ha exposat, diu que no vol que elsquede el menor àpex de dubte que esta Corporació treballa dia a dia per a aconseguir que este Ajuntament siga cada vegada més modern, contribuint afer realitat la societat de la informació, aproximant-se encara més al ciutadà, dotant progressivament a cada departament dels mitjans necessaris perquè açò puga ser possible. Per açò, i perquè sempre han defés i defendran mesures que repercutisquen directament en el benestar de les persones, continuaran treballant conjuntament amb totes les administracions públiques rendibilitzant cada un dels gastos i millorant dia a dia la gestió. 
Conclòs el debat, se sotmet a votació l'esmena presentada pel Grup PSOE (R.E. núm. 24.584) que s'aprova per unanimitat. A continuació, se sotmet a votació el fons de l'assumpte i el Ple de l'Ajuntament per unanimitatdels seus membres, va acordar aprovar la moció següent: 
“Les tecnologies de la informació i les comunicacions estan afectant molt profundament a la forma inclús al contingut de les relacions dels éssers humans entre si i de les societats en què s'integren. 
Una administració a l'altura donat el temps en què actua ha d'acompanyar i promoure en benefici de la ciutadania l'ús de les comunicacions electròniques. Estos han de ser els primers i principalsbeneficiaris del bot, impensable fa només unes dècades. Al servici del ciutadà l'Administració queda obligada a transformar-se en una administració electrònica regida pel principi d'eficàcia que proclama l'article 103 de la nostra Constitució. 
Les Administracions han d'oferir als seus ciutadaos els avantatges i possibilitats que la societat de la informació té, assumint la seua responsabilitatde contribuir a fer realitat la societat de la informació. 
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Els tècnics i els científics han posat en peus els instruments d'esta societat, però la seua generalització depén, en gran manera, de l'impuls que reba de les Administracions Públiques. 
El millor servici al ciutadà constituïx la raó de les reformes que després de l'aprovació de la Constitució s'han anat realitzant a Espanya per a configurar una Administració moderna que faça del principi d'eficàcia i eficiència el seu eix vertebrador sempre amb la mira posada en els ciutadans. 
La major proximitat al ciutadà de l'Administració, derivada de ladescentralització autonòmica i local, no ha acabat de superar la barrera que continua distanciant encara el ciutadà de l'Administració, de qualsevolAdministració, inclosa la de l'Estat, i que, moltes vegades, no és una altra que la barrera que alça el temps i l'espai: el temps que cal dedicar a la relacióamb aquella per a la realització de molts tràmits de la vida diària que comencen a vegades per la necessitat d'una primera informació que exigix un desplaçament inicial, més els successius desplaçaments i temps que es dediquen a posteriors tràmits a fer amb l'Administració per a les activitatsmés elementals. La relació amb el ciutadà ha de ser, també, el més ràpida i clara possible sense pèrdues de temps innecessàries. Les tecnologies de la informació i les comunicacions fan possible acostar l'Administració fins a la sala d'estar dels ciutadans o fins a les oficines i despatxos de les empreses i professionals. Els permeten relacionar-se amb ella sense cues ni esperes. I inclús rebre servicis i informacions alienes a activitats d'intervenció administrativa o autorització; informacions i servicis no relacionats amb actuacions limitadores, sinó al contrari ampliadores de les seues possibilitats. Eixes condicions permeten també als ciutadans veure a l'Administració com una entitat al seu servici i no com una burocràcia pesada que comença per exigir, sempre i per a començar, el sacrifici del temps i deldesplaçament que imposa l'espai que separa el domicili dels ciutadans iempreses de les oficines públiques. Però, a més d'això, les noves tecnologies de la informació faciliten, sobretot, l'accés als servicis públics a aquelles persones que abans tenien grans dificultats per a arribar a les oficines públiques, per motius de localització geogràfica, de condicions físiques de mobilitat o altres condicionants, i que ara es poden superar per la treball de les noves tecnologies. Es dóna així un pas transcendental per a facilitar, en igualtat de condicions, la plena integració d'estes persones en la vida pública, social, laboral i cultural. 
El servici al ciutadà exigix consagrar el seu dret a comunicar-se amb les Administracions per mitjans electrònics. La contrapartida d'eixe dret és l'obligació d'estes de dotar-se dels mitjans i sistemes electrònics perquè eixe dret puga exercir-se”. 
Per tot això, s'acorda: 
PRIMER: Que es complisca el reglament de registre electrònic. 
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SEGON: Dotar dels mitjans necessaris als diferents departaments de l'Ajuntament de Mislata per a la posada en marxa del servici durant estemandat, amb plenes garanties. 
TERCER: Preparar els mitjans perquè els ciutadans de Mislata puguen acreditar la seua identitat tant física com jurídica, i així poder accedir al registre electrònic per a presentar escrits, sol·licituds i comunicacions, o realitzar consultes del registre. 
QUART: Que es comunique este acord a totes les associacions de Mislata, i es faça la publicitat necessària per al coneixement d'este acord pels veïns de Mislata. 
9. MOCIÓ DEL GRUP PSOE PER A SOL·LICITAR UN AUGMENT DELS 

SERVICIS QUE PRESTA L'ESCOLA OFICIAL D'IDIOMES A MISLATA. 
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de controld'Interior i Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del Grup PSOE per a sol·licitar un augment dels servicis que presta l'Escola Oficiald'Idiomes a Mislata. 
La portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, anuncia que posposa la intervenció del seu Grup al primer torn de paraula. 
El portaveu del Grup Ciudadanos, Sr. González Murgui, diu que, com se cita en la moció, la formació en idiomes és fonamental per a la preparació de treballadors i treballadores i, sobretot, una garantia de futur per als jóvens, jaque aprendre idiomes és una porta més per a obrir oportunitats i oferir més eixides, ja siga en l'àmbit local o acadèmic, a més del propi enriquiment personal. 
En este sentit, anuncia que prompte presentarà una moció sobre trilingüisme: castellà, valencià i anglés, i espera que compte també amb el suport dels grups. 
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que defendre els interessos delpoble davant de la Conselleria d'Educació és quelcom que sempre han proclamat, perquè sempre estaran al costat de l'educació, i més si es tractade l'educació pública, primant per descomptat, la llibertat d'elecció de pares imares. Per este motiu, diu, per la defensa dels interessos de Mislata, van presentar distintes esmenes en els Pressupostos de la Generalitat, com realitzaven amb anterioritat, a pesar de no tindre representació, en elConsistori, una d'elles cap a referència a un nou horari per a l'Escolad'Idiomes i, per primera vegada, han rebut resposta raonada que es farà amb estes esmenes, i no com anteriorment, que sistemàticament eren rebutjades. 
La contestació en este punt va ser que l'Ajuntament presentarà un projecte a la Direcció de Política Lingüística, de qui depenen les escoles d'idiomes, per això i des d'ací, s'oferixen per a allò que puguen ajudar en la creació d'este projecte que beneficiarà a Mislata, perquè puga disposar d'un 
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aulari de l'Escola d'Idiomes que no obligue els veïns de Mislata a haver de traslladar-se per a poder efectuar estos estudis. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular i diu que entenen que tot allò que millore la dotació i cultura d'un poble ha de ser benvingut. Recorda que va haver-hi una moció del Grup socialista proposant l'atenció de l'EscolaOficial d'Idiomes i que, en el seu moment, la Consellera d'Educació i Cultura, María José Catalá va anunciar 18 punts d'aprenentatge en tota la ComunitatValenciana, un d'ells a Mislata, i des de llavors es va dir que a Mislata ja es tenia Escola Oficial d'Idiomes, cosa que encara no és certa, perquè el que es té és una extensió de la mateixa, la qual cosa reduïx les possibilitats quant aidiomes i cursos que s'oferixen. 
Anuncia que el seu grup recolzarà la moció que presenta el PSOE perquè entenen que és millorar en esta extensió, i inviten el govern que continuen barallant tots junts perquè, al fi, tinguen una Escola Oficiald'Idiomes com tenen altres localitats de la Comunitat, perquè és el que busquen tots per a Mislata. 
Per part del Grup PSOE pren la paraula la Sra. Julián Ruiz i dóna lectura a la presa d'acords. 
Explica que Mislata és una ciutat moderna, una ciutat en què conviuen més de cent nacionalitats diferents i que compta amb la major densitat de població d'Europa, la qual cosa fa que siga imperiosa la necessitat de formació en idiomes, que servirà de nexe entre cultures i d'acostament entre societats. 
Prosseguix dient que en l'anterior legislatura del Partit Socialista es va aconseguir que Mislata es convertira en aulari de la principal Escola Oficialde València, no obstant això, els idiomes i els nivells continuen sent reduïts en comparació a les necessitats del municipi. 
Explica que en eixe moment va ser quan van decidir que era una necessitat imminent reunir-se amb el màxim responsable de política lingüística i multilingüisme de la Conselleria, Rubén Trenzano, el qual té elcàrrec de política lingüística i multilingüisme, i es va parlar, no sols de la situació de l'aula de l'Escola Oficial d'Idiomes a Mislata, sinó també d'altres temes no menys importants, com la promoció del valencià o l'acostamentdels nostres ciutadans cap al major nivell possible del marc europeu de les llengües. 
Afirma que des de l'Ajuntament de Mislata es continua treballant per una línia que avança cap a estos objectius. En esta legislatura que acaba de començar, diu, s'ha creat una regidoria especifica per a la promoció del valencià, la qual, juntament amb la d'educació, necessita recursos per a 

generalitzar els drets dels ciutadans. 
Prosseguix dient que ser un aulari de l'EOI és una satisfacció, però creuen necessària una ampliació, no sols de nivells, sinó també d'idiomes. 

53 



                                                                     
                             
                      
                             

                                                                                                                    
                                              

                                                                                                
                                     
                                             

Afig que en el dia europeu de les llengües la Direcció General de Política Lingüística i Gestió del Multilingüisme de la Conselleria va publicar una declaració d'intencions, entre les que constava l'obligació de les institucions de conscienciar la població sobre el valor de la diversitat lingüística, i fer del multilingüisme una política transversal del govern, si bé és cert que es necessiten recursos supramunicipals per a poder portar-ho a terme. 
En el seu segon torn de paraula, el Sr. Gil i Marín anuncia que votarà a favor de la moció, i felicita la Sra. regidora pel seu nivell de valencià. 
El Sr. López Bronchud repetix que el seu grup votarà favorablement a la moció i felicita igualment la regidora d'educació pel mateix motiu. 
En el seu segon torn d'intervenció, la Sra. Julián Ruiz diu que cal agrair-li-ho a sa mare, que és valencianoparlant i és la que li ha donat la llengua materna. 
Manifesta que, com ha dit en la seua anterior intervenció, són moltes les propostes i les activitats que es desenrotllen des de l'Ajuntament de Mislata en matèria de llengües, no sols anglés, sinó també valencià o altres idiomes. Per exemple, des de la regidoria de Persones Majors es desenrotllen cursos anuals de francés de tots els nivells, d'anglés de tots els nivells i de valencià;des de Joventut ara estan acabant cursos de nivell B1 i A2 orals d'anglés;també des de la regidoria d'Integració, Solidaritat i Cooperació es duen a terme cursos d'espanyol per a estrangers. Afig que es podria fer un llarg llistat del que suposen les iniciatives que es prenen des d'este Ajuntament. 
Prosseguix dient que en este tema l'anterior govern de la Generalitat no va donar ni tan sols la possibilitat de plantejar la situació en què es trobava el municipi, col·locant així esta població en una situació injusta i poc igualitària en relació amb altres municipis de l'entorn. 
Explica que ja governava el Partit Socialista a Mislata quan la lluita per dotar a Mislata d'una formació en llengües estava dormida, i quan pareixiaque no era un dels aspectes més rellevants per a incloure en l'agenda política. Però, diu, per a ells ja era un tema controvertit, ja que no sols moltsCiudadanos i ciutadanes precisaven d'esta formació per a millorar la seua situació laboral, sinó que, a més, altres Ciudadanos necessiten una formació en llengües per a poder obtindre un informe favorable d'arrelament i poder desenrotllar la seua vida amb normalitat en este municipi. 
Així, perquè, diu, com són molt diverses les necessitats lingüístiques d'este municipi, s'estan duent a terme les accions necessàries per a dotar a Mislata d'una política lingüística que assegure per mitjà de la llengua la convivència entre cultures. 
Explica que el multilingüisme és un actiu dels països europeus i permet aconseguir majors quotes de cohesió social, per això, en la declaraciód'intencions que va fer la Conselleria s'afirmava que era la Conselleriad'Educació, Investigació, Cultura i Esports el departament del Consell a què 
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correspon exercir les competències en matèria d'educació, investigació, universitats, promoció i patrimoni cultural, a més de política lingüística. 
Afig que el Decret 155/2015, de 18 de setembre, del Consell, pel qual s'aprova el Reglament Orgànic i Funcional de la Conselleria d'Educació, en l'article 13.4, desenrotlla de forma específica quines són les funcions delServici d'Idiomes i Programes Europeus, dependent d'esta Conselleria, i en concret un dels punts és ordenar acadèmicament l'ensenyança de les Escoles Oficials d'Idiomes i fomentar-les, impulsar-les i promocionar-les. 
Per tot això, diu, continuaran defenent una educació en idiomes de qualitat, unificada i pública, i per a fer-ho, principalment, ha d'haver-hi voluntat política, la qual, no cal dir-ho, ha estat per part d'ambdós administracions visible, i en tan sols quatre mesos han iniciat una línia de treball. 
Finalitza dient que no deixaran de costat esta necessitat, que cada vegada és més acusada, i es comprometen a continuar donant els passos 

que siguen necessaris per a aconseguir-ho. 
Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va acordar aprovar la moció següent: 
El passat curs 2014/2015, Mislata va comptar per primera vegada amb una seu municipal d'Escola Oficial d'Idiomes, que ara impartix ensenyances en Anglés Segon Curs del Nivell A2 i Primer Curs del Nivell B1) des de l'aularide l'IES Molí del Sol. 
L'inici d'este servici d'Escola Oficial d'Idiomes a Mislata es produïxdesprés de molts anys de reivindicació dels estudiants, i d'una negociació per part del nostre Ajuntament i la Generalitat Valenciana. 
No obstant això, al seu dia ja considerem que la prestació d'este servici era insuficient per a una demanda de formació en idiomes tan important com la que té Mislata. I des del grup socialista manifestem la nostra petició d'una major dotació de places i idiomes per a pròxims anys. 
Considerem que, en l'actualitat, la formació en idiomes és fonamental per a la preparació de treballadors i treballadores de totes les edats, però fonamentalment és una garantia de futur per als nostres jóvens. Aprendre idiomes és una porta més per a obrir oportunitats i oferir més eixides, tant en l'àmbit laboral i acadèmic com en el propi enriquiment personal. 
Arribat a este moment, demanem a la Generalitat Valenciana que complisca amb el compromís que va adquirir amb la ciutadania, iconseqüentment millore les dotacions i servicis per a la nostra Escola Oficiald'Idiomes de Mislata. 
Este grup municipal ha manifestat esta sol·licitud davant del director general de política lingüística i multilingüisme de Conselleria d'Educació, i la 
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resposta ha sigut una obertura al diàleg i enteniment cap a la situacióeducativa de Mislata, que durant tants anys havia estat abandonada sense EOI, ja que l'anterior govern municipal del Partit Popular no va tindre lainiciativa de reunir-se davant de la Conselleria per a reclamar estos servicis. 
Volem que el Ple de la corporació se sume a esta petició de compromís polític davant d'una demanda de la ciutadania, dels nostres jóvens, i de totes les persones amb aspiració de millorar la seua formació. I esperem que comporte una ràpida millora dels nostres servicis públics educatius, ampliant els nivells i idiomes que fins ara es presten”. 
Per tot això, s'acorda: 
Primer: Sol·licitar a la Conselleria d'Educació la millora dels servicis de la seu a Mislata de l'Escola Oficial d'Idiomes, tant en nivells com en idiomes. 
Segon: Sol·licitar a la Conselleria d'Educació un corresponent augmentde places per a estendre la formació a més ciutadans del nostre municipi que demanden estos servicis. 
Tercer: Donar coneixement als Mitjans de comunicació autonòmics, provincials i locals dels presents acords. 
10. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA SOBRE SUPORT A 

LES COMUNITATS DE VEÏNS DAVANT DELS IMPAGAMENTS DE LA BANCA. 
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de controld'Interior i Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del Grup Compromís per Mislata, sobre suport a les comunitats de veïns davant delsimpagaments de la banca. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil iMarín i dóna lectura dels acords que la moció proposa. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos i diu que, en primer lloc, entén, compartix i respecta l'esperit de la moció, però cal posar els peus a terra i té la impressió que açò acabarà sent “un brindis al sol”, però la votarà a favor. 
Intervé a continuació el portaveu del grup, Sr. Gil Marín, i diu que és difícil no estar d'acord amb la moció, llevat que se siga banquer. 
Prosseguix dient que està clar que la banca i les immobiliàries deuen centenars de milions d'euros per impagament de quotes de comunitats de veïns i que açò suposa un greu perjuí per a aquelles famílies que residixen en estes comunitats, perquè mentres els bancs desnonen la gent, després no es fan càrrec d'afrontar els pagaments que corresponen. 
Afirma que tant bancs com immobiliàries s'aprofiten del buit legal que hi ha en relació a les comunitats de propietaris, ja que no hi ha un control real 
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de les administracions sobre este abús i no es duen a terme sancions importants. Per això, diu, a pesar de la mala fe i l'abús amb què actuen, l'únic risc que corren els morosos és que se'ls porte a juí i es vegen obligats a pagar estes quantitats degudes. 
Explica que el deute de les entitats financeres amb les comunitats de veïns no ha deixat d'augmentar des de l'any 2007, en què va començar la crisi i, per tant, entenen que des de les distintes administracions s'ha d'actuar. 
Diu al Sr. González Murgui que no creu que siga un brindis al sol,perquè des de distintes administracions i ajuntaments s'està comprovant, per exemple en les ciutats de València, Barcelona, o Madrid, com, quan per partde les administracions es pressiona als bancs, estos actuen. Per això, diu, sisón capaços des d'esta administració de pressionar als bancs en este sentit ide prendre mesures, es podrà fer efectiu que estos acords es duguen a terme. 
El portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud, anuncia que votaran favorablement. 
La portaveu del Grup PSOE anuncia que no farà ús de la seua primera intervenció. 
Els senyors González Murgui i Gil i Marín diuen que no faran ús de la seua segona intervenció. 
Per part del Grup PSOE, el Sr. Moreno Porcal anuncia que el seu grup votarà a favor de la moció i indica que a partir de gener, des de la Regidoria corresponent, es realitzaran les reunions pertinents amb els bancs per a traslladar-los estos acords, i informa que, a hores d'ara, hi ha un servici per mitjà d'un conveni d'assessorament amb el Col·legi d'Advocats en matèria de desnonaments, a què comunicaran la possible ampliació per a oferir estamediació que inclou la moció sobre les comunitats de veïns, i intentaran crear una comissió tècnica formada per tècnics de l'Ajuntament per a avaluar la situació i poder articular un protocol que s'ha de seguir per a la ciutadania. 
Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va acordar aprovar la moció següent: 
La Banca i els promotors immobiliaris acumulen el 24% de les quotes pendents de pagament en les comunitats de veïns, segons les dades delConsell General de Col·legis d'Administradors de Finques. La morositat en les comunitats s'ha disparat durant els últims quatre anys, ha crescut un 64% des de 2010 i ja suma un total de 1.854 milions d'euros, dels quals 445 milions d'euros corresponen a Entitats Financeres, Societats Immobiliàries iEntitats Publiques de Gestió. Suposant estes dades un augment de més de 100 milions d'euros respecte de l'any 2013. 
Atenent que el dret de propietat implica per al propietari la capacitat 
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d'exercir determinats drets i l'obligació de complir amb diferents obligacions i que la principal obligació dels propietaris en un edifici sotmés al Règim de Propietat Horitzontal, és fer front als gastos que li corresponguen repartits entre tots els propietaris arreglament al previst en l'article 9 de la Llei de Propietat Horitzontal. 
Atenent que el compliment d'esta obligació dota a la Comunitat de Propietaris dels fons i instruments necessaris perquè els diversos elements i servicis comuns funcionen adequadament i d'esta manera les comunitats puguen exercir els seus drets, el principal dels quals és poder gaudir de tals servicis i elements comuns. 
Atenent que, últimament, són moltes les Entitats Financeres que no estan complint amb esta obligació respecte de les finques de què són titulars, siga quin siga el títol per mitjà del qual hagen accedit a la condició de propietaris. Esta falta de pagament de les quotes (tant ordinàries com extraordinàries) està prolongant en molts casos durant mesos i inclús anys el període mitjà de cobrament per part de les Comunitats de Propietaris. 
Atenent que, a més de l'efecte negatiu que s'esta produint sobre les perjudicades finances d'un gran nombre d'edificis, s'esta generant un enorme malestar entre el conjunt dels propietaris. 
Atenent que les comunitats, en nombroses ocasions, han vist desnonar d'esta vivendes, precisament per falta de pagament, als seus veïns de tota a vida, a instàncies d'una Entitats que a més de rebre grans quantitats i diners públics per a resoldre els seus problemes, s'han convertit en un problema per a les comunitats, al no complir amb les seues obligacions”. 
Per tot això, s'acorda: 
PRIMER. Instar el pagament als bancs dels gastos de comunitat de les vivendes que s'han quedat després d'una execució hipotecària, en aplicacióde la Llei 46/1960, de Propietat Horitzontal. 
Per a operar amb l'Ajuntament de Mislata, instar a les entitatsbancàries a presentar anualment una declaració responsable d'estar al dia, també amb els gastos a les comunitats de veïns. 
SEGON. Oferir la mediació i assessorament a les comunitats de veïns afectades. 
TERCER. Traslladar els acords als Grups Parlamentaris de laGeneralitat, Associacions de Veïns i a la direcció de les Entitats Bancàries que disposen d'oficines a Mislata. 
11. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA PER A LA CREACIÓ

DE L'ENTITAT METROPOLITANA DE TRANSPORTS. 
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control 
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d'Interior i Benestar Social, favorable a l'aprovació del Grup Compromís per Mislata per a la creació de l'entitat metropolitana de transports. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil iMarín, i dóna lectura als acords. 
A continuació, pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos, Sr. González Murgui, i diu que les dades demogràfiques són contundents i reflectixen una realitat palpable, traduïda en una major taxa de població en l'àrea metropolitana, i una població constant i creixent, sent la gran urbs de València i el seu cinturó deficient a queè el transport urbà es referix. 
Prosseguix dient que Mislata patix de forma directa una discriminació respecte d'altres municipis veïns. En este sentit, diu que està en la ment de tots el tema de la desaparició de les línies de l'EMT 7 i 29 i, si bé és cert, com menciona la moció, que comptem amb el Metro, que la comunica amb àmplies zones de València i municipis pròxims, no es compta amb el complement perfecte, que eren estes dos línies que, curiosament, deixen de prestar este servici coincidint amb el canvi de color del govern d'esta ciutat en l'anterior període electoral. 
Afirma que l'Entitat Metropolitana de Transports és vital, no sols a nivell econòmic, sinó a tots els nivells i, per això, el seu grup no pot oposar-se a esta moció. Afig que estan veient que es materialitzen alguns aspectes de la mateixa, i inclús podrien anunciar que alguns d'ells es troben prou avançats. 
Pren la paraula el portaveu del grup, Sr. Gil Marín i diu que la moció no se cenyix en exclusiva a les línies 7 i 29, que per una decisió capritxosa delgovern de la Sra. Rita Barberá es van suprimir, fent política amb un servici essencial com és el transport. 
Afirma que no volen fer política amb açò, però entenen que Mislata téuna sèrie de deficiències, com també les tenen alguns municipis limítrofs, i per això consideren que s'ha de desenrotllar un pla metropolità de transport, i que la millor manera de fer-ho és constituir una entitat metropolitana. Afigque la necessitat que es pose en marxa esta entitat és evident per a tots els ciutadans i ciutadanes de Mislata i d'altres municipis limítrofs, perquè eltransport públic està vinculat a la sostenibilitat i al medi ambient. 
Prosseguix dient que les polítiques del PP haver renunciat a un pla metropolità de transport han comportat la pèrdua de 400 milions d'euros de subvenció estatal, a la qual s'haguera pogut accedir si el govern del Sr. Camps no haguera posat les traves que al seu dia va posar. 
Entenen que s'ha de desenrotllar este pla per a, així, poder accedir a este contracte programa que atorga l'Estat i que des de Compromís s'ha xifrat entorn de 60 milions d'euros anuals. Per tant, conclou, és una necessitat imperiosa tirar endavant esta moció i que es pose en marxa l'Entitat Metropolitana de Transports. 
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Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud, idiu que quan s'oferixen dades s'han de donar tots, i no sols els que interessen. En relació amb les línies 7 i 29, diu que va ser un tema especialment polèmic en la legislatura passada, i es va portar diverses vegades al Ple, a les comissions i als mitjans de comunicació. Explica que hihavia propostes perquè Mislata no es quedarà sense EMT que no suposaven els tres-cents mil euros i escaig que van sonar sovint, sinó prou menys diners, en concret, cent cinquanta mil euros. 
Prosseguix dient que, si abans deia el Sr. Moreno que ací pareixia que Compromís i PP anaven de la mà perquè havien presentat esmenes respectivament amb només un minut de diferència, ara el que ocorre és que el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, presenta esta moció el dia dotze de novembre, i el PSOE reunix el dia 13 a set alcaldes socialistes a La Fàbrica per a veure si es tapa un poc el soroll que estiga fentCompromís amb el tema del transport. 
Diu que es tracta d'un tema de calat i que quan, com ha dit anteriorment, es té el mateix discurs, ho pot defendre totes les vegades que vullga, perquè el seu discurs sobre les línies 7 i 29 és el mateix en els anys 2013, 2014 i 2015. 
Prosseguix dient que la població a l'Horta no creix, sinó que baixa des de 2012, però el que està clar és que envellix, i es necessita transport públicperquè fa falta. 
Afirma que recolza la proposta de creació d'una Entitat Metropolitana de Transport, però demana al Sr. Gil que s'oblide de Rita Barberá, perquè després de 24 anys sent alcaldessa de València, ha passat a ser història iara és Compromís qui governa l'Alcaldia de València, i el PSOE qui ostentala Regidoria de Mobilitat Urbana. Per això, diu, ara és el Sr. Ribó el que diu que pels servicis del 7 i el 29 cal pagar. Afig que des del dia 24 de maig ja no té cap culpa la Sra. Barberá, i pregunta si en sis mesos han sigut capaços de portar avant un poc més que un tira i afluixa. 
Finalitza dient que sap que les següents intervencions continuaran afirmant que Rita Barberá va llevar els autobusos, oblidant-se de que ja no governa i de que Mislata seguix necessitant-los. 
Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i diu que no cal que recorden que Rita Barberá no és alcaldessa de València, però no és història, perquè a penes han passat cinc mesos i mig. Afig que, que ella sàpia, el Grup Socialista no porta la Regidoria de Mobilitat en l'Ajuntament de València. 
Prosseguix dient que en l'única cosa que dóna la raó al portaveu delGrup Popular és que, efectivament, en este Ple s'ha debatut moltes vegades sobre el transport públic que van arrabassar els mislaters i, afig, es debatrà quantes vegades faça falta, perquè el transporte públic i l'EMT són una 
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prioritat per a l'equip de govern. 
Diu que moltes vegades s'ha parlat de falta de voluntat política per partde l'equip de govern, la qual cosa no és cert. Explica que el 9 de setembre de 2010 es rep en este Ajuntament una carta dirigida per l'EMT en què es diu que es negocie perquè estan en joc les línies de l'EMT a Mislata, il'Ajuntament de Mislata, governat en eixe moment pel Partit Popular, no es pronuncia i deixa passar el temps perquè només falten nou mesos per a les eleccions. 
Prosseguix explicant que el 25 de novembre de 2011 es va rebre una carta en què es deia que s'havia remés una altra el passat 9 de setembre, que s'adjuntava, en les que s'instava a negociar, i no havien rebut resposta, per la qual cosa se'ls informava que s'anaven a llevar les línies 7 i 29, la qual cosa va provocar la perplexitat de l'equip de govern. Explica que al desembre de 2011 i gener de 2012 van intentar posar-se en contacte amb l'Ajuntament de València i que l'Alcaldessa es dignara a rebre l'Alcalde de Mislata, però mai van obtindre resposta. Afig que van continuar insistint, i el 24 de gener de 2012 va tindre a bé rebre'ls el Regidor de Transport, i se'ls va dir, sense cap tipus de document, que s'estava parlantd'uns quatre-cents mil euros pel cost de les línies 7 i 29, i que no era viable per a l'empresa pública. 
Continua dient que al febrer de 2012 va arribar una anàlisi d'eixos quatre-cents mil euros, que havien pujat a 412.794€, pel mantenimentd'ambdós línies, però la dit anàlisi no feia una valoració i no era creïbleperquè contenia dades econòmiques de dubtosa objectivitat. 
Davant d'això, diu, van continuar negociant, i finalment, l'Ajuntamentde Mislata va fer una proposta econòmica en què assenyalaven que no podrien avançar més de cent o cent vint mil euros a l'any per eixe servici. Afigque es va descartar la línia 29, perquè no es podia pagar, i es va defendre lalínia 7 en tot moment, però no van obtindre ni un sí ni un no, i van deixar de rebre'ls. 
Prosseguix dient que en el transcurs del temps va tornar a canviar el regidor de Transporte i, per segona ocasió, es va produir també un canvi de gerent de l'EMT, per la qual cosa es va tornar a sol·licitar una reunió per a explicar la situació de Mislata i la necessitat d'eixa línia, especialment per a les persones majors, que feien i continuarien fent ús de la mateixa. Al'octubre o novembre de 2012 van aconseguir tindre esta reunió, i dies després en la premsa, l'Alcaldessa de València va dir que era de sentit comú no rebre servicis no pagats, com si els ciutadans de Mislata al prendre la línia7 no pagaren el seu bitllet, la qual cosa va indignar no sols a l'equip de govern, sinó a tots els ciutadans de Mislata i a la Coordinadora Veïnal, que també es va pronunciar i enviament una carta mostrant el seu desacord. 
Explica que l'objecte social de l'empresa pública que marca quina és l'actuació i l'activitat que té, establix que l'EMT és l'organisme gestor que explota la xarxa d'autobusos públics urbans de la ciutat de València, 

61
 



                                 

                                                                                                       
                                                                                             

                                   
                                                                                                                                 

                             
                                                                                                          

aconseguint als municipis següents: Alboraia, Alfafar, Burjassot, Mislata, Tavernes Blanques i Xirivella; per això, diu, no entenien per què es botaven el seu objecte social quan realment figurava que prestarien eixe servici aMislata. 
Assenyala que posteriorment es van produir les eleccions de maig de 2015 i el canvi de govern en l'Ajuntament de València, per la qual cosa immediatament van sol·licitar una reunió amb l'alcalde de València, que va tindre a bé rebre'ls, i que prèviament s'havia reunit amb les associacions de veïns i amb el regidor de Compromís per Mislata. Assenyala que en esta reunió l'Alcalde de Mislata li va transmetre totala seqüència temporal d'allò que ha ocorregut, que ell ja coneixia, ja que en campanya electoral es va comprometre que la línia 7 tornara a Mislata, atés que s'havia eliminat per situacions merament polítiques. 
Explica que, després d'això, van demanar una reunió amb el nou gerent de l'EMT, que va tardar un poc de temps a ser anomenat, i amb quifinalment es van reunir fa uns dos mesos, i els va informar que havia de fer números però que es comprometia que abans de finalitzar l'any es tornaren a reunir i negociaren la proposta. Afig que encara no tenen resposta i que continuaran reivindicant i insistint en el fet que eixa línia 7 ha de formar partde Mislata, com ho ha fet al llarg dels anys. 
En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui diu que desitja que en el pla de l'Entitat Metropolitana de Transport es contemplen elshabitants de l'Avinguda de la Pau, que solen estar un tant desatesos. 
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i contradiu la portaveu socialista dient que, afortunadament per a ell Rita Barberá sí que és història, perquè hi ha hagut un canvi polític en l'Ajuntament de València que ja s'està notant, inclús en la seua predisposició a escoltar perquè, com argumentava la Sra. Martínez Mora, van tindre moltes dificultats per a reunir-se amb l'anterior govern i poder-los traslladar la problemàtica de les línies de l'EMT a Mislata, i el que ha quedat demostrat és que ara el diàleg i la intenció existixen, encara que és lògic que al tractar-se d'un govern que acaba d'entrar hagen de fer números, més quan l'EMT té un dèficit de més de cinquanta milions d'euros, gràcies també a la històrica gestió de la Sra. Rita Barberá. 
Prosseguix dient que s'ha reunit amb l'alcalde de València, així com amb el responsable de l'àrea i, de moment, pot dir que les distintes conversacions mantingudes fins ara són satisfactòries. 
Explica que amb la constitució de l'Entitat Metropolitana de Transport es tracta de fer un estudi global, perquè potser Mislata no necessita que torne la línia 7, sinó la 7, la 19 i la 45. Afig que la moció va molt més enllà i que no entén l'esmena de supressió que presenta el PSOE, perquè consideren que el desenrotllament del pla concernix el transporte urbà, iimagina que entre els seus projectes estarà continuar desenrotllant el tema del lloguer de bicis, o inclús una reordenació urbana que facilite l'accés i ús de la bici a Mislata com a mitjà de transport públic, per exemple, amb la 
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implantació de carrils bici que es connecten amb altres municipis de lacomarca. Per això, sol·licita que es retire l'esmena, perquè no li troba sentit iperquè és necessari assumir costos de reordenació urbana per a poder posar en marxa este tipus de projectes. 
Finalitza dient que és necessari oblidar-se un poc del tema de l'EMT i centrar-se en el desenrotllament d'eixe Pla de Transport Metropolità. 
En el seu segon torn, el Sr. López Bronchud diu que els anys que va governar Rita Barberá, com els que governe Carlos Bielsa o Joan Ribó, van ser els que van decidir els ciutadans i això cal respectar-ho. 
Repetix que, l'endemà de presentar-se la moció de Compromís, el Sr. alcalde es va reunir amb set alcaldes del PSOE, en concret dels municipis de Paterna, Alboraya, Xirivella, Moncada, Vilanesa i Burjassot i, diu, no sap per què no estan municipis com Manises, Aldaia, Alaquàs o altres que connecten de forma més directa amb la Comarca de l'Horta Sud, sent a més el Sr. Fernández Bielsa d'esta Mancomunitat, per la qual cosa seria més lògic que es defenguera la comarca de manera comuna, en compte d'agafar als alcaldes de municipis que governeu els socialistes per a fer-se una foto i un titular com l'aparegut en el periòdic El Mundo, “Set alcaldes pressionen Ribó”,o en Las Provincias: “Mislata arremet contra Ribó per les línies de l'EMT” i elSr. Ribó diu que els cent noranta mil euros que es demanaven no, però quelcom hauran de pagar, i, en tot cas, era una quantitat inferior als quatre-cents cinquanta mil euros de què es va parlar sistemàticament. 
Explica que va haver-hi una proposta més, que era una altra líniadiferent de la del 7, que recorreria de Mislata a la Ciutat de la Justícia, proposta que suposava uns cent cinquanta mil euros, a què este Ajuntamentva dir que no, segons paraules del llavors regidor de transport, AlbertoMendoza. 
Prosseguix dient que només ha vist els papers de València perquè va ser a la regidoria i li van ensenyar els documents, però ací no els ha pogutveure, havent-los comanda per activa i per passiva, però sempre es parlava de quatre-cents cinquanta mil euros, mentres que ara Joan Ribó ha dit que elque va demanar Rita Barberá eren cent noranta mil euros, i açò li fa pensar que el que li va comptar el Sr. Mendoza, antic regidor de Transport, era real:que es van demanar cent noranta mil euros revisables a la baixa i que, al no arribar a un acord, es va proposar la línia 95 per cent cinquanta mil euros. 
Finalitza dient que té la impressió que tardaran a tindre els autobusos en el poble, i per això demana que se senten, negocien, dialoguen i ho solucionen. 
En la seua segona intervenció, la Sra. Martínez Mora diu que no ha parlat en la seua intervenció de quatre-cents cinquanta mil euros, i tampoc ho va fer en els plens de 30 de març de 2012 i 31 de juliol de 2014, i que el que sí que ha afirmat és que per les línies 7 i 29 se sol·licitaven 412.794€, que era un import molt elevat que no es podia acceptar ni abans ni ara. 
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Explica que en tot moment va haver-hi voluntat política per part de l'alcalde de Mislata de negociar, perquè necessiten eixa línia 7, i a l'equip de govern no li dóna igual una línia que una altra, perquè ja se'ls va passar la proposta de la línia 95, que ja existix i va a la Ciutat de la Justícia, i per a agafar eixa línia tenien els ciutadans que fer transbordament, i no es necessita això sinó el restabliment de la línia que s'havia tingut, i amb eixe recorregut, perquè molts usuaris comprarien al Mercat Central. 
Diu al Sr. Gil i Marín que la reposició de la línia 7 és un tema essencial,i este és el fonament de l'esmena que han presentat, perquè el primer és que posen el servici, i posteriorment el dotaran de pressupost i reivindicaran el contracte-programa. 
Finalitza dient que alguns paràgrafs de la moció són transcripcions literals de la moció que va presentar EUPV el 20 de març de 2012, la qual cosa li dóna que pensar que, o bé pensen igual i haurien d'haver anat junt, en compte de amb Podemos, o bé que no s'haguera esborrat el disc dur i latingueren ací. Demana un poc d'originalitat perquè, encara que el contingut siga semblant, cada proponent d'una moció té una forma particular de redactar els documents. 
Conclòs el debat, se sotmet a votació l'esmena presentada pel Grup PSOE (RE núm. 24.585) que és aprovada per quinze vots a favor (Grup PSOE i Grup Ciudadanos) i sis vots en contra (Grup Popular i Grup Compromís per Mislata). 
A continuació, se sotmet a votació el fons de l'assumpte i el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va acordar aprovar la mociósegüent: 
“La vida de Mislata històricament ha sigut lligada a la de València de múltiples maneres. Tant per ser Mislata una de les vies d'accés a la capital com per la seua proximitat sempre han existit relacions comercials, socials, de transport i de qualsevol tipus. 

L'actual carrer Sant Antoni, més conegut en el segle passat com la carretera de Manises, constituïx encara hui en dia un dels punts més emblemàtics de la ciutat, al ser una via d'entrada i eixida a València capital i pobles limítrofs. 
Des de fa més de dos segles ha sigut este carrer una de les entrades a València capital i al final de la mateixa paraven les diligències o eixien camíde Madrid amb viatgers i mercaderies, molt prop de la Creu Coberta, que delimitava ambdós termes municipals. 
En el segle XX, el destacat enginyer Carlos Blanco Pozo (15/11-1873)va realitzar diversos projectes per a societats com la Companyia General de Tramvies de València. 
En 1900, el seu treball es va centrar en una única empresa: la 
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Companyia General de Tramvies Elèctrics de València (La Lyonesa). 
Entre altres destacats projectes relacionats amb el transport i, més concretament, amb la xarxa de tramvies de València cal destacar elssegüents: 
1898. Projecte de canvi de tracció animal per l'elèctrica. Tramvia de València a Torrent per Mislata. Concedit per R.O. de 12 de setembre de 1892. Companyia de Tramvies de València a Torrent. 
1900. Línia de València a Torrent per Mislata. Projecte de variacions en els extrems de la línia. Compagnie Genera-li des de Tramways Electriques de Valence (Espagne). 
1914. Projecte de tramvia elèctric de València a Mislata. Companyiade Tramvies i Ferrocarrils de València. 
1914. Projecte de desplaçament de la via en el traçat de la línia de Torrent en el trajecte de la carretera de Mislata a Real. Companyia de Tramvies i Ferrocarrils de València. 
1919. Projecte de Tramvia Elèctric de València a Mislata. Modificacions segons l'acord de la Direcció General d'Obres Públiques de 16 de juliol de 1917. Companyia de Tramvies i Ferrocarrils de València. 
En la segona mitat del segle XX l'accés amb ferrocarril i tramvia ja era el transport històric de Mislata, que comunicava amb València, amb la línia 7;amb Quart de Poblet i Manises amb la línia 22; amb Xirivella, Alaquàs iTorrent amb la línia 21; i amb Quart de Poblet, Manises, La Presa, Riba-rojadel Túria, Vilamarxant i Llíria amb el ferrocarril de RENFE a Llíria. Primer se substituïren amb autobusos les línies de Torrent i Manises el 12 de juny de 1963, i la línia 7 va deixar de circular com a tramvia'l'1 de juliol de 1964 va tindre el dubtós honor de ser la primera línia de tramvia que va passar a autobusos el mateix dia que va desaparéixer la Companyia de Tramvies iFerrocarrils de València (CTFV) i va començar la SALTUV (Societat Anònima Laboral de Transports Urbans de València). També el tren de Llíria va deixar de passar per Mislata en 1969, per la construcció del Pla Sud. 
Des d'esta data (1 de juliol de 1964) la línia de transport 7 es va prestar amb el servici d'autobusos mantenint així els llaços històrics, socials i comercials amb València. 
Este transport és més que una mera línia d'autobusos. L'arrelamenthistòric es tracta, de fet, d'un bé històric i cultural. 
El transport a Mislata i l'àrea metropolitana de València ha anat sempre en augment, connectant poblacions i persones entre si i amb la capital del Túria. Açò és de la màxima importància ja que la connexió, no solsamb València, sinó entre les diferents poblacions afavorix la mobilitat de persones entre les diferents poblacions amb uns clars beneficis 
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socioeconòmics i culturals. Esta rendibilitat social ha de ser la prioritat dels grups municipals i per tant les propostes han d'anar orientades al benestar dels ciutadans de Mislata. 
És amb l'arribada de la crisi, i posant-la com a excusa, quan per primera vegada el transport metropolità retrocedix fortament en la nostra població. El govern autonòmic del PP pràcticament elimina els autobusos interpobles i, el de la ciutat de València, també en mans del PP, ens deixa sense el servici de les línies 7 i 29 de l'EMT que representava (en el 2012) el46,7% dels viatges realitzats, per la qual cosa ens podem fer una idea de l'impacte que l'eliminació d'estes línies de l'EMT ha suposat per a Mislata. 
Encara que el Metro atén a una gran part de la població, hi ha un número molt important de ciutadans que, bé per la seua edat, per costum, o perquè viuen en la zona nord de Mislata (Barri del Quint), als que la mencionada eliminació ha ocasionat un gravíssim perjuí. 
Paral·lelament, el transport ha anat reduint-se en les èpoques de govern del PP en els diferents municipis que conformen l'àrea metropolitana de València, deixant amb un servici més que precari poblacions senceres com Alaquàs, Aldaia, Xirivella i barris com el de l'Avinguda de la Pau de Mislata. 
També ha de ser de vital importància la figura del “ContractePrograma” per al transport de les àrees metropolitanes de grans poblacions, subvencionat pel govern de l'Estat, el PP no ho desenrotlla a València com si ocorre en altres grans ciutats, més que en una xicoteta part, per a rebre subvencions que van directament a l'EMT de València. 
Atés que la Comunicació de la Comissió al Parlament Europeu, alConsell, al Comité Econòmic i Social Europeu i al Comité de les Regions, delPla d'Actuació de Mobilitat Urbana, en la seua introducció, diu que les zones urbanes s'enfronten en l'actualitat al repte d'aconseguir un transport sostenible des dels punt de vista mediambiental i de la competitivitat, i que atendrà les inquietuds socials des de les necessitats de respondre a problemes sanitaris i a l'evolució demogràfica fins a la consideració de les necessitats de persones amb mobilitat reduïda, famílies i xiquets, passant per l'esforç de la cohesió econòmica i social. 
Atés que és molt important per a la ciutadania de Mislata comptar amb un transport públic de qualitat, sobretot des que perdérem les línies 7 i 29 a l'octubre de 2012, línies que havien arribat a Mislata històricament,especialment la 7. 
Atenent que el transport suposa progrés, i la seua absència abandó i aïllament de la ciutadania. S'acorda: 
PRIMER: El Ple de l'Ajuntament de Mislata insta en la Conselleria de vivenda, obres públiques i vertebració de territori a realitzar les gestions oportunes per a gestionar i crear les bases de l'Entitat metropolitana de 
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transport. 
SEGON: Instar a la direcció general d'obres públiques, transport imobilitat urbana a realitzar una reunió conjunta en què estiguen tots els ajuntaments de l'àrea metropolitana que estiguen involucrats en la creaciód'esta Entitat. 
TERCER: El Ple de l'Ajuntament de Mislata acordar instar en l'Ajuntament de València i la resta d'ajuntaments que formen part de l'àrea metropolitana de València la creació d'un Consorci de Tranporte Públic que cobrisca la ciutat de València i l'àrea metropolitana. 
QUART: Que es comunique este acord a totes les associacions de Mislata, i es faça la publicitat necessària per al coneixement d'este acord pels veïns de Mislata. 
A les 22 hores, per la Presidència es disposa la realització d'un descans, reprenent-se la sessió a les 22.30 hores. 
12. MOCIÓ DEL GRUP PSOE EN DEFENSA DE LES POLÍTIQUES 

SOCIALS DE MISLATA 
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de controld'Interior i Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del Grup PSOE en defensa de les polítiques socials de Mislata. 
Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i diu que es reserva per al primer torn de paraula. 
A continuació, pren la paraula el Sr. González Murgui, portaveu delgrup Ciudadanos-Mislata, i diu que la moció està clara, perquè són tots sensibles davant d'esta matèria, i des de Ciudadanos entenen que els servicis socials han de ser un dret fonamental, i proposen que en la reforma constitucional es modifique el títol 1 incorporant de forma expressa els servicis socials, perquè és inconcebible que es parle de recuperacióeconòmica quan esta crisi ha portat a milions de persones a la vora de l'exclusió social, i mentres no isquen d'ella no es podrà parlar de recuperació. Afig que a Mislata hi ha molta població que es troba en esta situació. 
Prosseguix dient que no es pot oblidar que a Espanya hi ha quasi dos milions de treballadors que viuen per davall del llindar de pobresa, i que l'abús de la temporalitat i dels treballs a temps parcial no ajuden a solucionar esta situació, sinó més aïna el contrari. 
Finalment, es pregunta qui es pot oposar a la defensa de les polítiques socials en este municipi, i diu que, com entén que ningú pot oposar-se, el seu vot serà favorable a la moció. 
Pren la paraula el portaveu del grup, Sr. Gil Marín, i diu que els arguments serien semblants als emprats en tractar de la moció sobre 
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clàusules socials en la contractació pública, perquè és evident que en una situació de crisi econòmica i social com l'actual, les polítiques socials són més necessàries que mai, i en estos moments, centenars de famílies, veïns i veïnes de Mislata han d'acudir als servicis socials per a cobrir les seues necessitats més bàsiques. 
Prosseguix dient que faria falta un altre tipus de polítiques, no ja a nivell municipal, sinó a nivell estatal i europeu, com adoptar mesures fiscals progressives, acabar amb els paradisos fiscals, acabar amb els privilegis de la banca i del gran capital, de les empreses de l'Ibex 35, de les grans rendes, i començar d'una vegada per sempre una reestructuració econòmica i una redistribució que permetera, no sols les ajudes socials, sinó generar ocupació, que és el que realment fa falta en este país. 
Finalitza dient que votaran a favor de la moció. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud, idiu que es pot fer el debat polític que es vullga, però que tots volen que hihaja polítiques socials i una major implicació de totes les institucions, partintde les municipals a les nacionals. Afig que, conseqüentment, votaran a favor. 
Per part del Grup PSOE, el Sr. Moreno Porcal dóna lectura als acords que proposa la moció. 
Agraïx el suport de tots els grups perquè, diu, açò no és només una qüestió de servicis socials, sinó de política social, que descansa en una sèriede mètodes i teories que versen en sociologia, història, economia, dret... D'esta manera, explica, es comprén el que és l'Estat del Benestar, que concernix a tots aquells aspectes de les polítiques socials, opera en un marc normatiu que inclou el nivell moral i els objectius polítics sobre la naturalesa de les aspiracions i els resultats obtinguts, i no es realitzen polítiques socialsúnicament des de la Regidoria de Servicis Socials, també es poden realitzar des d'altres regidories. Per tant, repetix, enorgullix al seu grup que la resta de grups decidisquen votar-les a favor, ja que este tipus de polítiques es poden realitzar també a la Casa de la Dona, en Educació i en altres regidories. 
Els portaveus de Ciudadanos, Compromís per Mislata i Grup Popular renuncien al seu segon torn de paraula. 
A continuació, el Sr. Moreno Porcal torna a agrair el vot favorable a esta moció perquè este Ajuntament continue apostant per les polítiques 

socials, perquè continue mantenint i augmentant pressupostàriament la 
partida de servicis socials i de totes les regidories a què afecta la política social. Finalitza aclarint que a hores d'ara ja s'estiga destinant en això quasi el 20% del pressupost. 

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament de Mislta, per unanimitat delsseus membres, va acordar aprovar la moció següent: 
“L'Estat del Benestar, el manteniment i la garantia de l'educació, els 
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drets socials, el sistema de dependència i la sanitat pública conformen labase de l'acció política del Partit Socialista, organització que creu profundament en la igualtat d'oportunitats entre els ciutadans i les ciutadanes d'este país i que considera eixos vertebradors d'una societat més justa i més lliure. 
Des de l'inici de l'etapa democràtica el Partit Socialista ha desenrotllat polítiques encaminades a garantir la qualitat de vida de les persones. Encara en temps difícils, l'administració socialista de Mislata no ha rebaixat ni un cèntim la seua inversió en Polítiques Socials. 
Un dels objectius que es va arreplegar en la Constitució Espanyola en forma de principis rectors de la política social i econòmica i que han de presidir la gestió dels poders públics és la d'Estat de Benestar. 
L'Estat del Benestar que hui en dia la societat considerava consolidat respon a una aspiració que el poble espanyol va saber albirar en les albors de la democràcia i que es va marcar com a objectiu. 
Els èxits socials aconseguits per la ciutadania espanyola representen el millor exemple d'una societat que ha sabut superar-se i avançar en un model social de convivència que garantix prestacions fonamentals de qualitat als Ciudadanos. 
Les polítiques socials i el sistema de dependència representen el grau de maduresa d'una societat que se solidaritza amb els més desfavorits. Per això els governs socialistes han transformat els servicis socials des d'un model assistencial de beneficència cap a un sistema de drets socials amb protecció jurídica. 
El cas de Mislata és significatiu d'este interés per aconseguir un estatde benestar, afavorir la igualtat social, defendre als desfavorits i prestar ajudes d'emergència social als que menys tenen, o aquells que van patir de forma agressiva els efectes d'una crisi econòmica, i no han tingutferramentes per a eixir avant. 
Tant és així, que el pressupost de Servicis Socials de l'Ajuntament de Mislata s'ha triplicat en els últims quatre anys, aconseguint la xifra de 3,4 milions d'euros en programes d'ajudes, beques i subvencions, bons de transport, renda garantida i un altre tipus d'assistències i programes que busquen satisfer les necessitats més bàsiques dels més dèbils, i equilibrar la societat per a reduir l'exclusió social i pal·liar els seus riscos. 
Enfront d'esta aposta decidida pels drets socials i la cohesió social,l'actual Govern d'Espanya està aplicant una política de retalls indiscriminats que pretén acabar amb els avanços experimentats durant tres dècades d'esforç col·lectiu. 
Els distints Governs populars ja han realitzat importants retalls, tant en la nostra Comunitat Autònoma com en el conjunt de la Nació. La “recepta” 
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del Govern d'Espanya ja va rebre el respatler dels líders del PP en la seua anterior etapa intentant eliminar les competències en matèria de ServicisSocials cap als Ajuntaments que és en definitiva la degradació dels servicispúblics d'Espanya. 
L'actual conjuntura de crisi econòmica, actual aliada dels governs conservadors per a emprendre retalls socials, no pot ni ha de ser la coartada de la dreta per a assolir els seus objectius últims”. 
Per tot això, s'acorda: 
Primer: Instar l'Ajuntament de Mislata que els recursos municipalsdestinats a polítiques socials no patisquen cap minva garantint-se la millora dels drets socials que es presten des d'este Ajuntament i a incrementar-los durant l'any 2016 i posteriors, dins de l'equilibri pressupostari. 
Segon: Instar que la Conselleria d'Igualtat i Polítiques Inclusives es comprometa políticament i pressupostàriament a mantindre i incrementar la qualitat i el nivell de les prestacions dels servicis públics essencials que es presten en el municipi, com ara l'educació, la salut, la dependència i els servicis socials i aquells que són de la seua pròpia competència. 
Tercer: Instar que el Govern d'Espanya es comprometa a mantindre la qualitat i el nivell de les prestacions socials i encamine un model de política social d'integració laboral i social i no d'asistencialisme. 
13. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA EN DEFENSA DEL 

PRINCIPI D'ACONFESSIONALITAT DE LES INSTITUCIONS PÚBLIQUES 
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de controld'Interior i Benestar Social, favorable a la Moció del Grup Compromís per Mislata en defensa del principi d'aconfessionalitat de les institucions públiques. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil iMarín, i dóna lectura de la presa d'acords que proposa la moció. 
A continuació, el portaveu del Grup Ciudadanos, Sr. González Murgui,diu que entén i comprén l'esperit de la moció, encara que una altra cosa és que la compartisca. Ciudadanos, afirma, pensa que és una qüestió de consciència i no entrarà en ella. 
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que s'imagina que el fet que esta moció vaja en últim lloc de l'orde del dia és perquè pot resultar polèmica o originar un debat brusc, encara que ell creu que no serà així. 
Prosseguix dient que el fet de presentar esta moció és perquè entenen que l'art. 16.3 de la Constitució establix que cap confessió tindrà caràcter estatal, i el principi d'aconfessionalitat de l'Estat, i el que pretenen és que es complisca este mandat constitucional. Afig que açò no vol dir que es 
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prohibisca a ningú participar en qualsevol acte religiós, sinó que no existisca ni prohibició ni obligació, per la qual cosa qualsevol representant públic que vullga participar en un acte religiós ha de fer-ho de forma totalment personal,i no com a càrrec institucional, perquè estan representant a tota la ciutadania, independentment de les seues creences, perquè la condició de ciutadà és universal, i quan es participa en actes religiosos s'està marginant a aquells que no professen cap confessió religiosa. 
Finalitza dient que Compromís entén que este és el comportament que ha de tindre una Administració Pública, i anima tots els creients, independentment que exercisquen o no un càrrec públic, que participen de l'activitat religiosa, però, repetix, que ho facen a títol personal. Afig que ell en alguna ocasió assistix a algun acte religiós, com a la processó que cada divendres sant se celebra a Alzira i que està declarada d'interés turístic nacional, però sempre ho fa a títol personal, i no com a càrrec públic, perquè és el que diu la Constitució. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Sr. López Bronchud, i anuncia que no votaran a favor d'esta moció perquè considera que en més d'una ocasió s'acaba per confondre l'aconfessionalitat de l'Estatamb l'anticonfessionalitat, i cada un té la llibertat d'acudir o no a un acte religiós, perquè a ningú se li obliga a això, però els que organitzen estos esdeveniments els inviten pel seu paper representatiu, i és per això que s'acudix en representació del municipi, de la mateixa manera que acudix quan es repartixen diplomes en AMICS, quan s'inaugura una exposició en laCasa de la Dona, etc., perquè ells reben les invitacions depenent del càrrec que exercixen, que és un paper institucional, i si acudixen ho fan com a regidors d'este Ajuntament. 
Prosseguix dient que l'aconfessionalitat no vol dir que no es tinga res a veure amb les religions, que entén que juguen un paper més en la història espanyola, i segons les últimes enquestes, un huitanta per cent de lapoblació diu que la seua religió és la catòlica, amb la qual cosa hi ha un reconeixement del catolicisme en este país; açò no significa, diu, que calga tindre crucifixos en tots els llocs ni anar a col·legis religiosos, etc. 
Assenyala que la realitat és que l'Església catòlica té un fonamentindependent en la vida espanyola, té uns acords, els del Concordat de 1979, que són posteriors a l'aprovació de la CE, és a dir, es firmen eixos tractats entre Església i Estat tenint com a base la Constitució espanyola d'un any abans, i el que assenyala és que l'Estat no participa d'una única religió però no que estiga en contra de totes. 
Repetix que la majoria dels ciutadans espanyols es declaren catòlics, la història d'Espanya s'entén difícilment al marge de la de l'Església catòlica, i entén que si la gran majoria d'espanyols es declararen budistes existirien uns convenis de col·laboració. 
Assenyala que el fet que existisca una religió majoritària no significa que no calga respectar els altres, però tots saben que la tradició espanyola i 
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la seua història, en el bo i en el pitjor, ve marcada per la història de l'església catòlica. 
Manifesta a continuació que la moció de Compromís proposa que laCorporació municipal de l'Ajuntament de Mislata procedisca a complir amb el principi constitucional d'aconfessionalitat de les institucions públiques, abstenint-se de participar en cap acte de caràcter religiós, i en segon lloc, que els membres de la Corporació Municipal de l'Ajuntament de Mislata que opten per participar en actes de caràcter religiós ho facen individualment i sense cap signe extern ni protocol·lari de representació pública de l'Ajuntament, però, diu al Sr. Gil i Marín, no cal que hi haja algun signe extern que els que estan allí són regidors, perquè la població ho sap. A més, diu, la postura del seu grup és que quan són invitats a un acte religiós té el mateix valor que si se'ls invita des d'una associació cultural o festiva, perquè entenen que se'ls està invitant a la seua festa i que, com a regidors, estan obligats a formar part de la mateixa. 
La portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, diu que intervindrà en el seu segon torn, però vol assenyalar que esta moció també està copiada. 
El Sr. González Murgui no fa ús de la seua segona intervenció. 
El Sr. Gil i Marín diu que agraïx als companys d'EUPV, que estan presents, que els hagen facilitat informació, i que continuaran utilitzant totes aquelles mocions que estan en els calaixos i que pareix que durant uns anys este Ple no va tindre temps per a debatre. 
Diu al Sr. López Bronchud que és cert que el huitanta per cent dels ciutadans del país diuen ser catòlics, però també és cert que menys del 36% es confessa practicant, encara que, diu, no vol entrar en este debat, però sí liagradaria fer menció d'una sentència del Tribunal Constitucional de 1982 que deia sobre l'art. 16.3: “L'Estat es prohibix a si mateix qualsevol concurrènciajunt amb els Ciudadanos en qualitat de subjectes d'actes o d'actituds de signe religiós”. 
Prosseguix dient que els agradaria posar-se a l'altura de municipiscom Bétera, Sueca, Dénia o Paiporta, que han aprovat un reglament perquè els seus regidors participen en actes religiosos però sempre sense portar objectes o símbols que els identifiquen com a edils. Afig que és lògic que per la condició de regidors se'ls invite des de distintes associacions, però és factible poder participar en les mateixes a títol individual i personal, mentres que ací s'ha vist com s'ha participat com a càrrec polític de forma distintiva, per exemple, en processons. 
Assenyala que en els municipis assenyalats anteriorment el PartitSocialista governa conjuntament amb Compromís, i el que fan allí és regular açò perquè es complisca el mandat constitucional i el principid'aconfessionalitat que establix l'article 16.3 de la CE. 
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En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud diu que ell participa en les processons del municipi perquè se li invita pel fet de ser regidor, i abans de ser-ho mai li van invitar, i acudix, com ho fa a la majoriadels actes a què se li invita i pot assistir. 
Afirma que és cert que esta moció es va plantejar per EUPV l'any 2013, i que la recorda especialment perquè tant el llavors regidor d'Esquerra Unida com el Grup Popular van abandonar el saló de plens perquè el PSOE, amb diverses esmenes va tombar el que era la línia argumental de la moció. 
Prosseguix dient que, almenys, en esta ocasió es produïx més debat, iara dependrà de la postura que tinga el Partit Socialista, perquè la del seu Grup és clara, i és que consideren que estan ací per a representar a la ciutadania i també als catòlics practicants, amb la qual cosa votaran en contra d'esta moció. 
Pren la paraula la Sra. Martínez Mora i diu que el PSOE, des delconsens que va haver-hi a l'aprovar-se la Constitució l'any 78, ha donatinequívoques mostres de lleialtat quant al que implica l'aconfessionalitat de l'Estat espanyol. Afig que la lleialtat institucional no és immobilisme i, per això, el PSOE sempre ha fomentat, dins del més estricte respecte a l'ordenament legal, els avanços en la laïcitat. 
Afirma que amb l'Església Catòlica, d'acord amb el que la mateixa CE assenyala, s'ha donat alguna relació de cooperació en allò que obligaven les lleis i el bon sentit, per a aconseguir la convivència democràtica delsCiudadanos. 
Prosseguix dient que el que es debat ara no és l'article 16.3 de laConstitució, i no poden estar a favor d'una moció que ja en el seu primer paràgraf dóna a entendre que s'estan cometent des de fa anys irregularitatsjurídiques que podrien ser recorregudes al Tribunal Constitucional. 
Assenyala que tampoc és cert el segon paràgraf de la moció, perquè no és l'Església Catòlica la que convoca els regidors a un acte religiós, sinó les distintes organitzacions, clavaris o, per exemple, la policia nacional quan celebra el seu dia, però mai directament l'Església. 
Continua dient que, més avant, en la moció es fan juís de valor a què dota d'una certa aparença jurídica que, en realitat, no tenen, i recorda al portaveu de Compromís que els regidors de Mislata, en qualsevol altre municipi poden anar identificats o no, perquè són Ciudadanos, però en este municipi són Ciudadanos, són representants i són autoritat. 
Assenyala que si el que li ha ocorregut al Sr. Rajoy durant la campanya electoral els haguera ocorregut a qualsevol dels regidors de Mislata en este terme municipal exercint una de les seues funcions, un fiscall'haguera qualificat com un atemptat a l'autoritat pública, independentment de que portara una banda o una medalla. 
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Respecte dels acords que proposa la moció diu que són inaplicables, i afig que la moció que presenta Compromís és semblant a què va presentar Esquerra Unida el dia 16 de maig de 2013, inclús en part dels seus acords. 
Finalitza dient que el Grup del PSOE votarà en contra. 
Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament per dènou vots en contra (Grup PSOE i Grup Popular), un vot a favor (Grup Compromís per Mislata) iuna abstenció (Grup Ciudadanos) va acordar rebutjar la moció següent: 
“La Constitució de 1978 establix de manera explícita el caràcter aconfessional de l'Estat espanyol. Per tant, els representants de les institucions públiques triats democràticament, no poden actuar ni participar en actes eclesials ostentant la representació de la institució de què formen part sense vulnerar el principi constitucional mencionat. La separació església-estat és un tir fonamental dels sistemes democràtics moderns, i ha de ser respectat per totes les institucions de caràcter representatiu al seu àmbit d'actuació. 
Així, la participació com a tal de la Corporació Municipal de l'Ajuntament de Mislata en actes convocats per l'església catòlica, com puguen ser processons, misses majors, etc, passa a ser com una vulneració iincompliment flagrant de la nostra norma fonamental i dels principis del nostre ordenament jurídic. En eixos actes, els membres de la Corporació que acudixen, ho fan proveïts dels símbols de representació pública de de l'Ajuntament de Mislata, “representant” il·legítimament així a tota la ciutadania, la qual cosa a part de ser il·legal, és evidentment inadmissible, i crega confusió sobre el caràcter democràtic, representatiu i aconfessional de la nostra institució. 
Per tant, es proposa al Ple l'adopció dels següents: 

ACORDS: 
PRIMER. Que la Corporació Municipal de l'Ajuntament de Mislataprocedisca a complir amb el principi constitucional d'aconfessionalitat de les institucions públiques, abstenint-se de participar en cap acte de caràcter religiós. 
SEGON. Que els membres de la Corporació Municipal de l'Ajuntamentde Mislata que des de la seua llibertat religiosa opten per participar en actes de caràcter religiós, ho facen individualment, i sense cap signe extern ni protocol·lari de representació pública de l'Ajuntament de Mislata”. 
ASSUMPTES PER URGÈNCIA 
A) PRÒRROGA DEL CONTRACTE PER A LA PRESTACIÓ DEL 

SERVICI DE RECOLLIDA DE RESIDUS SÒLIDS URBANS. PRÒRROGA 
DEL CONTRACTE DE L'1 DE GENER AL 31 DE MAIG DE 2016. 
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EXPEDIENT 05-SE-21. 
Es dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Controld'Interior i Benestar Social, favorable a l'aprovació de la pròrroga del contracte per a la prestació del servici de recollida de residus sòlids urbans. 
Declarada, per unanimitat, la urgència de l'assumpte, pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos, Sr. González Murgui, i diu que donada les circumstàncies i la motivació caldrà aprovar esta pròrroga. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil iMarín, i diu que ja van anunciar el seu vot favorable en la comissió. Afig que el seu grup està per la municipalització dels servicis públics, que és l'objected'este punt, per la qual cosa esperen que arribe al seu fi i no s'haja de continuar amb una pròrroga després d'una altra. 
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud i assenyala que açò va vindre a Ple al febrer de 2015 perquè s'aprovara la municipalització a través de NEMASA del servici d'arreplega de residus sòlids urbans i el seu grup es va abstindre; un mes després va tornar a Ple per a demanar una pròrroga que arribara fins al 29 de setembre i la van votar a favor perquè entenien la pressa amb què s'estava realitzant tot; i en el Ple de setembre d'enguany es va portar una altra pròrroga que van tornar a votar a favor a l'entendre que era un servici complicat ;i ara, s'arriba a desembre i es torna a prorrogar fins al 31 de maig. Per això, diu, a pesar de creure en labona voluntat de tots, la veritat és que veu aprovant pròrrogues cada sis mesos, i no sap si no haguera sigut millor començar el programa i tindre-ho tot organitzat, i quan es poguera traslladar al carrer portar-ho a Ple, perquè considera que hi ha hagut una falta de previsió a l'hora d'executar estaqüestió. 
Anuncia que votaran favorablement 
Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i diu que l'encàrrec del servici d'arreplega de residus sòlids es va aprovar pel Ple el 26 de febrer de 2015, i com s'ha dit, es van fer dos pròrrogues. En l'última, diu, per molt que pogueren preveure una ampliació de termini d'un mes més per a poder acabar totes les actuacions que s'estaven realitzant, era impossible, perquè el contracte era plurianual però les pròrrogues no podien ser plurianuals i tenia el seu fi el 31 de desembre d'enguany. 
A manera de resum, diu que la pròrroga no afecta per a res alsinteressos econòmics d'este Ajuntament, la licitació de 2007 va eixir en 1.170.000€, i la previsió de costos a partir d'ara és de 749.000€, pel que es parla d'una baixada de més de 300.000€. 
Explica que es va a tornar a arreplegar el fem amb caràcter nocturn, i que eixirà una recollida selectiva, tant d'envasos com de paper i cartó, passant de dos dies a tres dies per setmana. 
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Finalment, agraïx a tots els grups que voten a favor. 
Intervé la Sra. interventora i diu que es tracta d'un gasto plurianual, ino d'un gasto anticipat. 
Conclós el debat i prèvia declaració d'urgència, que és adoptada per unanimitat, el Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels seus membres, va adoptar l'acord següent: 
En relació amb el contracte adjudicat per esta corporació a l'empresa 

S. A. AGRICULTORS DE LA VEGA DE VALÈNCIA per a la prestació del 
servici de recollida selectiva de residus sòlids urbans, objecte de l'expedient
05-SE-21 i la finalització de la qual està prevista el pròxim 31 de desembre 
de l'actual. 

Donat compte de l'escrit presentat en data 24 de novembre (r/e
23.173) pel senyor Fernando Díaz en representació de l'empresa NETEJA, 
MANTENIMENT I SERVICIS DE MISLATA, S.A., interessant motivadament 
que pel Ple de l'Ajuntament s'acorde una nova pròrroga del contracte a què 
es referix el precedent paràgraf, fins al 31 de maig de 2016, ja que l'efectiva 
assumpció material del servici d'arreplega de residus sòlids de Misiata per 
part d'al·ludida societat municipal no es preveu que tinga lloc abans del
dejuniode2016. 

Resultant que, en data 27 de novembre de l'actual, l'enginyer industrial 
municipal responsable del contracte de referència ha emés un informe en 
relació amb l'assumpte de referència i amb el següent tenor literal: 

"El tècnic que subscriu, en relació a la sol·l icitud per part de 
la f irma Neteja, Manteniment i Servicis de Mislata, S.A, d'ara en 
avant Nemasa, presentada en data 24 de novembre de 2015, 
sobre la demora en l ' inici del servici d'arreplega de residus en el 
municipi de Misiata f ins al dia 1 de juny de 2016 i, per tant,
l 'ampliació de la pròrroga de l 'execució del servici realitzat 
actualment per la mercantil Agricultors de la Vega de València, 
S.A., s' informa: 
Endata 16 d'abril de 2015 finalitza el contracte de 8 anys de 

duració amb la mercantil Agricultors de la Vega de València, 
S.A., existint possibil itat de pròrroga fins a un termini màxim de 8 
anys addicionals. 
⦁ Fins a l ' inici dei desenrotllament del servici per part dela f irma 
Nemasa, el qual es va fixar per a l '1 de gener de 2016, el servic 
s'està efectuant per la f irma Agricultors de la
Vega deValència,S.A.,efectuant una pròrroga del servici des de la 
seua finalització. 
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⦁ Si es desit ja realitzar una nova pròrroga fins a la data efectiva 
d'inici del servici sol·l icitada per la f irma Nemasa ( 1 de juny de 
2016), suposa una nova pròrroga pel període comprés des de l '1
de gener de 2016 fins al 31 de maig de 2016, la qual cosa suposa una 
pròrroga del contracte per a 5 mesos addicionals. 
⦁ Se estima els termes de la nova pròrroga totalment anàlegs als 
aprovats en la pròrroga precedent, que se està desenrotllant 
actualment. Per tant el cost mensual serà el mateix que l 'existent 
actualment, considerant la revisió de preus que procedisca, 
segons el càlcul de revisió previst en eí contracte actual. 

Així, seguint els criteris econòmics que van servir de base 
per a la pròrroga actual, ja que es va a continuar realitzant el 
mateix servici i en les mateixes condicions, es proposa el
desenrotllament següent: 
⦁ Certif icació mensual
⦁ 60.052,73 € (IVA Inclòs).
⦁ S'haurà d'afegir l ' import corresponent a la revisió de preus.
	

De esta forma, l ' import corresponent a l 'ampliació màxima 
considerada per a un període de 5 mesos és de 300.263,65 € 
(IVA Inclòs) afegint la part corresponent a la revisió de preus que 
s'efectue. 
CONCLUSIONS: 
Per tot allò que s'ha exposat en el present informe, s'emeten 

les conclusions següents: 
⦁ L'import de pròrroga de! contracte per a eí període comprés des 
de l '1 de gener de 2016 fins al 31 de maig de 2016 és de 
300.263,65
€ (IVA inclòs) més allò que s'ha derivat de la revisió de preus 
quan s'efectue, segons el contracte actual. 
És tot quant he d'informar per al coneixement de laCorporació". 
Resultant que, en data 19 d'agost de l'actual, el cap del Servici de 

Contractació ha emés un informe en relació amb l'assumpte de referència i
amb el següent tenor llitera!: 
"En relació la viabilitat jurídica de la pròrroga del contracte adjudicat per 

esta corporació a l'empresa S. A. AGRICULTORS DE LA VEGA DE 
VALÈNCIA per a la prestació del servici de recollida selectiva de residus 
sòlids urbans, objecte de l'expedient 05-SE- 21; i considerant els termes amb 
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què ve a plantejar-se tal proposta de pròrroga en la Providència d'Alcaldia de 
data 27 de novembre de l'actual, el funcionari que subscriu ve a informar el
següent: 
Io. Són dades jurídicament rellevants els següents: 
a) El contracte de referència va ser adjudicat definitivament a l'empresa S. 

A. AGRICULTORS DE LA VEGA DE VALÈNCIA, per un termini d'execució
de huit anys, amb efectes deí 17 d'abril de 2007, estant en un principi 
prevista la seua finalització el pròxim 16 de vaig obrir! de l'actual. 
No obstant això, a resultes de l'acord adoptat pel Ple de l'Ajuntament en la 

sessió ordinària celebrada el 26 de març de l'actual, la finalització per 
compliment normal del contracte va quedar prorrogada fins al 29 de 
setembre pròxim; i, en virtut de l'acord plenari de data 24 de setembre actual,
es va acordar una nova pròrroga contractual fins al 31 de desembre del 
corrent. 
⦁ La pròrroga de! contracte de referència, d'acord amb la Providència

d'Alcaldia mencionada en l'encapçalament d'este informe, es projecta amb 
efectes de l'1 de gener i fins al 31 de maig de 2016; i això troba la seua 
justificació en l'escrit presentat en data 24 de novembre (r/e 23.173) pel 
senyor Fernando Deu en representació de l'empresa NETEJA, 
MANTENIMENTI SERVICIS DE MISLATA, S.A., que interessa motivadament 
que pel Ple de l'Ajuntament s'acorde una nova pròrroga del contracte a què 
es referix el precedent paràgraf, fins a la indicada data del 31 de maig de 
2016, ja que l'efectiva assumpció material del servici d'arreplega de residus 
sòlids de Misiata per part d'al·ludida societat municipal no es preveu que 
tinga lloc abans de l'1 de juny de 2016. 
⦁ La projectada pròrroga deí contracte no consta que afecte el contingut i 

a la periodicitat en ía prestació dels servicis a prestar per l'empresa S. A. 
AGRICULTORS DE LA VEGA DE VALÈNCIA, que es mantindran 
inalterables en els termes definits en ía modificació contractual formalitzada 
en document administratiu de data 20 de desembre de 2012 i acordada amb 
efectes de l'1 de gener de 2013. 
D'acord amb l'article 4 del plec de prescripcions tècniques que va regirl'adjudicació de referència, el període d'amortització dels equips fixos i mòbils posats a disposició del servici per l'adjudicatari s'establix de forma coincidentamb el període ordinari de vigència del contracte (huit anys). 
⦁ El plec de clàusules administratives particulars que va regir l'adjudicació

de referència, en l'article 11, preveu possibilitat d'acordar la pròrroga del 
contracte per huit anys més, mediant el mutu consentiment d'ambdós parts 
contractuals; i el mateix plec, en l'article 12, autoritza àt òrgan de 
contractació a acordar excepcionalment una pròrroga forçosa del contracte
fins a nova adjudicació del mateix o fins al moment en què la corporació 
assumisca la prestació del servici que constituïx el seu objecte en mode de 
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gestió directa. 
2o. Assentat l'anterior, l'apartat 2 de l'article 99 del Rea! Decret Legislatiu

2/2000, de 16 de juny, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de Contractes 
de les Administracions Públiques, disposa que en els plecs de clàusules 
administratives particulars s'inclouran els pactes i condicions definidors dels
drets i obligacions de les parts del contracte i les altres mencions requerides 
per esta Llei i les seues normes de desplegament. Afegint l'apartat 3 que els 
contractes s'ajustaran al contingut dels plecs particulars, les clàusules dels 
quals es consideren part integrant dels mateixos. 
Per la seua banda, l'article 4 del mateix cos legal establix que 

l'Administració podrà concertar els contractes i haurà de complir-los d'acord 
amb ells, mentres que l'article 94 subratlla que els efectes dels contractes 
administratius es regiran per la present Llei, les seues disposicions de 
desplegament i pels plecs de clàusules administratives i de prescripcions 
tècniques, generals i particulars. 
Estos preceptes legals resulten d'aplicació per quant que, segons va 

establir la Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de Contractes del Sector Públic en 
el seu Disposició transitòria primera, "els contractes administratius adjudicats
amb anterioritat a l'entrada en vigor de la present llei es regiran, quant als 
seus efectes, compliment i extinció, inclosa la seua duració i règim de 
pròrrogues, per la normativa anterior". 
En tot cas, en els mateixos termes als indicats es pronuncien hui l'article

115 del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny, pel qual s'aprova el
text refós de la Llei de Contractes del Sector públic, disposant així mateix
l'article 209 que Els contractes hauran de complir-se segons les clàusules 
d'estos, sense perjuí de les prerrogatives establides per la legislació a favor 
de les administracions públiques. 
Partint d'estos preceptes hem de concloure el següent: 
⦁ Quant a la forma de calcular la retribució del contractista durant el segon 

període de pròrroga el funcionari que subscriu entén que és correcta tal com 
ve a raonar-se en l'informe emés en data 27 de novembre de l'actual per 
l'enginyer industrial municipal, i que està emparada pels plecs de clàusules 
administratives i, per tant, pel contracte. 

En efecte, tai i com afirma l'enginyer industrial municipal en el seu informe 
de 27 de novembre actual, "s'estima ios termes de la pròrroga totalment
anàlegs als aprovats en la pròrroga precedent, la qual s'està desenrotllant 
actualment. Per tant el cost mensual serà e! mateix que l'existent actualment,
considerant la revisió de preu que procedisca, segons el càlcul de revisió 
previst en el contracte actual". 
⦁ D'altra banda, autoritzant el plec de clàusules administratives 

79 



           
             

            
          

             
         

            
          

              
          

          
           

         
         
           

       
            

            
         
         
         

            
        

            
         

         
        

           
             

             
            

             
               

              
    

           
         
           
       

             
           

particulars una pròrroga del contracte per un termini màxim molt major 
ai que es proposa en la Providència d'Alcaldia de data 27 de novembre 
actual, la fixació de la duració de la segona pròrroga projectada amb 
l'extensió temporal a què es referix l'al·ludida Providència, mediant el 
mutu acord de les parts contractuals, no ho és en frau de la
concurrència que es va seguir per a l'adjudicació del contracte. 
En tot cas, de no mediar l'acceptació expressa de l'empresa S. A. 
AGRICULTORS DE LA VEGA DE VALÈNCIA a la pròrroga del 
contracte en les condicions a què es referix el present escrit i que es 
concreten en l'al·ludit informe de l'enginyer industrial municipal de data
27 de novembre actual, l'òrgan de contractació podrà procedir d'acord 
amb el que preveu l'article 12 del plec de clàusules administratives 
particulars, acordant la pròrroga excepcional i forçosa del servici,
d'obligada acceptació per al contractista, "fins que un nou 
concessionari es fera càrrec del mateix, o la corporació estiguera en 
condicions de prestar-ho directament si així ho acordara". 

⦁		 En virtut de les consideracions exposades, la pròrroga del contracte en 
els termes assenyalats, a fi d'atendre la causa que la motiva, no 
encobrix una modificació o alteració substancial de les prestacions 
inicialment contractades. Al contrari, amb ella s'introduïx una variació 
estrictament indispensable per a ajustar l'equilibri del contracte de 
forma coherent amb el que preveu la documentació que va regir la
licitació (plecs) i l'oferta econòmica presentada per l'empresa 
adjudicatària. 

⦁		 Correspon al Ple de l'Ajuntament, en la seua condició d'òrgan de 
contractació, adoptar l'acord de pròrroga del contracte, una vegada 
fiscalitzat l'expedient per Intervenció i constatada l'existència de crèdit
adequat i suficient en les aplicacions pressupostàries corresponents;
en tot cas, l'execució del contracte d'acord amb la pròrroga projectada 
tindrà el seu inici en l'exercici 2016 pel que és d'aplicació l'art. 110.2 
TRLCSP". 
Vist l'escrit presentat en data 4 de desembre de l'actual (r/e 23.824) pel

senyor José Antonio Calvo Orts, en nom de l'empresa S. A. AGRICULTORS 
DE LA VEGA DE VALÈNCIA, en què manifesta la seua conformitat amb la
pròrroga projectada, amb efectes d'1 de gener i fins al 31 de maig de 2016, 
així com al règim retributiu mensual l'import de la qual és de 60 J 52,73 
euros (dotzena part de l'import). 

Considerant que, segons establix l'article 89.5 de la Llei de Règim
Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu
Comú, "(a acceptació d'informes o dictàmens servirà de motivació a la 
resolució quan s'incorporen al text de la mateixa". 

Considerant allò que s'ha establit, en el seu apartat 2, per la Disposició
transitòria primera del Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, 
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segons la qual "els contractes administratius adjudicats amb anterioritat a
l'entrada en vigor de la present llei, es regiran, quant als* seus efectes, 
compliment i extinció, inclosa la seua duració i règim de pròrrogues,porla 
normativa anterior". 

Vist l'informe jurídic favorable de la Direcció del Servici de 
Contractació, de data 9 de desembre, amb el vistiplau del secretari. 

Vist l'informe d'Intervenció 1306/2015, de data 15 de desembre, que 
emet informe favorable a l'expedient, fent constar el caràcter plurianual del 
gasto previst sent aplicable el que disposa l'article 174 del Reial Decret
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, i l'artícul o 79 del Reial Decret 500/1990, 
de 20 d'abril. 
En virtut d'allò que s'ha exposat, s'acorda: 
PRIMER: Acordar la pròrroga del contracte subscrit amb l'empresa 

S.A. AGRICULTORS DE LA VEGA DE VALÈNCIA (CIF.A-46027660) per a 
la gestió del servici públic d'arreplega i transport de residus sòlids urbans en 
el terme municipal de Mislata, objecte de l'expedient 05-SE- 21, en els
termes següents: 
⦁ Duració de la pròrroga: De l'1 de gener al 31 de maig del 2016. 
⦁ Preu del contracte: 300.263,65 euros, IVA inclòs al tipus del 10 per cent. 
⦁ La pròrroga del contracte no afecta el contingut i la periodicitat en la 

prestació dels servicis a prestar per l'empresa S. A. AGRICULTORS DE LA 
VEGA DE VALÈNCIA, que es mantenen inalterables en els termes definits 
en la modificació contractual formalitzada en document administratiu de data
20 de desembre de 2012 i acordada amb efectes de l'1 de gener de 2016. 

SEGON: Modificar l'acord plenari de data 27 de febrer del corrent,
concernent a “ENCÀRREC DE GESTIÓ DEL SERVICI D'ARREPLEGA DE 
RESIDUS SÒLIDS URBANS A L'EMPRESA MUNICIPAL “NETEJA, 
MANTENIMENT I SERVICIS DE MISLATA, S.A.”, l'apartat segon de la qual
queda redactat com seguix: 

"2. L'Ajuntament continuarà prestant materialment i finançant amb 
càrrec al seu propi pressupost el servici encarregat fins a l'efectiva 
assumpció de la prestació material del mateix per part de NEMASA que es 
produirà l'1 de juny de 2016". 

TERCER: Aprovar el gasto corresponent a la mencionada pròrroga 
contractual, per import de 300.263,65 euros, IVA inclòs al tipus del 10 per 

81
 



         
           

 
           

           
                

              
               

          
            

            
  

              
                                     

                                  
                                                   
      
           

              
          

         
           
   

         
        

cent. 
El gasto imputable a l'aplicació pressupostària 1621.22799 de l'únic 

exercici afectat per l'aprovació de la pròrroga contractual de referència és 
com seguix: 

-Exercici 2016 (De! 1 de gener al 31 de maig): 300.263,65 euros. 
De conformitat amb l'article 175 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 

5 de març, pel que s aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals i l'article 79 del Reial Decret 500/1990. de 20 d'abril, pel qual
es desenrotlla el Capítol primer del Títol sext de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupostos, 
l'autorització i el compromís del gasto de caràcter plurianual presentat en el 
present contracte se subordinarà al crèdit que per a l'exercici 2016 autoritze 
el respectiu pressupost. 

QUART. Disposar el que és necessari facultant a l'Alcaldia per a execució del present acord. 
QUINT.Comunicar a la Sindicatura de Comptes de la Generalitat i a laJunta Consultiva de Contractació Administrativa la pròrroga contractualaprovada en virtut de la present resolució, així com la remissió d'una còpia certificada del present acord plenari. 
SEXT: Contra el present acord, que posa fi a la via administrativa, podrà interposar-se potestativament recurs de reposició davant de l'Ajuntament Ple, en el termini d'un mes comptador des de l'endemà de la seua notificació. 
La desestimació presumpta del recurs de reposició es produirà peltranscurs d'un mes des de la seua interposició, i contra ella podrà imposar-se, en el termini de sis mesos comptadors des de l'endemà del dia en què es produïsca l'acte presumpte, recurs contenciós administratiu davant del Jutjatdel Contenciosos Administratiu de València. 
Ei recurs contenciós-administratiu podrà també interposar-se 

directament davant del Jutjat citat, sense necessitat de previ recurs de 
reposició i sempre que no s'haja interposat este, en ei termini de dos mesos 
comptats des d'ei dia següent a la notificació del present acord. 

SÈPTIM: Trasllat del present acord al departament d'Intervenció, així 
com al senyor Jorge Fajardo Mercat, enginyer industrial municipal, en qualitat
de responsable del contracte. 

B) DEVOLUCIÓ PARCIAL DE LA REDUCCIÓ DE LES RETRIBUCIONS
	
DELS CÀRRECS QUE PODEN EXERCIR-SE AMB DEDICACIÓ EXCLUSIVA
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O PARCIAL EFECTUADA AL DESEMBRE DE 2012. 
Prèvia declaració d'urgència, que és adoptada per unanimitat,

l'Ajuntament Ple per unanimitat dels seus membres, va adoptar l'acord 
següent: 

Vist l'article 75.1 de la Llei 7/1985, Reguladora de les Bases de RègimLocal, segons el qual els membres de les Corporacions locals percebran retribucions per l'exercici dels seus càrrecs quan els exercisquen amb dedicació exclusiva. 
Vist l'article 75.2 de la mateixa Llei, segons el qual els membres de laCorporació que exercisquen els seus càrrecs amb dedicació parcial per realitzar funcions de presidència, vicepresidència, exercir delegacions o desenrotllar responsabilitats que així ho requerisquen, percebran retribucions pel temps de dedicació efectiva a elles, i en els acords plenaris de determinació dels càrrecs amb dedicació parcial i les seues retribucions s'han de contindre el règim de dedicació mínima necessària per a la seua percepció. 
Vist l'article 13 del Reglament d'Organització, Funcionament i RègimJurídic de les Corporacions Locals, aprovat per RD 2568/1986, que establix que el Ple Corporatiu, a proposta del President, determinarà dins de la consignació global continguda amb este fi en el pressupost, la relació de càrrecs de la Corporació que podran exercir-se en règim de dedicació exclusiva i, per tant, amb dret a retribució , així com les quanties que corresponguen a cada un d'ells en atenció al seu grau de responsabilitat. 
Vist l'acord plenari de 25 d'octubre, pel que, a causa de la situacióeconòmica, va resultar convenient modificar les determinacions en esta matèria per a l'exercici 2012, incloent-hi una disminució de les retribucions per als càrrecs que poden exercir-se amb dedicació exclusiva o parcial,equivalent a l'aprovada per al personal funcionari i laboral per mitjà del ReialDecret Llei 20/2012, de manera que es van reduir les retribucions per a 2012 en una catorzena part, eliminant-se la paga extraordinària corresponent almes de desembre. 
Segons el que disposa els articles 73, 75 i 75 bis de la Llei 7/85 Reguladora de les Bases de Règim Local, amb les modificacions introduïdes per la LRSAL 27/2013 Llei de Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració Local en relació amb l'art. 13 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals es disposa que elsmembres de les Corporacions locals percebran retribucions per l'exercici delsseus càrrecs quan els exercisquen amb dedicació exclusiva, i complint elslimites i condicions establits en ella. 
L'article 123, de la Llei 7/85, de 2 d'Abril, de Bases de règim Local,atribuïx al Ple la competència de l'establiment del règim retributiu delsmembres del Ple, de l'Alcalde i dels membres de la Junta de Govern Local.D'acord amb els articles esmentats, el Ple és l'òrgan competent per a 
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fixar dins de la consignació global continguda amb este fi en el Pressupost, la relació de càrrecs de la Corporació que podran exercir-se en règim de dedicació exclusiva i parcial i, per tant amb dret a retribució, així com les quanties que corresponguen a cada un d'ells en atenció al seu grau de responsabilitat i al règim de dedicació, si esta és parcial. 
Per acord plenari de 23 de desembre de 2014 es va acordar incrementar les retribucions del personal eventual i dels Càrrecs amb dedicació exclusiva i parcial, en un import equivalent el 25% de l'import corresponent a 44 dies de paga extraordinària corresponent al mes de desembre de 2012. 
Considerant Reial Decret Llei 10/2015, d'11 de setembre, pel qual es concedixen crèdits extraordinaris i suplements de crèdit en el pressupost de l'Estat i s'adopten altres mesures en matèria d ocupació pública i d'estímul al'economia. 
Article 1. Recuperació de la paga extraordinària i addicional del mes de desembre de 2012 del personal del sector públic. U. Recuperació de la paga extraordinària i addicional del mes de desembre de 2012 del personal del sector públic. 
1. Les distintes Administracions públiques, així com els seus ens dependents i vinculats, abonaran dins de l'exercici 2015, i per una solavegada, una retribució de caràcter extraordinari l'import de la qual serà l'equivalent a 48 dies o al 26,23 per cent dels imports deixats de percebre com a conseqüència de la supressió de la paga extraordinària, així com de lapaga addicional de complement específic o pagues addicionals equivalents, corresponents al mes de desembre de 2012, per aplicació del Reial DecretLlei 20/2012, de 13 de juliol, de mesures per a garantir l'estabilitat pressupostària i de foment de la competitivitat, amb l'abast i límits establits en el present article.2. Les quantitats que podran abonar-se per este concepte, sobre l'import deixat de percebre per cada empleat en aplicació de l'article 2 delReial Decret Llei 20/2012, de 13 de juliol, seran les equivalents a la part proporcional corresponent a 48 dies de la paga extraordinària, paga addicional de complement específic i pagues addicionals del mes de desembre. En aquells casos en què no haguera procedit el reconeixement de la totalitat de la paga extraordinària i addicional de desembre de 2012, els 48 dies es reduiran proporcionalment al còmput de dies que haguera correspost.Als efectes previstos en el paràgraf anterior, el còmput de la part de la paga extraordinària i pagues addicionals que correspon a 48 dies, o xifra inferior, es realitzarà, en el cas del personal funcionari o estatutari, d'acord amb les normes de funció pública aplicables en cada Administració, o, en el cas del personal laboral, a les normes laborals i convencionals, vigents en el momenten què es van deixar de percebre les dites pagues. Les quantitats que es reconeguen per este concepte al personal a què es referix l'apartat 5 de l'article 2 del Reial Decret Llei 20/2012, de 13 de juliol, per no contemplar-se en el seu règim retributiu la percepció de pagues extraordinàries o per percebre més de dos a l'any, seran les equivalents a un 26,23 per cent de 
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l'import deixat de percebre per aplicació del mencionat precepte. Les quantitats a abonar es minoraran en les quanties que s'hagueren satisfet per estos mateixos conceptes i períodes de temps com a conseqüència de sentència judicial o altres actuacions. 3. Cada Administració pública abonarà, les quantitats previstes en este articledins de l'exercici 2015, si així ho acorda i si la seua situació econòmicfinancera ho fera possible. De no permetre-ho la seua situació econòmicfinancera en 2015, l'abonament podrà fer-se en el primer exercici pressupostari en què la dita situació ho permeta. En el cas que en aplicaciód'este precepte fora més d'una Administració a què li corresponguera efectuar l'abonament d'este tram de paga extraordinària, paga addicional de complement específic i pagues addicionals del mes de desembre de 2012, cada Administració podrà abonar, com a màxim, la part proporcional d'estetram que li haguera correspost fer efectiva al desembre de 2012. 4. Les quanties satisfetes per aplicació del que establix este article minoraran l'abast de les previsions contingudes en l'apartat 4 de l'article 2 del ReialDecret llei 20/2012 de 13 de juliol. 
S'ha tramitat una modificació de crèdits per a la Recuperació del26,23% de la paga extraordinària i addicional del mes de desembre de 2012 del personal del sector públic. 
Tenint en compte que segons l'estat d'execució de pressupost, a 1 de desembre de 2015, hi ha consignació pressupostària suficient per a fer front al pagament de la resta de la Paga Extraordinària de 2012, en la bossa de vinculació de l'aplicació 9 10 Retribucions d'Òrgans de Govern 912.10000, i retribucions portaveus de l'oposició 912 10001. 
Vistos els Informes del Cap de Servici de Règim Interior de data 3 i 15 de desembre de 2015. 
Vist l'informe d'Intervenció 1312/15, de 16 de desembre de 2015. 
S'acorda: 

Primer: Incrementar les retribucions dels càrrecs que poden exercir-se en règim de dedicació exclusiva o parcial durant el mes de desembre, en un import equivalent al 76,26% de la paga extraordinària corresponent al mes de desembre de 2012, que es va reduir per acord plenari de 25 d'octubre de 2012. Com a conseqüència d'això, i tenint en compte els ocupants delscàrrecs al desembre de 2012, l'import a incrementar és el següent: 
Càrrecs en règim de dedicació exclusiva:⦁ Alcalde:⦁ Carlos Fernández Bielsa, s'incrementa en 2.762,93 euros. 
Càrrecs en règim de dedicació parcial, amb una dedicació del 80%:⦁ 2 regidors amb delegacions:⦁ Alfredo Catalá Martínez, s'incrementa en 1.814,09 euros. 
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⦁ José Francisco Herrero Monzó, s'incrementa en 1.814,09 euros.
	⦁ 1 regidora amb delegació i dedicació al 95% :
⦁ Mª Luisa Martínez Mora, s'incrementa en 1.993,91 euros.
	
Càrrecs en règim de dedicació parcial, amb una dedicació del 75%:⦁ 1 Regidor amb delegacions:⦁ Antonio Arenas Almenar, s'incrementa en 1.360,57 euros. 

Segon: Per a exercicis successius continua vigent el que establix l'acord de 2 de juliol de 2015, modificant el punt Sext que quedarà com seguix:Sext: El règim de dedicacions i retribucions establit en este acord es mantindrà, llevat que siga objecte de modificació, durant tot el mandat corporatiu, experimentant anualment un increment igual a l'establit amb caràcter general per les Lleis de Pressupostos Generals de l Estat per a el personal al servici de les Administracions Públiques, i estendrà els seus efectes al següent mandat fins que el ple de la nova corporació adopte els corresponents acords en esta matèria. 

C) DEVOLUCIÓ PARCIAL DE LA REDUCCIÓ DE LES RETRIBUCIONS DEL 
PERSONAL EVENTUAL EFECTUADA AL DESEMBRE DE 2012 

Prèvia declaració d'urgència, que és adoptada per unanimitat,l'Ajuntament Ple per unanimitat dels seus membres, va adoptar l'acord següent: 
L'article 104 de la Llei 7/1985, Reguladora de les Bases de Règim Local,establix que el número, característiques i retribucions del personal eventualserà determinat pel Ple de cada Corporació, al començament del seu mandat, i estes determinacions només podran modificar-se amb motiu de l'AprovacióDels Pressupostos anuals. 
Per acord plenari de data 22 de juliol de 2011, es van aprovar les determinacions en esta matèria. 
Per acord plenari de 25 d'octubre, a causa de la situació econòmica, va resultar convenient modificar les determinacions en esta matèria per a l'exercici 2012, incloent-hi una disminució de les retribucions per al personal eventual, equivalent a l'aprovada per al personal funcionari i laboral per mitjàdel Reial Decret Llei 20/2012, de manera que es van reduir les retribucions per a 2012 en una catorzena part, eliminant-se la paga extraordinària corresponent al mes de desembre. 
Tenint en compte la publicació del Reial Decret Llei 10/2015, d'11 de setembre, pel qual es concedixen crèdits extraordinaris i suplements de crèdit en el pressupost de l'Estat i s'adopten altres mesures en matèria d ocupaciópública i d'estímul a l'economia, que En l'Article 1. Recuperació de la paga extraordinària i addicional del mes de desembre de 2012 del personal del sector públic. 1. Les distintes Administracions públiques, així com els seus 
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ens dependents i vinculats, abonaran dins de l'exercici 2015, i per una solavegada, una retribució de caràcter extraordinari l'import de la qual serà l'equivalent a 48 dies o al 26,23 per cent dels imports deixats de percebre com a conseqüència de la supressió de la paga extraordinària, així com de lapaga addicional de complement específic o pagues addicionals equivalents, corresponents al mes de desembre de 2012, per aplicació del Reial DecretLlei 20/2012, de 13 de juliol, de mesures per a garantir l'estabilitat pressupostària i de foment de la competitivitat, amb l'abast i límits establits en el present article”.Així mateix, s'ha iniciat expedient per a l'abonament del 26,23% de l'import corresponent a 48 dies de les retribucions deixades de percebre en 2012 per al personal de l'Ajuntament de Mislata, segons les disponibilitats pressupostàries de l'exercici 2015. 
Considerant que, encara que la devolució al personal eventual de partde les retribucions deixades de percebre al desembre de 2012 suposa un increment en les retribucions individuals assignades al personal eventual en el present exercici, este increment prové de retribucions d'exercicis anteriors iamb l'existència de disponibilitat pressupostària dins dels crèdits aprovats en el capitule I de gastos del pressupost municipal per a 2015, no seriosa necessari seguir els tràmits d'aprovació o modificació del pressupost municipal. No obstant això, l'acord ha d'adoptar-se pel Ple de la Corporació, d'acord amb l'art. 104 de la Llei 7/1985, Reguladora de les Bases de RègimLocal, per afectar les retribucions. 
Tenint en compte que segons l'estat d'execució de pressupost, a 1 de desembre de 2015, hi ha consignació pressupostària suficient per a fer front al pagament de la resta de la Paga Extraordinària de 2012, en la bossa de vinculació de l'aplicació 9 11 Assessors Equip de Govern 912.11000, iAssessors Grups Polítics de l'oposició 912 11001. 
Vistos els Informes del Cap de Servici de Règim Interior de data 3 i 15 de desembre de 2015. 
Vist l'informe d'Intervenció 1313/15, de 16 de desembre de 2015. 
S'acorda: 
Primer: Incrementar les retribucions del personal eventual en el mes de desembre de 2015, en un import equivalent al 76,23% de l'import de la paga extraordinària corresponent al mes de desembre de 2012, que es va reduir per acord plenari de 25 d'octubre de 2012. Com a conseqüència d'això, i tenint en compte els ocupants dels llocs al desembre de 2012, l'import aincrementar és el següent: 

⦁ Fernando Morales Checa, incrementar en 1.300,75 euros. ⦁ Alexis Barrio Ingelmo, incrementar en 1.888,93 euros. ⦁ Maria del Carme García Oreja, incrementar en 1.238,57 euros. ⦁ Víctor Doménech Hellin, incrementar en 650,37 euros. 
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Segon: Per a exercicis successius continua vigent el que establixl'acord de 2 de juliol de 2015, fins que no siga objecte de modificació. 
14. CONEIXEMENT DE LES RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA-

PRESIDÈNCIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN ADOPTATS DES DE LA 
SESSIÓ ORDINÀRIA DE 26 DE NOVEMBRE DE 2015. 

En compliment d'allò que disposa l'art. 42 del vigent Reglamentd'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, se n adona de les resolucions adoptades per l'Alcaldia-Presidència, així com compliment d'allò que disposa l'art. 42 del vigent Reglament d'Organitzaciódels acords adoptats per la Junta de Govern des de la sessió ordinària celebrada el dia 26 de novembre de 2015. 
15. PRECS I PREGUNTES 

⦁ El Sr. Gil i Marín, diu que el passat dia 20 van tindre lloc les eleccions 
generals en l'Estat espanyol i van tindre coneixement que en el Centre Cultural va haver-hi un incident, un dels veïns va quedar atrapat per un problema tècnic a l'ascensor, problema que va tardar més de tres hores a ser resolt. 

Li agradaria saber quina empresa és la que gestiona l'assistència en cas d'emergència i si hi ha algun punt en el contracte que es va firmar amb la dita empresa en què s'establisca el temps de resposta en cas d'emergència, com el que es comenta i, finalment, si es va a reclamar algun tipus de responsabilitat. 
L'alcalde diu que lamenten la situació que es va viure, que va ser, efectivament, una situació d'emergència, l'ascensor es va espatlar i,per tant, l'empresa dedicada al manteniment dels ascensors va arribar tres hores tard. Assenyala que el Servici de Contractació de l'Ajuntament està realitzant l'anàlisi corresponent a esta situació i es prendran les mesures que corresponguen per a esmenar esta situació. 
Anuncia que l'Ajuntament canviarà eixe col·legi electoral i no hi haurà cap col·legi electoral en què no estiga garantida l'accessibilitat i, per tant, el dit col·legi serà traslladat a altres centres públics de Mislata per a garantir que açò no torne a ocórrer. 

⦁ El Sr. Gandia Escorihuela diu que volguera que el Sr. alcalde informara els
diferents grups polítics sobre el que ha ocorregut en el Consell de la Joventutde Mislata. Afig que esta qüestió es va traslladar a la comissió de Cultura eldia 2 de desembre, i també va demanar explicacions el Sr. Gil i Marín en la comissió de 18 de desembre. En ambdós ocasions se'ls va dir que el Consellés un ens independent de l'Ajuntament i no es va donar cap explicació, però des del Grup Popular es considera que el president del Consell va presentar la seua dimissió al·legant discrepàncies amb el Sr. Arenas, i el Sr. Arenas és regidor d'este municipi, se li va donar l'oportunitat que es defenguera i la va 
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desestimar, i per això porten a este Ple esta pregunta, amb l'esperança que el Sr. alcalde done una explicació. 
Respon el Sr. alcalde que no pot donar cap explicació d'un organisme que és totalment independent i, en tot cas, no sap què ha ocorregut,per la qual cosa no pot contestar. 

⦁ El Sr. Martínez Montoro diu que vol preguntar a la ponent d'Hisenda per 
què es tanca enguany sense pressupostos, quan tenen majoria absoluta per a traure-l avant sense cap problema. 

L'alcalde diu que les preguntes es fan a l'alcalde de la Corporació i s'hauria de llegir el Reglament. 
La Sra. Martínez Mora diu que la pregunta hauria de ser per què no han aplicat el corró? Afig que no es preocupe perquè en breu estaran aprovats. 
El Sr. López Bronchud felicita les festes a catòlics i laics. 
El Sr. alcalde fa extensiva eixa felicitació a tota la ciutadania de Mislatai a tots els empleats i empleades públics, i desitja que s'acabe l'any de la millor forma possible i que s'inicie el 2016 amb força, energia i il· lusió. 
I, sense més assumptes a tractar, per l'Alcaldia-Presidència s'alça la sessió, a les vint-i-tres hores i quinze minuts, de tot això s'estén la present acta, que firma el Sr. alcalde-president, amb mi el secretari que en done fe. 
L'ALCALDE EL SECRETARI 

89
 


